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Stavkovna 
pravila 
s vprašajem 

Leta so minevala, preden 
smo si v naši družbi upali 
na glas spregovoriti o štraj-
kih. Beseda nam gre še 
vedno težko z jezika, a nji-
hov obstoj smo, čeprav sra-
mežljivo, priznali. V sindi-
katih bodo do konca marca 
razpravljali celo o tako ime-
novanih stavkovnih pravi-
lih - o tem, kako naj sindi-
kati vodijo štrajke. 

Na prvi pogled lahko to 
ocenimo kot velik korak 
k realnosti. S tem, hote ali 
ne, priznavamo, da v delav-
ski držrii/i delavec ne more 
po redni poti (kaj šele sa-
moupravni) urejati vseh 
svojih zadev. Priznavamo 
celo, da so naši samouprav-
Ijalci najemni delavci. Tu 
pa se že skors^ vse konča. 
Ob priznanju, da imajo za-
kadi česa in proti komu 
^trajkati (verjetno birokra-
ciji?), pa želimo njihovo 
pravico do štrajka lepo 
vkalupiti in njihovo nepo-
sredno izražanje zahtev 
Prenašamo na sindikate. 
Sindikati pa bi morali delo-
vati tako, da sploh ne bi bi-
^o razlogov za štrajke. Znaj-
demo se v nesmiselni situ-
aciji, ko bi naj sindikat or-
ganiziral stavko takrat, ka-
<iarje nemočen. Od takšne-
ga štr^ka že ni mogoče pri-
kovati haska - razen, če 
"i sindikati povsem stopili 
^ svoje kože in poštah res 
sindikat delavcev. Stav-
kovna pravila pa še vedno 
°olj kažejo, da žeh biti sin-
'^'kat nadzornik nad delav-
ci, blažilnik izrazov nezado-
voljstva. To pa stavkovnim 
Pravilom ne d^e ravno pra-
v^ga smisla. 

MILENA B. POKLIČ 

Letošnji poliod je zalcijučen 
Takole so se po letošnjem 

pohodu po poteh Štirinajste 
na cilju v Gračnici pri Rim-
skih Toplicah okrepčali po-
hodniki. V primeijavi s pre-
teklimi leti, ko jih je na poti 
spremljal sneg in mraz, le-
tošnja etapa ni bila tako na-
porna, kljub temu pa se je 
pasulj z domačim kruhom 

prilegel. Približno 100 mla-
dincev, vojakov, borcev in 
teritorialcev je v treh dneh 
prehodilo pot od Sedlarjeve-
ga do Gračnice in s tem tudi 
zaključilo letošnji pohod. 
Namesto nekdanjih štirih 
etap so se namreč tokrat od-
ločili le za prvo, s čimer so se 
želeli prilagoditi zahtevam 

mladih, pa tudi privarčevati 
nekcO denaija, ki ga je tako 
široka organizacija v prete-
klih letih zahtevala. Ali je ta 
obhka najprimernejša, pa bo 
treba še oceniti. Po prvih 
ugotovitvah je letošnji po-
hod uspel. Več o pohodu po 
poteh Štirinajste pa na 12. 
strani. Foto: EDI MASNEC 

Bežimo, tecimo, lovci 
gredo! 
v Rogatcu so doživeli krvavo hajko 
domačih lovcev. Stran 12. 

Zemeljski paradoksi - božansko 
hudičevskih razmerij 
Adrijan Lah ocenjuje novo premiero v celjskem SLG. 
Stran 8. 

100 kmečkih žensk na morje 
Na 10. strani objavljamo že 2. kupon 

Je bilo res čisto 
vse po predpisih? 
časi niso naklonjeni tako ve-
likim projektom, kot je mo-
dernizacija celjske bolnišni-
ce, je bila ena izmed osrednih 
ugotovitev na zadnji seji 
predsedstva celjske občinske 
konference SZDL. Postavlja-
jo se velike ovire kot na pri-
mer zakonski predpisi oziro-
ma omejitve in nenormalno 
visoka inflacija. 

Na seji so tudi veliko govori-
li o moralni in politični škodi, 
ki n£U bi jo napravili novinarji 
s svojim pisanjem, pa nekoliko 
manj o predlogih in pobudah 
družbenega pravobranilca. 
Prav tako so še enkrat zatrdili, 
da se sredstva za modernizaci-
jo bolnišnice niso nenamensko 
uporabljala, o čemer govorijo 
podatki, ki so jih zbrali organi, 
ki vodijo modernizacijo bol-
nišnice in strokovne službe 
zdravstvenega centra. Žal po-
ročila SDK o gospodarjenju 
s temi sredstvi (gre za del sred-
stev, ki se zbirko s pospešeno 
amortizacijo) veijetno ne bo, 
ker, kot je zatrdil predstavnik 
celjske podružnice, SDK ni fi-
nančna policija, niti sedaj ni-
ma na voljo dovolj inšpektor-

jev, da bi opravila revizijo fi-
nančnega poslovanja v zdrav-
stvenem centru. 

Čeprav so razprave o aferi 
zapolnile že precej dnevnih re-
dov sej družbenopolitičnih or-
ganizacij v Celju pa kaže, da se 
v s ^ še nekeO časa ne bodo uti-
šale. Vsj^ še enkrat n ^ bi raz-
pravljali o tem, ko bodo 
v zdravstvenem centru sestavi-
li zaključni račun in poravnali 
zadr\ji dolg do sklada - za ne-
kco več kot dvžOset starih mili-
jard valorizacijskih obresti. 

Več na strani 5. 

Maškarade in icarnevali na Celjsicem 
še vedno je veliko ljudi, ki izrabijo 

pustni čas za veselje, ki je v teh mrakob-
nih dneh še kako dobrodošlo. Tudi za 
letošnji pustni dan bo na celjskem ob-
močju veselo. Prireditve ne bodo pov-
sod enake, saj tudi ni dovolj ljudi, ki bi 
vestno in dobro pripravili pustno slav-
je. To še posebej opažamo za Celje, kjer 
so bili pred leti karnevali odlično obi-
skani in dobro sprejeti, zdaj pa vlada 
pravo mrtvilo. 

Večina prireditev bo v soboto, 13. fe-
bruaija. V Celju v hali Golovec priprav-
ljajo veliko pustovanje, ki se bo začelo ob 
20. uri. D^e od tega, da so poskrbeli za 
humor in glasbo ter nagrade za najboljše 
maske žal niso šli. 

P u s t o v ^ e pripravlj^o tudi v velenj-
ski Rdeči dvorani. Tam se bodo našem-
ljeni in nenašemljeni tudi zbrali v soboto 
ob 20. uri, igral pa bo ansambel Kazina 
s pevcem Alfijem Nipičem. 

V nedeljo, 14. februarja pripravlj^o 
pustni karneval v Šoštanju, ki se bo začel 
ob 14. uri, zaključil pa po mimohodu po 
mestnih ulicah na glavnem trgu. 

V Žalcu so se odločili za pustno prire-
ditev na sam pustni torek, ter jo iz karne-
vala preimenovali v kraval. V k r ^ u je 
dovolj šibkih točk, da si tašno ime prire-
ditev tudi zasluži. Organizatorje Turistič-
no društvo Žalec, sodelovali pa bodo šo-
larji, na jml^š i iz vrtca, nekateri prosto-
voljci iz delovnih organizacij pa skupina 
prostovoljcev, ki pripravlja program. Ta 
se bo začel ob pol petih popoldne na 
prostoru pred Savinjko. 

N^bo l j veselo pa bo, tako kot vsako 
leto, v Mozirju, kjer bodo imeli pustne 
prireditve vse od sobote do srede. V so-

boto bodo tradicionalne pustne priredi-
tve z otroško in odraslo maškarado. 
Odrasla bo v soboto ob 20. uri, otroška 
v nedeljo, 14. februaija ob 14. uri. Zani-
mivo bo tudi v ponedeljek, 15. februaija, 
ko bodo »Pustnjaki« in orkester »Boj se 
ga« obiskovali delovne organizacije in 
jim brali levite. Popoldne bodo vsi sode-
lujoči obšli tudi posamezne hiše s pustni-
mi koledarji. V torek, 16. februaija, bodo 

ob 10. uri maškaradniki prevzeli občin-
sko oblast in nekaj ur bo občina s svojo 
dejavnostjo v ryihovih rokah. Osredrgi 
program pa bo popoldne ob pol treh pred 
hotelom Turist. Po prireditvi bo še ena 
maškarada v domu Partizana, v sredo ob 
pol treh popoldne pa še pokop pusta. 
Tako so Mozirčani znova dokazali, da se 
da z dobro voljo in prostovoljnim delom 
mars ik^ pripraviti. 

V trgovinah gredo te dni maske za med. čeprav izbira ni ravno najboljša, pa tudi 
izvirne maske je le težko najti. 

EDI MASNEC 

Leteče 
uredništvo 
danes 
v Šoštanju 

Drevi ob 18.30 prireja 
redakcija Novega tedni-
ka in Radia Celje v šo-
štanjskem domu Svobo-
de ustni časopis s kultur-
nim programom. Novi-
narji Novega tednika in 
Radia Celje pa bomo 
v Šoštanju že od dopol-
danskih ur, zato vabimo 
v prostore Krajevne 
skupnosti vse krajane, ki 
vedo o Šoštanju kaj zani-
mivega. 

Na ustnem časopisu ob 
pol sedmi uri oomo novi-
naiji predstavili svoje vi-
denje Šoštanja in vse, kar 
smo danes o tej mestni 
kr^evni skupnosti izve-
deh. 

V zabavnem programu 
pa bodo sodelovali an-
sambel Mira Klinca, Me-
šani pevski zbor Svobo-
da, Šaleški oktet, Harmo-
nikarska sekcija Svobo-
de, učenci obeh šoštar\j-
skih osnovnih šol ter 
igralca Bogomir Veras in 
Ljerka Belak. 

Vsi kr^ani ste na ustni 
časopis prisrčno vabljeni. 



Na stavke mora biti sindikat pripravljen 
Osnutek sta¥kO¥nlh pravil le za uporabo predolg In mnogim še ne dovoU razumUl¥ 

Klasične stavke so pri nas redke, 
vendar je glede na zaostrovanje raz-
mer v številnih organizacijah združe-
nega dela in pričakovane tehnološke 
presežke delavcev mogoče predvide-
vati, da bo njihovo število naraščalo. 
Sindikati hočejo biti nanje priprav-
ljeni. Da je to potrebno, so poudarjali 
tudi člani medobčinskega sveta zve-
ze sindikatov za celjsko območje 
prejšnji teden na svoji seji, ko so 
obravnavali stavkovna pravila, ka-
kršna je v javno razpravo ponudil 
Republiški svet Zveze sindikatov 
Slovenije. 

Čeprav so ugotavljali, da sindikati 
potrebujejo nekakšna pravila obnaša-
nja v primerih stavk, pa niso bili zado-
voljni s samim osnutkom. Dejali so, da 
je slab, nedorečen, predolg in nera-

zumljiv, skratka takšen, kot da bi ga 
pripravljala administracija in ne sindi-
kati. Ta pravila obnašanja bi n ^ velja-
la samo za prave stavke, zato so zahte-
vali bolj jasne razmejitve med različni-
mi oblikami izražanja nezadovoljstva. 
Ob tem so izrazili tudi nezadovoljstvo 
z informacijo o prekinitvah dela, ki jo 
je za to sejo pripravil medobčinski sin-
dikalni svet (o njej je prejšnji teden 
pisal tudi Novi tednik). Med 29 nave-
denimi prekinitvami dela so le redke 
to v resnici bile, kot štrgjk pa je mogo-
če označiti edino prekinitev dela v Lik 
Savinja v stečajnem postopku. 

Rdeča nit v razpravi so bila opozori-
la, da je naloga sindikata prvenstveno 
preprečevanje razlogov za nezadovolj-
stvo delavcev. Le takrat, kadar sindi-
kat tega ne more narediti zaradi objek-
tivnih razlogov, je mogoče pričakovati 

in upravičiti stavke - pa čeprav s tem 
prizn^o, da problemov ni mogoče re-
ševati po samoupravni poti. Bistvo 
stavkovnih pravil ncO bi bilo, da z nji-
mi opredelijo srž problema. V prime-
rih, ko so razlogi takšni, da narge zno-
traj neke organizacije ni mogoče vpli-
vati, bodo stavkovna pravila uporab-
na. V takih primerih pa so možni ne le 
posamezni, temveč štr^ki celih branž 
in celo generalni štr^jk. Kot je dejal 
eden izmed razpravljalcev, pravi štr^-
ki nastopajo šele z bitko za preživetje, 
z borbo za vsakdanji kruh. Danes, ko 
se marsikod obeta delavcem, da bodo 
izgubili zaposlitev, smo že tako daleč 
in prav za to stavkovna pravila - kljub 
temu, da jih lahko razumemo kot neza-
upnico sindikatom - sindikati potre-
bujejo. 

MILENA B. POKLIČ 

Skupaj do rešitev 
Jutri (v petek) bodo v Brezah nad Laškim za 

skupno mizo sedli predstavniki šentjurske in laške 
občine, obeh komunalnih skuposti in krajevnih 
skupnosti, ki so na meji občin. 

Spregovorili bodo o vprašanjih komunalne ureditve 
v teh krajevnih skupnostih in o razvoju telefonskega 
omrežja. Skušali bodo poiskati takšne rešitve, ki bi 
ustrezale interesom obeh občin in najhitreje doprine-
sle k razvoju obrobnih krajevnih skupnosti. 

V Brezah bi, denimo, kazalo izkoristiti možnost za 
pridobitev nekaj telefonskih številk, ko bodo urejali 
telefonsko omrežje v sosednji, šentjurski krc^evni 
skupnosti. Šentjurčani pa se zanim^o predvsem za 
izkoriščanje vodnih virov na laški strani. Skupen inte-
res imata obe občini tudi pri ureditvi ceste, ki povezuje 
Laško in Šentjur. Na laški strani je ostalo še dobrih pet 
kilometrov brez asfaltne prevleke. Šentjurčani je 
morajo asfaltirati še približno kilometer. Cesta je živ-
ljenjskega pomena za mnoge krajane Brez in okolice, 
Seg se jih večina vozi na delo na šentjursko stran. 

N.K. 

Za razmislek - kruh In sol 
Da bi bil slovenski kultur-

ni praznik v resnici tudi 
praznik kulture, kot je v teh 
februarskih dneh, si žeUmo 
naglas in potihoma, ko se na 
tak ah drugačen način sreču-
jemo s kulturnimi priredi-
tvami in dogodki. Tudi na 
Celjskem jih ni manjkalo, in 
tako bo marsikje vse tja do 
konca meseca. In potem? 
Potem se bo n^brž vse vrte-
lo po ustaljenih tirnicah, po 
sprejetih programih za letos, 
ki pa so jih tudi kulturi nena-
klonjeni interventni zakoni 
močno oklestili. 

In vendar se vrti! še lahko 
ugotavljamo, predvsem po 
zaslugi armade kulturnih de-
lavcev in često na račun nji-
hovih lastnih odrekanj, in ob 
moralni podpori zvestega 
občinstva. Kultura ne more 
biti sama sebi namen, tudi ni 
kultura zgolj učenje Prešer-
nove Zdravljice na pamet, 
niso samo besede pod odr-
skimi reflektorji in prerezan 
trak pri vratih likovnega raz-
stavišča. Kultura je narodu 
in človeku položena v zibel, 
z njim raste ali pada, diha in 
umira. Kultura je v resnici 
zrcalo vsakega naroda, in če-
tudi jo postavimo pod stre-
ho, ki pušča, v dvorano 
s škripajočimi stoli, ali 
v umetnikov neogrevan ate-

lje, je del nas in okolja v ka-
terem živimo. Resda smo 
v LJubljani zgradili osrednji 
slovenski kulturni hram, po-
zabili pa na nujno amortiza-
cijsko stopnjo za najbolj 
skromne, podeželske kultur-
ne domove, ki jim dandanes 
v resnici dobesedno teče vo-
da na odre. Ne smemo poza-
biti, da je v resnici kultura 
ena sama in da se nsj razvija 
policentrično. Tudi ne sme-
mo pozabiti, da enako dobro 

v srcu mislijo tam, kjer na 
lesenem podu pod marofom 
kje na Kozjanskem domači 
gledalci zaploskajo svoji 
dramski skupini, kot v slo-
venski prestolnici, kjer je 
kulturnih prireditev sicer 
več, a jih tudi vse bolj kroji 
dinar. 

Ne govorimo zastonj 
o kriznem obdobju v kulturi 
in se hkrati sprašujemo, za-
kcj pravzaprav slavimo praz-
nik na obletnico Prešernove 
smrti. Sprašujemo se lahko 
tudi, kaj sploh še lahko po-
meni samoupravljanje v kul-
turi. Ocene so, da se svobod-
na menjava dela preveč zo-
žuje le na delitev finančnih 

sredstev. Delegati so često 
nemočni, pešata jim volja in 
moč, ko nenehno opozarjajo 
na vse slabši gmotni položaj 
društev in kulturnih usta-
nov. In vendar nsj bi prav 
februar (delegati celjske 
skupščine kulturne skupno-
sti so se sešU včeraj) pred-
stavljal vseljudsko prsizno-
vanje slovenske samobitno-
sti in ustvarjalnosti. Takšne-
ga sije zamislil tudi republi-
ški komite za kulturo in raz-

poslal nekaj smernic razvoja 
in načina praznovanja po 
Sloveniji. Delno so jih lahko 
in so jih uresničili na praz-
nični dan v slovenskem kul-
turnem središču, kjer so se 
zbrali Uterati, pri Prešerno-
vem spomeniku igralci, na 
Kongresnem trgu pevci. Za 
novinarje kulturnih rubrik 
sredstev javnega obveščanja 
so pripravili slavnostni spre-
jem... Drugi kraji na Slo-
venskem so se v navodilih 
komiteja, pod katerimi je do-
brohotno podpisan predsed-

Na osrednji republiški 
slovesnosti, ki je bila na 
predvečer praznika v Ljub-
ljani, so podelili tudi Pre-
šernove nagrade in nagrade 
Prešernovega sklada. 

Eno od treh nagrad je pre-
jel pisatelj Andrej Hieng, ki 
je s Celjem povezan kot 
umetniški vodja SLG, in si-
cer za njegov prozni in 
dramski opus, Andrej 
Hieng je pomembno soobli-
koval sodobno slovensko 
književnost in vanjo prispe-
val prozna in odrska dela 
trajne vrednosti. 

Igralec Peter Boštjančič, 
ki je sicer redni član Slo-
venskega ljudskega gleda-
lišča Celje pa je prejel na-
grado Prešernovega sklada 
za umetniške dosežke na 
odru mariborske drame. Če-
stitamo! 

nik Vladimir Kavčič, našU 
v namigu, da bi opoldne za-
tulile sirene, da bi v gostiščih 
postregli s kruhom in soljo, 
da bi društva pripravila pri-
kaz svoje dejavnosti, da bi se 
otroci naučih Zdravljico na 
pamet... 

Če bo šlo tako naprej, bo-
mo imeU tudi na našem kon-
cu marsikje kulturo kmalu 
pod milim nebom, denarja 
pa še ravno za kruh in sol 
kulturnim delavcem, ki pa 
se konec koncev še najmanj 
pritožujejo nad zlo usodo da-
našnjega časa. 

MATEJA PODJED 

Mag. arh. prof. Boris Podrecca, slavnostni 
govornik na osrednji Prešernovi proslavi 
v Ljubljani o narodu: 

»Ko majhen narod odkrije kvaliteten odnos do sveta, 
svojo veliko normalnost, lahko kvaliteto uresničuje 
v svoji zgoščenosti, medtem ko jo uresničujejo veliki 
narodi le v svoji razsežnosti. A samo kot kvaliteta 
življenja je lahko model velikemu narodu, nikakor pa 
ne kot kriza. Kriza malega naroda je za velike narode 
vedno samo estetski užitek.*: 

Rudi Filej, predsednik OK SZDL Šmarje 
pri Jelšah na slovesnosti ob začetku letoš-
njega pohoda po poti 14. divizije: 

»Zbor v Sedlarjevem ni slučajno srečanje in za neka-
tere obujanje spominov, temveč dokaz pripadnosti 
ideji, ki je vodila Štirinajsto na njenem pohodu in 
v vseh njenih borbah. Na nas, ki smo tukaj zbrani in na 
vseh današnjih generacijah pošteno mislečih Sloven-
cev in Jugoslovanov je, da ne dovolimo nikomur, pa 
n^j prihaja od znotraj ah od zun^, blatiti pridobitve 
NOB, nešteta herojska dejanja in žrtve! Res je, da 
situacija, predvsem gospodarska, pa tudi poMtična, pri 
nas ni nikomur naklonjena, razen tistim, ki s tem, ko se 
osebno okoriščajo, rušijo skupnost Toda ne poza-
bimo, da^ bilo 6. februarja 1944 mnogo, mnogo huje, 
pa borci Štirinajste niso obupali. Zato ni čas za malo-
dušje, ru čas za iskanje priložnosti za medsebojne 
očitke. Čas je za novo, čeprav drugačno mobilizacijo! 
Za mobilizacijo v borbi za ohranitev SFRJ kot skupno-
sti enakopravnih in bratskih narodov in narodnosti, za 
drugačno obnašanje posameznikov in skupin, čas za 
poštenost in privrženost skupnim idejam in ciljem. 
Kar koli že v drugih republikah in pokrajinah mislijo 
o nas, Slovencih, zagotavljam lahko, da smo trdno za 
bratstvo in enotnost, da tule ob reki Soth nismo nikoli 
firugače razmišljali.« 

Razprava 
o ustavnih 
dopolnilih 

Konec decembra lani 
je Skupščina SFR Jugo-
slavije sprejela in dala 
v javno razpravo osnu-
tek ustavnih dopolnil. 
V javni razpravi bodo do 
30. aprila, razprava pa se 
šele prav pričenja. 

Včer£o je bila v Celju 
prva razprava o osnutku 
amandmajev, ki jo je pri-
pravil medobčinski svet 
socialistične zveze celj-
skega območja. Namenje-
na je bila predvsem čla-
nom aktivov, ki bodo no-
silci razprav v občinah. 
Uvode k ustavnim dopol-
nilom sta prispevala dr-
. Ciril Ribičič in Andrej 
Marine. 

Razprava o ustavnih 
dopolnilih bi n ^ z^ela 
čim širši krog ljudi. 
V kr^evnih skunostih bi 
jo nsg združili s kandida-
cijskimi konfemcami 
v zvezi s skupščinskimi 
volitvami, po organizaci-
jah združenega dela pa 
z razpravami o zaključnih 
računih. To pa seveda ngj 
ne bi bilo vse. Precej lah-
ko v razpravi prispevsgo 
družbene organizacije in 
društva, zlasti strokovna, 
kot so na primer društva 
pravnikov, ekonomistov, 
sociologov in politologov 
in podobno. 

V vseh teh razpravah se 
bo potrebno opredeliti do 
predlaganih amandmajev 
Ustave SFRJ, še zlasti ti-
stih, ki so ponujeni v ve-
čih različicah. Odločanje 
o tem, kaj je sprejemljivo 
in kaj ne, pa mora izhajati 
iz tega, kaj bi posamezna 
odločitev pomenila v živ-
ljenju. 

MBP 

Nov veter v celjski 
stanovanjski politiki 

v javni razpravi je ves ta 
mesec novi pravilnik 
o družbeni pomoči v stano-
vai^skem gospodarstvu 
celjske občine. 

S tem pravilnikom njg bi 
dosegli pomembne premike 
v dosedanjem pojmovanju 
pravice do družbenega sta-
novanja, s katerim si že sedzg 
tretjina celjskih gospodinj-
stev ali posameznikov rešuje 
ta temeljni eksistenčni pro-
blem. Vsesplošna kriza, Id je 
zsgela tudi stanovanjsko 
gradnjo, s ^ že več let opaža-
mo stagnacijo stanovanjske 
graditve, zmanjšuje možnost 
za hitrejše reševanje stano-
v ^ s k i h problemov vsem, 
ki so še brez stanovanja in 
teh je vsako leto več. 

Z novim pravilnikom naj 
bi ustanovili splošni stano-
vanjski sklad, ki bi združil 
d o s e d ^ e sklade iz tega na-
slova in sicer solidarnostna 
stanovanja, splošni stano-
vanjski sklad, stanovanja 
za zadovoljevanje potreb 
upokojencev in borcev 
NOV. Za vsak ta sklad sed^j 
obstcU^o samoupravni 
splošni akti, za vsakega po-
sebej se objavi razpis in izde-
la prednostna lista, kar zah-
teva ogromno zapletenih po-
stopkov in administriranja. 
Dosedanje izkušnje pa so po-
kazale, da med njimi ni bilo 
možno potegniti jasne raz-
mejitve in da stanovanja po-
sameznih skladov uporablja-
jo upravičenci vseh katego-
rij. S tem bodo dani pogoji za 
fleksibilnejše in bolj raci-
onalno dodeljevanje stano-
vanj, ko bo možno pri dode-
ljevanju le-teh bolj upošteva-
ti želje in materialne možno-
sti prosilcev. 

Družbena pomoč na po-

dročju stanovanjske politike 
se je v dosdanji praksi izka-
zala kot reševanje stanovanj-
skega vprašanja predvsem 
socialno ogroženih občanov. 
Ker je teh iz leta v leto več, je 
prišlo do tega, da je izpadla 
vrsta prosilcev, samo zato 
ker so presegali nizko pred-
pisane osnove in merila za 
ocenjevanje njihovega mate-
rialnega in socialnega polo-
žna. Z višjim premoženj-
skim cenzusom so vrata bolj 
na široko odprli preostalemu 
delu prebivalstva, predvsem 
mladim družinam in tistim, 
ki več let združujejo delo 
v delovnih organizacij eih na 
celjskem območju, a nimajo 
možnosti, da rešijo stano-
vanjski problem v delovni 
organizaciji. Med merila so 
vključili tudi dobo bivanja 
v občini in oboje hkrati n ^ 
bi preprečilo, da bi nekateri 
prišli do stanovanja že po ne-
k£0 mesecih dela samo zato, 
ker živijo v slabih stanova-
njih in so materialno šibkej-
ši. Tega je bilo namreč zad-
nja leta vse več. 

Pomembna pridobitev 
(teijžOo jo spoznanja o sla-
bem stanju družbenih stano-
vanj, kar je posledica nizke 
stanovanjske kulture prem-
nogih stanovalcev) je tudi 
ocena vzdrževanja in ohra-
njanja stanovanja. 

Z novim pravilnikom bo-
do torej dosegli poenostavi-
tev postopkov za razpis in 
oblikovanje prednostne li-
ste, ustreznejšo izrabo stano-
vanjskega sklada, možnost 
da hitreje pride do stanova-
nja aktivni del prebivalstva 
in nenazadnje tudi povečano 
skrb za vzdrževanje že obsto-
ječega stanovanjskega 
fonda. 

VVE 

IVIanj poslušanja, več razprav 
Mladi si želUo ¥eč Javnih tribun 

Približno 30 mladincev, 
ki so se konec tedna udeleži-
li tridnevne mladinske poli-
tične šole v organizaciji ob-
činske konference mladih iz 
Šentjurja je menilo, da so 
takšne oblike izobraževa-
nja sicer potrebne, vendar 
bi si v prihodnje želeli še 
več okroglih miz oziroma 
javnih tribun, kjer bi lahko 
o posameznih temah bolj 
poglobljeno razpravljali. 

Urnik letošnje mladinske 
politične šole so namreč na 
občinski konferenci mladih 
v Šentjurju skoraj preveč na-
trpali, saj so se zvrstile raz-
prave o drugačnem obeleže-
vanju dneva mladosti, novih 
družbenih gibcinjih v Slove-

niji in Jugoslaviji, zaposlova-
nju, organiziranem preživlja-
nju prostega časa ter kmetij-
stvu v občini, usmeritvah 
občinske resolucije ter mla-
dinskem prostovoljnem de-
lu. Mladi, ki so se udeležili 
teh razprav so sicer menili, 
da so veliko o posameznih 
temah vedeli že prej - reci-
mo iz časopisnega poročanja 
- nekaj odgovorov na neraz-
jasnjena vprašanja pa so do-
bili tudi na politični šoli. 
Prevladalo je mnenje, da bi 
lahko izvedeli še več, če bi 
posamezne razprave pripra-
vili ločeno, v obliki okroglih 
miz oziroma javnih tribun, 
ScO bi tako ostajalo več časa 
za poglobljeno razpravo. 

Sicer pa so v razpravah na-
menili največ pozornosti 
prav stanju v lastni občini 
- tako so na primer v razpra-
vi o razvojnih možnostih 
kmetijstva govorili tudi 
o koncentraciji kmetijske 
pridelave na velikih kmeti; 
j ah in specializirani pridelavi 
na manjših kmetijah, o pro-
gramu, ki so ga izdelali 
v šentjurskem Kmetijskem 
kombinatu, torej - dogovori; 
li pa so se tudi, da v občini 
pospešijo priprave na mla-
dinski raziskovalni tabor 
kmetijcev in veterinarjev, ki 
bo junija v Šentvidu pri Pla-
nini. 

I. FIDLEB 



Šentjurčanom 
državna 
otilikovanja 

Prejšnji teden so v 
Šentjurju pripravili slo-
vesnost, na kateri so po-
tteliU trem zaslužnim ob-
čanom državna odliko-
vanja. Gre za odlikova-
nja, ki so namenjena ob-
čanom za i^ihovo dolgo-
letno, prizadevno in 
nspešno delo. 

Predsedstvo SFRJ je 
podelilo Milanu Horv^atu, 
ravnatelju osnovne šole 
Franja Vrunča iz Slivni-
ce, in Francu Kodriču, 
aktivistu krajevne skup-
nosti Šentjur - okolica, 
red zaslug za narod s sre 
brno zvezdo, red dela 
s srebrnim vencem pa je 
prejel Ivan Habermut, de-
lavec šentjurskega Kme-
tijskega kombinata. 

I. F. 

Še enkrat 
o resoluciji 

Delegati zborov šentjur-
ske občinske skupščine so 
v ponedeljek in sredo še en-
krat razpravljali o predlogu 
resolucije za leto 1988. Os-
nutek resolucijskega doku-
menta so v občini na pred-
log članov izvršnega sveta 
in skupščinskih delegatov 
od novembra naprej močno 
spreminjali, gre pa zato, da 
so Šentjurčani želeli svoj 
razvoj zastaviti na realnih 
osnovah. 

Tako je bil predlog resolu-
cije, o katerem so se včeraj 
izrekali delegati Zbora zdru-
ženega dela in krajevnih 
skupnosti, močno dopolnjen 
in spremenjen od svojega os-
nutka. Letos prvič so Šent-
jurčani v resoluciji razvojno 
opredeljevali le okvirne po-
stavke - saj so predvideno 
rast materialnih okvirjev raz-
voja občine načrtovali le po 
posameznih dejavnostih, 
v dokument pa niso vstavlja-
h vseh načrtovanih naložb 
- zato je bila tudi javna raz-
prava pred sprejetjem občin-
skega razvojnega dokumen-
ta toliko bolj živahna. 

V predlog resolucije so 
zdaj zajeti vsi predlogi in do-
polnitve iz javne razprave, 
Šentjurčani pa so nekoliko 
znižali tudi posamezne stop-
nje rasti materialnih okvir-
jev razvoja. Delegati so na-
mreč v razpravah menili, da 
je, na primer, načrtovana 3-
odstotna rast industrijske 
proizvodnje in kmetijske 
pridelave previsoko zastav-
ljena, saj presega celo repu-
bliško rast. Poleg tega pa so 
v javni razpravi obhkovali še 
sklep, da je v zdajšnjih nego-
tovih pogojih gospodarjenja 
težko določiti natančne stop-
nje rasti. 

I.FIDLER 

Vodilo je strpnost v odnosih 
s srečanja s predstavniki verskih skuposti v Celju 

Predstavniki celjske 
družbenopolitične skupno-
sti so tudi letos pripravili 
tradicionalno srečanje 
s predstavniki verskih 
skupnosti, ki delujejo v ob-
čini. Tako kot vsako leto so 
tudi tokrat ocenili sodelo-
vanje v preteklem letu in si 
zaželeli uspehe pri delu 
v prihodnje. 

Na srečanju je govoril 
predsednik celjskega izvrš-
nega sveta Miloš Pešec, ki je 
ocenil, da so lani nadaljevali 
dobre odnose z verskimi 
skupnostmi, kar so si oblju-
bili že na srečanjih v prete-
klih letih. Ugotovil je, da 
smo v družbi dosegli premi-
ke k demokratizaciji in v tem 
okviru lahko ocenjujemo tu-
di odnose z verskimi skup-
nostmi. Obveznosti za ohra-

njanje dobrih odnosov pa so 
pri tem obojestranske, kar 
velja tudi za prizadevanja za 
nadaljnji razvoj družbe, ki 
morajo biti enotna, ne glede 
na svetovni nazor ljudi. Mi-
loš Pešec je menil, da trenut-
ne težave ne smejo biti raz-
log, da ne bi spoštovali najra-
zličnejših mnenj ljudi v okvi-
ru samoupravne družbe. Pri-
mer strpnosti v odnosih je 
bilo po njegovem mnenju 
prav zadnje praznovanje bo-
žiča. Ocenil je tudi, da so 
v občini rešili nekatere pro-
storske probleme verskih 
skupnosti, še veliko pa je na-
log, ki jih bo treba urediti 
v prihodnje. 

V imenu rimokatoliške 
cerkve je govoril opat Fride-
rik Kolšek, ki je menil, da 
lahko z dobro voljo in z mi-
slijo na človeka premagamo 

težave v družbi. Dotaknil se 
je tudi aktualnih dogodkov 
v občini kot je na primer zbi-
ranje sredstev za moderniza-
cijo bolnišnice in dejal, da bi 
morali ljudem vselej poveda-
ti resnico, s čimer bi se izog-
nili vsem sedanjim težavam. 

Predstavnik baptistične 
verske skupnosti se je zavzel 
za nadaljnjo strpnost v odno-
sih in za medsebojno pomoč, 
predstavnik adventistične 
cerkve pa je menil, da se 
uresničuje ustavna pravica, 
da imajo vse verske skupno-
sti svobodo delovanja. Pri-
sotne na srečanju pa sta po-
zdravila tudi predstavnika 
slovenskega duhovniškega 
društva iz Ljubljane in svo-
bodnih cerkev v Sloveniji. 

TATJANA CVIRN 
Foto: EDO EINSPIELER 

Predlog 
resolucije 

Na ponedeljkovem za-
sedanju zborov žalske 
občinske skupščine naj 
bi delegati sprejeli tudi 
predlog resolucije o iz-
vajanju družbenega pla-
na občine za letošnje le-
to, poročali pa bodo še 
o delu skupščine občine 
za dve leti mandatnega 
obdobja. 

Na dnevnem redu bo 
tudi nekaj drugih zanimi-
vih točk. Tako bodo poro-
čali o delu in problemati-
ki občinske izobraževal-
ne skupnosti, o uresniče-
vanju vzgojnoizobraže-
valnega dela osnovnih šol 
ter o delu žalske Delav-
ske univerze. 

Na zasedanju naj bi 
sprejeli tudi predlog pro-
grama dela zborov skupš-
čine občine za letos in pa 
predloga odlokov o pod-
stanovanjskih razmeijih 
ter o ravnanju s plodno 
zemljo pri izvajanju grad-
benih del na območju ob-
čine. 

JANEZ VEDENIK 

Preveč vprašanj 
Te dni delegati celjskih 

samoupravnih skupnosti 
s področja družbenih dejav-
nosti na sejah skupščin raz-
pravljajo tudi o skupnem 
gradivu o možnih vidikih 
kakovostne preobrazbe so-
cialne politike v celjski ob-
čini. 

To naj bi bil prvi konkret-
nejši prispevek k preobrazbi 
družbenih dejavnosti v celj-
ski občini. Gradivo, ki so ga 
pripravile strokovne službe 
samoupravnih interesnih 
skupnosti s področja druž-
benih dejavnosti celjske ob-
čine se opira na že znane re-
solucij ske usmeritve, po ka-
terih naj bi se prestruktuira-
nja lotevali v vsaki dejavno-
sti posebej, vendar bi rešitve 
iskali v sodelovanju z zuna-
njimi strokovnimi delavci in 
inštitucijami, pa tudi z orga-
nizacijami združenega dela. 

V Celju so se lotili najbolj 
občutljivega področja, soci-
alne politike. Že v uvodnih 
razmišljanjih o preobrazbi 
tega področja se kaže vrsta 

vprašanj, ki jih bomo morali 
sistemsko rešiti in eno te-
meljnih je pravzaprav, kdo 
lahko zasnuje in izvaja celo-
vito socialno politiko. 

Razmišljanja gredo v sme-
ri, da bi morala država obli-
kovati in zagotoviti izvajanje 
univerzalnih programov. 
Med državo in samoupravni-
mi interesnimi skupnostmi 
bi morale biti jasno razmeje-
ne funkcije. Interesna skup-
nost naj bi potemtakem bila 
predvsem organizacija upo-
rabnikov, organiziranih na 
lokalni ravni ali celo v po-
djetjih. Šele tako organizira-
na bi se lahko pogovarjala 
z izvajalci, ki bi se tako lažje 
odzivali na potrebe in intere-
se uporabnikov njihovih sto-
ritev. Zavzemajo se tudi za 
proučitev možnosti za prosti 
trg storitev, kjer bi posamez-
niki lahko zadovoljevali svo-
je potrebe na neformalen na-
čin z medsebojno solidar-
nostjo, s pomočjo prostovolj-
nih dobrodelnih organizacij 
in podobno. 

VVE 

Obrtne cone v Latkovi vasi ne bo 
Pred dvema letoma so delavci biv-

^ga žalskega zavoda za načrtovanje 
izdelali osnutek zazidalnega načrta 
®brtne cone v Latkovi vasi pri Pre-
boldu. Na seji izvršnega sveta žalske 
®bfcine pa so minuli teden sprejeli 
^klep o tem, da se postopek sprejema-
nja zazidalnega načrta obrtne cone 
^ Latkovi vasi ustavi. 

O tej obrtni coni se je v občini veliko 
Sovorilo. Obrtniki in pa predstavniki 
Oprtnega združenja nad takšno, kot je 
^ila predlagana, niso bih navdušeni, 
•̂ ^nec lanskega leta pa se je tej coni 
odločno postavila po robu tudi območ-

vodna skupnost. Osnutek zazidal-
ll^ga načrta namreč po njihovih ugoto-
vitvah predvideva obrtno cono na re-
^ervoaru pitne vode. Predstavniki ob-

močne vodne skupnosti pa so tudi že 
v času pridobivanja soglasij negativno 
ocenili komunalno ureditev zazidalne-
ga načrta obrtne cone. Kasneje so sicer 
Zalčani predlagali ustrezno komunal-
no rešitev, ki pa bi bila silno draga. 

Osnutek zazidalnega načrta je pred-
videval, da bi obrtno cono za proizvod-
no obrt uredili na desnem bregu Savi-
nje. Tam, kjer je že sedaj Avtoprevoz 
Šempeter s svojo mehanično delavni-
co, zatem Cestno podjetje (na seji iz-
vršnega sveta je bilo rečeno, da brez 
lokacijskega in gradbenega dovolje-
nja) v neposredni bhžini predvidene 
obrtne cone je še Gradnja s svojo pro-
izvodnjo. 

Konec lanskega leta je bila vrsta se-
stankov o tej obrtni coni, v skupščini 

je bilo slišati delegatska vprašanja 
o njej. Minuh teden pa so člani zvršne-
ga sveta odločili, da ustavijo postopek 
sprejemanja zazidalnega načrta obrtne 
cone v Latkovi vasi. Hkrati so od de-
lavcev Zavoda za planiranje zahtevali, 
da poiščejo ustrezno lokacijo za proiz-
vodno obrt, ki bo vključevala tudi sta-
novanjske objekte. Teh sedanji osnu-
tek ni predvideval. 

Z obrtno cono v Latkovi vasi torej 
ne bo nič. Toda ljudje bodo terjali od-
govore. Za soglasja, dokumentacijo, 
številne sestanke, za pripravo osnutka 
zazidalnega načrta obrtne cone na-
mreč ni šlo malo denaija. Rezultat vse-
ga dela in zapravljenega denaija pa je 
po dveh letih ničelen. 

IRENA JELEN-BAŠA 

Konec bratske 
pomoči Afganistanu 

Prvak sovjetske perestrojke, Mihail Gorbačov, je znova 
dokazal, da s preobrazbo tako sovjetske domače kot zuna-
nje politike misli resno. Le nekcj dni po politični rehabili-
taciji Nikolaja Buhai-ina in drugih žrtev stalinističnega 
terorja je sledilo novo presenečene. V nastopu na sovjet-
ski televiziji - govor so predvajali kar med prekinitvijo 
nima Tihi Don - je napovedal, da se bodo sovjetske čete 
začele umikati iz Afganistana natanko 15. maja. Pri tem 
n^ bi se glavnina sil umaknila že v prvih petih mesecih, po 
desetih pa naj ne hi bilo v Afganistanu niti enega sovjet-
skega vojaka več. 

Gorbačov je dejal tudi, da Moskva ne bo skušala vplivati 
na sestavo prihodr\je afganistanske vlade, kar praktično 
pomeni, da je od kabulskega režima predsednika Nadži-
bulaha dvignila roke. V zvezi z vprašanjem morebitnega 
prelivanja krvi po sovjetskem umiku pa je »hladnokrvno« 
izjavil: »Če bodo Afganistanci ukrepali razumno in se ne 
bodo dali zapeljati emocijam, bodo to sami uredili in se 
domenili.« 

Svojevrstna mešanica cinizma in politične modrosti. 
Potem ko so se sovjetski vojaki dobrih osem let bojevali 
v Afganistanu, nudeč klientskemu režimu »bratsko 
pomoč« (pri tem pa je vojna zahtevala približno 1,2 mili-
jona žrtev, od tega kakšnih 30.000 na sovjetski strani, pet 
milijonov ljudi pa je ostalo brez domov), naj se zdcj Afga-
nistanci »sami domenijo«. 

Toda naj je to slišati še tako cinično, gre vendarle za 
korak ki bi prinesel temeljit zasuk ne le na afganistan-
skem, temveč tudi svetovnem političnem prizorišču. Poli-
tična realnost in »velika politika« sta surovi, Gorbačov pa 
je očitno presodil, da drugače kot z umikom sovjetskih čet 
ni mogoče popraviti napake, ki je v obdobju njegovih 
predhodnikov Brežnjeva, Andropova in Černjenka, 
močno ohladila odnose med Vzhodom in Zahodom. 
Notranja prenova, ki se je je lotil Gorbačov, je lahko 
uspešna le ob ustrezni zunanji politiki in sovjetska zveza je 
imela kaj malo političnih še manj pa gospodarskih koristi 
od afganistanske ali pa na primer kampučijske krize. 

A četudi seje Gorbačov odločil, da z umikom sovjetske 
vojske, ne glede na to, kaj se bo zgodilo potem, preseka 
afganistanski gordijski vozel, je do razpleta še precej ovir 
in neznank. Med slednje gotovo sodi sestava prihodnje 
vlade, ki naj bi bila po splošnem mnenju koalicijska (vs^ 
do volitev), a nihče ne ve, kakšna naj bi bila ta koalicija. 
Moskva in Washingon se baje strinjata, naj bi bili vprihod-
r\ji vladi zmerni mudžahidi, zdaj vladajoča Ljudska demo-
kratična partija Afganistana (PDPA) - čeprav brez seda-
njega vodstva in morda še kakšna stranka. Šef države pa 
n^ bi postal leta 1973 strmoglavljeni kralj Zahir Šah, ki 
živi v izgnanstvu v Italiji. Toda radikalne islamske frakcije 
med mudžahidi nasprotujejo tej formuli, po drugi strani 
pa si prav predstavnikov teh frakcij (podpira jih zlasti 
Iran) Moskva in Washington ne želita na čelu prihodnjega 
Afganistana. 

Kot kaže, pa se Gorbačov v končni instanci odpoveduje 
»skrbništvu« nad prihodnjo afganistansko vlado in želi 
zagotoviti Sovjetski zvezi le čimbolj »časten« in nemoten 
umik. Pogoji za to so trije in nobenega ne bo prav lahko 
izpolniti. Naprej je potreben sporazum z Washingtonom, 
da bo prenehal dajati pomoč upornikom, ti pa n^ bi 
zagotovili sovjetskim vojakom nemoten umik. Pogoj pa je 
tudi, da tako o sovjetskem umiku in drugih vprašanjh 
dosežeta soglasje Afganistan in Pakistan (kjer imajo sedež 
uporniki) na skorajšnjih pogajanjih pod pokroviteljstvom 
OZN v Ženevi. Gorbačov je izbral dober trenutek, da je 
vrgel na mizo svoj najmočnejši adut, toda tudi drugi še 
morepo pokazati karte. 

O VValdheimu brez končnih 
odgovorov 

Dolgo pričakovano končno poročilo mednarodne komi-
sije zgodovinarjev o medvojni preteklosti avstrijskega 
predsednika Kurta Waldheima ni razrešilo poglavitne 
dileme o Waldheimovi morebitni vpletenosti v vojne zlo-
čine. »Nepotešena« je ostale tako avstrijska kot jugoslo-
vanska in mednarodna javnost, nezadovoljen pa je tudi 
Waldheim sam. Komisija ugotavlja, da ni dokazov za 
Waldheimovo »konkretno in neposredno krivo ravnanje«. 
Obenem pa so rgeni sklepi v celoti tudi dokaj kritični, s^ 
med drugim ugotav^a, da je bila Waldheimova medvojna 
funkcija v štabu wermachtove armadne skupine E vse 
prej kot funkcija »drugorazrednega oficirskega uradnika« 
in da lahko »krivda nastane že iz samega v^erxja o krši-
tvah človekovih pravic, kolikor posameznik krši svojo 
človeško dolžnost s tem, da se ne upre krivici«. 

Po zasuku, ki gaje v razkrivaryu Wcddheimove preteklo-
sti povzročil upokojeni beogrsoski zgodovinar Dušan 
Plenča s svojimi igavami in sporno fotokopijo dokumenta 
o Waldheimovi vpletenosti v deportacije prebivalstva 
s Kozare, tudi ni bilo pričakovati, da bi bili lahko sklepi 
komisije zadrge dejai\je v »aferi Waldheim«. Iskarye spor-
nega originala in drugih dokumentov se nadaljuje. Mar-
sikdo tudi še vedno čaka na poteze jugoslovanske vlade, ki 
je bila v primeru Waldheim doslej videti pretirano »sra-
mežljiva« in pasivna. 

Washington: Ameriški kongres je zavrnil zahtevo pred-
sednika Reagana po vojaški pomoči nikaragovskim upor-
nikom v višini 45 mihjonov dolarjev. 

Beograd: Priprave za prvo medbalkansko konferenco 
od 24. do 26. februarja v Beogradu so končane. Vse balkan-
ske države bodo poslale svoje zunanje ministre, ki bodo 
razpravljali o možnostih vsestranskega sodelovar^ja 
v regiji, zlasti na gospodarskem področju. 

Rim: Italijanska vlada je odobrila načrt zakona o uvedbi 
nove lire, vredne tisočkrat več od sedarye. »Težko liro« 
bodo uvedli prihodrye leto. Kdor razmišlja tudi »težkem 
dinarju« mora upoštevati, da bi bil ta zaradi visoke infla-
cije že v kratkem času spet »lahek«. 



Informacijski sistem drobnega 
gospodarstva je že zaživel 
¥ KovInoiehnI poslovne InformacUe tudi po telefonu 

Iz želje in potrebe po hitrejšem razvoju drobnega gospo-
darstva in njegovega povezovanja z združenim delom je 
pri celjski Kovinotehni zrasel informacijski sistem drob-
nega gospodarstva. Tako je zaživela ideja Gospodarske 
zbornice Slovenije, ki jo je Kovinotehna oplemenitila 
z lastnimi izkušnjami in izkušnjami drugih, zlasti Evrop-
ske gospodarske skupnosti. Po nekaj letih predstavljanja, 
Kakšen bi naj informacijski sistem bil, sedaj že lahko 
rečemo, da je zaživel. Kako pa se bo uveljavil v praski, je 
v veliki meri odvisno od razvojne smeri našega gospodar-, 
stva. Tržno gospodarjenje takšen sistem potrebuje, če pa 
bodo prevladali administrativni ukrepi, ne moremo priča-
kovati nadaljnjega razmaha niti drobnega gospodarstva 
niti informacijskega sistema za njegove potrebe. 

Informacijski sistem je živ 
organizem, ki ga je potrebno 
nenehno dopolnjevati in 
spreminjati. Le takšen je lah-
ko uporaben za vsakdanje 
poslovne odločitve. Zaen-
krat so v njem zbrani celoviti 
podatki iz celjskega območja 
in nekaj značilnih iz vse Slo-
venije ter delno iz Jugoslavi-
je. Tu so podatki o izdelkih 
in storitvah obrtnikov, 
o strojih in poklicih zaposle-
nih, o poslovnih prostorih, 
o zmogljivostih, skratka vsi 
možni podatki, pomembni 
za gospodarjenje. Združeno 
delo lahko najde, kar išče, 
prav tako lahko obrtniki vi-
dijo, kaj združeno delo po-
trebuje, kaj ponuja za koope-

racije. Pomembno je, da in-
formacijski sistem ne vklju-
čuje samo podatke, kij ih po-
sredujejo obrtna združenja, 
gospodarske zbornice in po-
samezniki, temveč tudi vrsto 
sistemskih podatkov, kakrš-
ne na primer zbira Zavod za 
statistiko SR Slovenije in 
drugi. Ravno zaradi tega je 
lahko njegova uporabnost 
veliko širša - tudi za načrto-
vanje razvoja drobnega go-
spodarstva v posamezni ob-
čini. Zlasti za odpiranje no-
vih obratovalnic je pomem-
ben podatek o deficitarnih 
obrteh na posameznih ob-
močjih in še bi lahko našte-
vali. 

Podatke za informacijski 
sistem zaenkrat zbirajo pred-
vsem v informacijskem cen-
tru drobnega gospodarstva, 
ki prav tako deluje pri Kovi-
notehni. To je prvi takšen 
center v Sloveniji in sedaj še 
dela za vse interesente v Slo-
veniji in Jugoslaviji, takšne 
centre pa že ustanavljajo še 
v Mariboru, Murski Soboti, 
Kopru in Kranju, drugod pa 

se na njihovo ustanovitev še 
pripravljajo. Ti centri bodo 
predstavljali osnovno mrežo, 
kjer bodo vsi podatki infor-
macijskega sistema dostop-
ni. Sedaj jih je mogoče dobiti 
v celjskem centru z osebnim 
stikom ali preko telefona 
(poklicati je treba številko 
32-316), za večje količine po-
datkov pa so na voljo raču-
nalniški izpisi. Enako pre-
prosto kot pridobivanje in-
formacij, je tudi njihovo po-
sredovanje - pisno ali po te-
lefonu. Kot sta nam poveda-
la v Kovinotehni direktor av-
tomatske obdelave podat-
kov Alojz Kure in vodja pro-
jekta Janez Kastelic, zani-
manje za uporabo informacij 
počasi narašča. Zaenkrat se 
dnevno oglasi do 15 iskalcev 
informacij, pretežno iz obrt-
niških vrst. Združeno delo, 
ali kot pravimo veliko go-
spodarstvo, ima do tega si-
stema zelo različen odnos. 
Tisti, ki so že doslej razvijali 
kooperacije (na primer Gore-
nje, Iskra) se aktivno vklju-
čujejo, vrsta drugih pa še 
stoji ob strani. Uspeh pa je 
odvisen prav od interesa ta-
ko v združenem, delu kot 
v samostojnem osebnem de-
lu. Če ta interes bo, bodo tu-
di podatki vedno sveži in 
uporabni potem pa bo smi-
selna tudi povezava z drugi-
mi sistemi - na primer z in-
formacijskim sistemom 
Evropske gospodarske 
skupnosti. Nomenklatura je 
temu že prilagojena. 

MILENA B. POKLIČ 

Izvozno naravnana vlaganja 
Sedem milijard dinarjev za naložbe v Gllnu 

Organizacije združenega 
dela v mozirski občini bodo 
letos namenile kar precej 
pozornosti naložbam, saj bo 
narastel njihov delež 
v družbenem proizvodu 
v primerjavi z lanskim le-
tom. Med organizacijami, ki 
bodo največ vlagale, bo 
Glin iz Nazarij. 

Naložbe v Glinu zajemajo 
predvsem povečanje zmog-
ljivosti sušenja, moderniza-
cijo prirezovalnice, razširitev 
tehnologije za lepljenje lesa, 
posodobitev izdelave oken 
ter montažo sušilnega kana-
la po izpopolnjeni površin-
ski zaščiti. Poleg tega načr-
tujejo tudi posodobitev izde-
lovanja ut ter dodatne zmog-
ljivosti za žaganje. Od infra-

strukturnih vlaganj velja 
omeniti izgradnjo skladišča 
vnetljivih snovi ter dodatna 
vlaganja v računalniško in-
formativni sistem. 

Gre skratka predvsem za 
vlaganja v posodobitev pro-
izvodnje, samih gradbenih 
zadev oziroma vlaganj v zi-
dove pa letos skorajda ne bo. 
Predvidene naložbe v Glinu 
je ocenila tudi republiška 
komisija za oceno in izbolj-
šanje izkoristka lesne mase, 
zviševanje produktivnosti in 
uvajanje novih, preizkuše-
nih tehnoloških rešitev. Še 
zlasti pomembne pa so te na-
ložbe, ker so izvozno narav-
nane in prispevajo k pre-
strukturiranju gospodarstva. 

V Glinu pravijo, da bodo 

vse načrtovane naložbe ures-
ničili letos. Zanje je že zago-
tovljen tudi denar. Vrednost 
vseh naložb bo znašala 6,98 
milijarde dinarjev. Lastnih 
sredstev je 38,3 odstotka, od 
tega 13,3 odstotka sredstev, 
združenih v okviru sozda 
Gorenje. Posojila domačih 
bank bodo znašala trideset 
odstotkov, dobavitelji opre-
me bodo prispevali 15,9 od-
stotka, tuji kreditorji pa bo-
do za nabavo uvožene opre-
me prispevah 15,8 odstotka 
vrednosti vseh naložb. Tako 
bodo lahko letos v glinu 
uresničili dolgo pričakovano 
posodobitev proizvodnje in 
intenzivirali predelavo lesa. 

JANEZ VEDENIK 

Glas vpijočih je »izoliran« 
¥ TIM še ne vedo, od kod bodo dobili surovine 

Po prvih ocenah je TIM 
Laško v preteklem letu po-
sloval uspešno. Dokaj do-
bro so prodajali predvsem 
hidro in termoizolacijske 
materiale, medtem ko so se 
pri prodaji investicijske 
opreme - raznih hladilnih 
sistemov - že pokazale po-
sledice padca plačilne spo-
sobnosti, kar je povzročilo 
zmanjšanje tovrstnih (pre-
cej dragih) naložb. 

Dodatne težave je proiz-
vodnji v TIM prinesel no-
vemberski _ paket zveznih 
ukrepov. Že prej so imeli 
precej težav z dobavo suro-
vin, saj jih je zagrebški OKI 
oskrboval slabše, kot so bili 
dogovoijeni. Novembra pa 
so se znašli še v primežu ce-
novnih neskladij. Izdelki 
TIM so se namreč znašli na 
seznamu zamrznjenih cen, 
medtem ko je OKI dobil do-
voljenje za 20 odstotno po-
dražitev. Ker so istočasno 
poskočile valute, se je bi-
stveno podražila tudi surovi-
na iz uvoza, s katero so krpa-
li primanjkljaje domače 
oskrbe. 

Težave se vlečejo tudi v le-
tošnje leto. OKI je v začetku 
leta celo ustavil proizvodnjo, 
saj ni mogel shajati niti s po-
višanimi cenami. Zaenkrat 
še ni jasno, kako se bo TIM 
letos oskrboval s surovina-
mi. Delo v prvih mesecih jim 
zagotavljajo zaloge polizdel-
kov, upajo pa, da se bodo te-
žave z dobavo razrešile dot-
lej, ko bodo zaloge pošle. 

V podobnih težavah kot 
TIM se je znašlo še nekaj 
predelovalcev polistyrena. 
Na svoj položaj so skupaj 
opozorili vse odgovorne in-

stitucije - od Gospodarske 
zbornice do izvršnega sveta 
- toda njihov glas je ostal izo-
liran, brez odmeva. Nič se ni 
izcimilo niti iz obetov, da bo 
ZIS konec januarja opravil 
nekatere korekcije cen. (Kot 
vemo, so zeleno luč za podra-
žitve dobili le zdravila, pralni 
praški in kava). 

TIM lahko torej le čaka in 
upa, da se bodo pogoji spre-
menili. Prepričani so, da do 
rešitev mora priti, saj je sti-
ropor postal že tako vsakda-
nji element v današnji indu-
strijski družbi, da brez njega 
ni mogoče več shajati. Če bi 
se, denimo zgodilo, da bi 
TIM moral prenehati z izde-

lovanjem nekaterih izdel-
kov, bi to pomenilo nagbrž 
nerazrešljive težave tudi za 
nekatere njihove kupce. 
S stiroporno embalažo po-
kriva TIM skoraj tri četrtine 
jugoslovanskih potreb, glav-
ni kupci teh izdelkov pa so 
veliki izvozniki - recimo Go-
renje. Stiropor se je dodobra 
uveljavil tudi v gradnji in iz-
delavi gradbenih elementov. 

Glede na potrebe so za le-
tos načrtovali nekoliko večjo 
proizvodnjo od lanske. Več 
pozornosti pa bodo namenili 
kakovosti in strukturi izdel- [ 
kov. 

NADA KUMER' 



Je bilo poslovanje s skladom za 
modernizacijo bolnišnice neoporečno? 
Težko je pisati o neki afe-

ri, če te kar na nekaj sejah 
bombadirajo z očitki, da je 
narejena velika moralna in 
politična škoda, če ti grozi-
jo s tiskovnimi tožbami in 
vse skupaj označijo kot 
škandal. Težko je tudi pisa-
ti, če imaš pred seboj zaje-
ten šop zapisnikov, ugotovi-
tev in drugih pisnih materi-
alov; še posebej, če se ti za-
pisniki ne ujemajo z nekate-
rimi prejšnjimi. 

Skratka, dvom o namenski 
uporabi sredstev za moder-
nizacijo bolnišnice je v tem 
trenutku že vnaprej okvalifi-
ciran kot diverzija, kot direk-
ten napad na modernizacijo 
bolnišnice oziroma kot po-
skus, da bi modernizacija za-
stala. 

Enodnevni zaslužek 
nedotakljiv 

Nesporno je bilo ugotov-
ljeno, tudi s strani Službe 
družbenega knjigovodstva, 
da so bila sredstva enodnev-
nega zaslužka, prostovoljni 
prispevki občanov in sedaj 
tudi sredstva celjskega sa-
moprispevka na posebnem 
računu pri SDK in s tem ne-
dotakljiva. Ta sredstva - ki 
pa vseeno predstavljajo 
manjši del sklada za moder-
nizacijo bolnišnice - pravza-
prav od vsega začetka niso 
bila sporna. 

Več reizprav in prepriče-
vanj je bilo okrog sredstev, 
ki se zbircoo za modernizaci-
jo v obliki pospešene amorti-
zacije v zdravstvenem cen-
tru. Žal so bile med njimi tu-
di nekatere preveč nestrpne, 
kot je bila, na primer, razpra-
va Daniela Perčiča, pred-
sednika skupščine celjske 
občinske zdravstvene skup-
nosti. Perčič je na tiskovni 
konferenci, ki jo je pripravila 
celjska SZDL napadel novi-
narje in menil, da je s tem 
opravil vse. Pospravil je 
stvari in sredi seje - odšel. 

Verjetno je imel Perčič kot 
predsednik skupščine ob-
činske zdravstvene skupno-
sti še najmanj razlogov, da bi 
odšel sredi seje, s£y bi ga, gle-
de na njegovo funkcijo, mo-
ralo zanimati, kako se obrača 
denar, ki ga zdravstvena 
skupnost nakazuje zdrav-
stvenemu centru. Že zaradi 

delegatov, ki so ga izvolili in 
mu zaupali. 

Žal je 6ilo, vsaj v začetku, 
tudi preveč ugibanj, kdo je 
"izdal« podatke oziroma dal 
novinarjem v roke sporne za-
pisnike, ki govorijo o nena-
menski uporabi sredstev. Na 
seji celjskega izvršnega sve-
ta je eden izmed članov ome-
nil Rudija Peperka. To ime 
je bilo v zvezi z afero še več-
krat omenjeno. Verjetno je 
vsakomur, ki se vs£y malo 
spozna na poslovanje jasno, 
da Rudi Peperko ni imel do-
stopa do takšnih podatkov. 
Konec koncev pa so ugiba-
nja, kdo je dal podatke, tudi 
brezpredmetna. Gospodarje-
nje z namenskimi sredstvi 
mora biti javno, javnosti pa 
morajo biti dostopni zapisni-
ki tako pomembnih sej kot 
je seja izvršilnega odbora 
Odbora podpisnic družbene-
ga dogovora in seje drugih 
organov, ki vodijo moderni-
zacijo bolnišnice. Bolj bi se 
morali vprašati, kdo je kriv, 
da javnost ni prej prišla do 
teh zapisnikov. 

Sicer pa se je na vseh sejah 
v zadnjem mesecu zahtevalo 
(in obljubljalo), da bo poslej 
obveščanje bolj temeljito in 
pogosto. Ne vem zakaj bi po-
tem skrivali dosedanje po-
slovanje s skladom? 

Prelivanje sredstev 
o tem, da je v zdravstve-

nem centru prišlo do preliva-
nja denarja, skor^da ne mo-
re biti dvoma. To potrjuje tu-
di izjava Alojza Žuntarja, 
predsednika KPO zdravstve-
nega centra na seji izvršilne-
ga odbora 12. m ^ a lani. Kot 
je zapisano,v zapisniku s te 
seje, n ^ bi Žuntar izjavil ozi-
roma izvršilni odbor infor-
miral, da je zdravstveni cen-
ter v prvem tromesečju upo-
rabil sredstva, ki so bila 
združena za modernizacijo 
bolnišnice, za redno dejav-
nost - za plače zdravstvenih 
delavcev. Verodostojnosti 
tega zapisnika in v njem za-
pisanih izjav doslej ni nihče 
oporekal. Verodostojnost za-
pisnika je potrdil na zadnji 
seji celjskega izvršnega sve-
ta (6. f e b r u ^ a letos) tudi 
predsednik izvršnega sveta, 
ki je bil prisoten na megski 
seji izvršilnega odbora Od-
bora podpisnic in je tam tudi 
razpravljal. 

S tem, ko je zdravstveni 
center preUval sredstva, pa 
po zakonu ni naredil nič na-
robe. Ta sredstva imajo na-
mreč po zakonu znač^ 
obratnih sredstev, vse do-
kler se ne uporabijo za inve-
sticije. Dotlej pa je imel 
zdravstveni center pravico 
(po zakonu), da ta sredstva 
obrača in namenja - tudi za 
plače. 

Nekateri so takšno preliva-
nje okvalificirali kot nerod-
nost, mnogi pa kot nemoral-
no dejanje. Vsekakor je po-
trebno upoštevati, da to le 
niso navadna sredstva amor-
tizacije, ampak namenski 
denar, ki ga delavci združu-
jejo za modernizacijo bolniš-
nice. 

V obrambo zdravstvenega 
centra naj povemo, da so ne-
katere zdravstvene skupno-
sti kronično nelikvidne in je 
denar pritekal neredno. Za-
radi nelikvidnosti zdravstve-
nih skupnosti se je znašel 
v nelikvidnostnih težavah 
tudi zdravstveni center in je 
pač uporabil sredstva, ki so 
mu bila najbolj pri roki. Po-
udarek je na uporabil«, ker 
so sredstva kasneje vrnili na-
zaj v sklad. 

Način zbiranja 
sredstev in 
pomanjkljivosti 

v zvezi z načinom zbiranja 
sredstev s pospešeno amorti-
zacijo, je bilo v dosedanjih 
razpravah nekaj pripomb. 
Po sedanji zakonodaji naj bi 
bila to najboljša rešitev, če-
prav v sebi skriva nek£y pa-
sti. Če so, na primer, posa-
mezni tozdi v zdravstvenem 
centru v izgubi, potem po za-
konu ne morejo izločati 
amortizacije. Tudi pospeše-
ne amortizacije ne. Ta sred-
stva pospešene amortizacije 
torej predstavlj^o nekakšno 
sociahio varnost celjskih 
zdravstvenih delavcev, var-
nost, ki jo drugi zdravstveni 
centri v Sloveniji nimajo. 

Ko so se odločali za tak na-
čin financiranja moderniza-
cije bolnišnice, so imeli se-
stavJjalci predloga te pomi-
sleke pred sabo, vendar so 
menili, da tako velika zdrav-
stvena organizacija le ne mo-
re priti v izgubo. Glede na to, 
da je denarja za zdravstvo 

(realno) vedno manj, je boja-
zen, da bi nekateri tozdi pri-
šh v izgubo in da bi s tern 
prišlo do prelivanja amorti-
zacije vendarle vedno večja 
in bolj otipljiva. 

Vedno je večja tudi boja-
zen, da občinske zdravstve-
ne skupnosti denarja za mo-
dernizaicjo sploh ne bodo 
nakazovale. To se dog^a že 
sedaj, ko nekateri sisi, ki so 
v likvidnostnih težavah, kar 
pozabljajo na podpisani 
Družbeni dogovor za moder-
nis^cijo bolnišnice in zdrav-
stvenem centru nakazujejo 
denar samo za redno dejav-
nost. Tudi zaradi neurejeno-
sti financiranja zdravstva se 
lahko modernizacija zelo 
upočasni. 

Gospodarno 
obračanje denarja 

Glavna ovira, da so lani za-
stala (gradbena) dela pri mo-
dernizaciji bolnišnice, naj bi 
bil, poleg zakonskih ovir, na-
kup rentgena. Tako dokazu-
je izvršilni odbor, finančna 
komisija, strokovne službe 
v zdravstvenem centru in 
drugi. Pripravljeno so na-
mreč morali imeti dinarsko 
protivrednost za nakup rent-
genskih aparatur. 

Denar naj bi posojali zato, 
da bi ga oplemenitili oziro-
ma ohranili realno vrednost. 
Ob tem se samo po sebi za-
stavlja nekaj vprašanj; pred-
vsem zak^ niso denarja po-
sojali na daljši rok oziroma 
za dlje časa in ne samo za 
nekcu dni in zak^ so obresti 
tako pozno prišle v sklad za 
modernizacijo - realne obre-
sti šele ob koncu leta, valori-
zacij ske obresti pa naj bi iz-
ločili v sklad šele po zaključ-
nem računu. Čisto gospodar-
no obračanje s sredstev torej 
le ni bilo. 

Ob tem je potrebno omeni-
ti, da zdravstvenemu Centru 
po zakonu teh sredstev prav-
zaprav sploh ne bi bilo po-
trebno izločiti v sklad za mo-
dernizacijo, vendar je Alojz 
Žuntar zagotovil, da valori-
zacijske obresti bodo naka-
zali na sklad. 

Ogorčenje 
v zdravstvenem 
centru 

o aferi so seveda precej 
razpravljali tudi organi 

v zdravstvenem centru. Cen-
tralni delavski svet je, na pri-
mer, obsodil pisanje novi-
narjev. »Zdravstveni delavci 
se čutimo izredno prizadete 
in ogrožene ob pisanju ne-
preverjenih člankov...« je 
zapisano v zapisniku delav-
skega sveta. 

Menim, da so taka in po-
dobna stališča organov 
zdravstvenega centra v vsej 
zadevi manj pomembna, saj 
gre za stališča prizadetih lju-
di, ki pa so od vsega imeli 
vendarle vs^ neko korist 
- prelivanje sredstev za 
plače. 

Prav zdravstveni delavci 
bi morali biti tisti, ki bi mo-
rah najbolj vztrajati, da se 
modernizacija bolnišnice 
čim hitreje izpelje, zakaj to 
zanje pomeni tudi boljše po-
goje za delo, ki se nikakor ne 
morejo primerjati z nobeni-
mi kratkoročnimi cilji. 

Pobude družbenega 
pravobranilca 
samoupravljanja 

Poslovanje s skladom si je 
nekoliko bolj podrobno 
ogledal tudi celjski družbeni 
pravobranilec samoupravlja-
nja, ki ugotavlja, da je zdrav-
stveni center kršil Družbeni 
dogovor s tem, ko ni meseč-
no obračunaval pospešene 
amortizacije, ampak le vsake 
tri mesece. V zdravstvenem 
centru pravijo, da so objek-
tivne težave in da ni mogoče 
mesečno izločati amortizaci-
je. V tem primeru bi seveda 
morali spremeniti Družbeni 
dogovor in spremeniti dolo-
čilo (ki pa zaenkrat še velja 
in je veljalo tudi lani). 

Glede posojanja denarja iz 
sklada družbeni pravobrani-
lec samoupravljanja meni, 
da organi med seboj niso bih 
v celoti koordinirani, ker 
drugače ne bi prišlo do raz-
hajanj v odločitvah o začas-
nem gospodarjenju s sred-
stvi pospešene amortizacije. 
Tako vse finančne transakci-
je n im^o odobritve izvršil-
nega odbora Odbora podpis-
nice oziroma pooblastila 
o prenosu te pristojnosti na 
finančno komisijo ali organ 
zdravstvenega centra. 

Družbeni pravobranilec 
predlaga, da Odbor podpis-
nic ugotovi odgovornost za 
nespoštovanje sklepov orga-
nov in ustrezno ukrepa, ugo-
tovi ali je zaradi takšnih 

ukrepov nastala kakšna 
družbena škoda in zahteva 
od organov po Poslovniku in 
zdravstvenega centra, da na-
tančno opredelijo pristojno-
sti za začasno gospodarjenje 
s sredstvi iz sklada. 

Družbeni pravobranilec 
samoupravljanja tudi meni, 
da je zdravstveni center 
s prevzemom investitorstva 
prevzel še močnejšo obvezo, 
da bo s sredstvi racionalno 
in skrbno gospodaril. Zato bi 
se tudi moral tako organizi-
rati, da bi »najkvalitetneje 
obvladoval tako tehnološko-
strokovno kot finančno 
funkcijo«. Zaradi zahtevno-
sti investicije in načina zbi-
ranja sredstev bi morali od-
praviti vse razloge, ki bi lah-
ko zmanjšah »kvaliteto izva-
janja investicije in porabe 
sredstev zbranih po družbe-
nem dogovoru«. 

Kaj pa SDK? 
Verjetno bi najbolj verodo-

stojne podatke o poslovanju 
s skladom v zdravstvenem 
centru lahko dala Služba 
družbenega knjigovodstva. 
Vendar pa SDK verjetno ne 
bo pregledala finančnega po-
slovanja v zdravstvenem 
centru. Kot je povedal direk-
tor celjske podružnice Služ-
be družbenega kr^jigovod-
stva na zadnji seji predsed-
stva občinske konference 
SZDL Celje SDK ni finanč-
na policija, trenutno pa tudi 
nima na razpolago dovolj in-
špektorjev, da bi lahko opra-
vili revizijo finančnega po-
slovanja v zdravstvenem 
centru. Potrebno se bo torej 
zadovljiti s podatki, ki so jih 
o tej zadevi dale strokovne 
službe zdravstvenega centra 
in organi, ki vodijo moderni-
zacijo ter počakati na poroči-
lo oziroma oceno Odbora 
podpisnic družbenega dogo-
vora. 

Kako naprej? 
Poslovanje s skladom za 

modernizacijo bolnišnice naj 
bi bilo poslej bolj javno ozi-
roma javnost naj bi bila po-
gosteje in temeljiteje sezna-
njena, kam gredo sredstva. 
To je vsekakor prvi pozitivni 
rezultat afere. Poskrbeh naj , 
bi tudi, da v bodoče ne bi 
prišlo do »nerodnosti« kot je 
na primer pri enomesečnem 
izdvajanju sredstev amorti-
zacije. Če obst^ajo objektiv-
ni razlogi, da tega ni mogoče, 
naj bi spremenili določilo 
v Družbenem dogovoru in se 
odločili za trimesečno izloča-
nje pospešene amortizacije. 

Potrebno bo tudi narediti 
vse, da modernizacija zaradi 
sedanjega razčiščevanja za-
dev ne bi zastala oziroma, da 
ne bi zastal priliv sredstev. 
Tu bi vsekakor morali pritis-
niti na občinske zdravstvene 
skupnosti, ki neredno ali pa 
sploh ne nakazujejo sred-
stev, ki so namenjena za mo-
dernizacijo. 

Verjetno bo, vs^ še nek^ 
časa, nekoliko več težav 
z enodnevnimi zaslužki de-
lavcev in prostovoljnimi pri-
spevki, kar pa modernizacije 
pravzaprav ne bi smelo bi-
stveno upočasniti. Enodnev-
ni zaslužki in prostovoljni 
prispevki navsezadnje le 
predstavlj^o manjši del 
sklada za modernizacijo bol-
nišnice. Letos še manjši gle-
de na to, da so se Celjani od-
ločili za samoprispevek, ki 
n^j bi nadomestil enodnevni 
zaslužek. 

SREČKO ŠROT 

Komaj so se vrata srednjih šol dobro zaprla za eno 
generacijo osnovnošolcev, že druga, z vso težo, ki jo 
nosijo vprašanja, negotovost in pomembnost odloči-
tve v zvezi z izbiro poklica, pritiska nanje. 

Enako velja za višje in visoke šole, oziroma študente, 
ki se bodo izobraževali redno ali pa ob delu in iz dela. 

Vsaka informacija, ki dopolnjuje vedenje o možno-
stih izobraževanja, vrstah in načinu pridobitve šti-
pendij, poznavaju prednostnih - deficitarnih podro-
čij dela, novostih in bistvenih elementih razpisov in 
kadrovskih štipendij, je poleg osebnih dejavnikov 
(interesi, sposobnosti, predznanje...) še kako potrebna 
v času, ko se odločamo za nadaljnje izobraževarxje. 
Zato se je enota za poklicno usmerjanje pri Strokovni 
službi občinskih skupnosti za zaposlovanje v Celju 
v dogovoru z Novim tednikom odločila za rubriko 
J*red vpisom. V njej bomo poskušali pravočasno in na 
kratko predstavljati omeryene vsebine in vas seznaniti 
2 vsem, kar morate vedeti ob letošnjem vpisu. 

Vse, ki želijo dodatne informacije pa vabimo, da se 
Oglasijo v službi za poklicno usmerjanje v Miklošičevi 
ulici 1 v Celju, vsak ponedeljek od 8.00 do 14.00 ure in 
v sredo od 8.00 do 16.00 ure. 

V času razpisov vam bomo posredovali tudi razpo-
red uradnih-ur v občinah Laško, Konjice, Šentjur, 
Šmarje pri Jelšah in Žalec. 
Prihodnjič: Namere učencev in šolska mreža. 

Celjani držali figo pod mizo 
Ali bo spor, kije nastal med skupnostmi 

otroškega varstva Celje, Šentjur in Žalec 
dobil svoj epilog na sodišču? 

V prvi polovici januarja, natančneje 11. 
januarja je bil v Celju sestanek predstavni-
kov vseh treh skupnosti otroškega varstva 
s predstavniki republiške skupnosti (pova-
bili so tudi novinarje), da bi razjasnili vpra-
šanje, ali sta občini Žalec in Šentjur dolžni 
povrniti sredstva oskrbnih stroškov za otro-
ke, ki niso v vrtcih na območju občine, am-
pak v Celju. V mestoma nestrpni in žolčni 
razpravi v kateri nobena od skupnosti ni 
odstopila od svojih stališč, so se le uspeli 
dogovoriti, -da bodo počakali na pravno tol-
mačenje s strani pristojnih organov republi-
ške skupnosti otroškega varstva in se bodo 
ravnali po rijem. 

Konec prejšnjega meseca pa sta žalska in 
šentjurska skupnost otroškega varstva bih 
seznanjeni s predlogom za izdajo sklepa za 
plačilni nalog pri temeljnem sodišču v Ce-
lju, ki ga je celjska skupnost otroškega var-
stva poslala sodišču že 28. in 29. decembra 
lani. 

Netaktnost in nestrpnost v nekaterih po-
tezah in odločitvah celjske skupnosti otro-
škega varstva fizstava računov, ne da bi prej 

o tem opozorili strokovne službe sosednjih 
občin, grožnje, da bodo otroke izpisali naj-
prej s 1. novembrom, nato še s prvim Janu-
arjem) smo lahko do neke mere razumeli 
zaradi burnih in odklonilnih stališč šentjur-
ske in žalske skupnosti otroškega varstva. 

Vsi udeleženci omenjenega sestanka pa 
se po tej zadnji potezi, o kateri na omenje-
nem sestanku ni bilo govora, upravičeno 
lahko počutijo naplahtani in izigrani. 

Predstavniki celjske skupnosti otroškega 
varstva so s figo pod mizo žolčno zagovarjali 

svoja stališča, a le priznali spodrsljaje in 
končno pristali na omenjeni dogovor. • 

Kakšne igre se gredo v Celju in kdo stoji 
za njimi, je težko reči. Zahrbtna poteza pa 
v resnici ne more biti v prid razreševanju 
problema. Takšno sprenevedanje pred očmi 
vse javnosti pa konec koncev lahko povzro-
či dvome v dobronamernost in poštenost, 
strokovnih delavcev celjske skupnosti otro-
škega varstva. Njihovo trkanje na prsi, češ 
da jim gre zgolj za dobrobit otrok, dobi v tej 
luči še kakšno senco več. 

VIOLETA VATOVEC-EINSPIELER 



Nič več nepotrebnih potov 
y Avtu Celje zdaj tudi ecenitev poškodovanih vozil 

Da bi imeli v svojem ser-
visu na Ipavčevi več dela, 
voznikom, ki svojega jekle-
nega konjička poškodujejo, 
pa prihranili dosti potov in 
nepotrebnih skrbi, so v Av-
tu Celje skupaj z zavaroval-
nico Triglav uredili oceni-
tev poškodovanih vozil kar 
v svojih servisnih delav-
nicah. 

S tem so naredili veliko 
uslugo tudi lastnikom zalete-
nih ali kako drugače poško-

dovanih vozil, ki žele uvelja-
viti pravico do odškodnine 
od zavarovalnice. Na Avtu 
Celje so namreč svoje cenike 
uskladili s cenami, ki jih za 
vse vrste popravil priznava 
zavarovalnica, te pa so okoli 
30 odstotkov nižje od običaj-
nih. Voznik mora poškodo-
vano vozilo le pripeljati na 
Ipavčevo, tam pa nato oceni-
jo škodo, določijo keg in ka-
ko je treba zamenjati ali po-
praviti - to opravi pooblašče-

nec zavarovalnice - lastnik 
vozila pa se nato odloča, kje 
bo dal vozilo popraviti. V ta 
namen so v A\^u Celje uredi-
U tudi posebne prostore, 
lastnikom trčenih vozil pa ni 
potrebno avta najprej voziti 
na ocenjevanje v zavaroval-
nico. Ocenitev je v Avtu Ce-
lje brezplačna, če vozilo nato 
popravijo pri njih, pa po po-
pravilu narede tudi brezplač-
ni preventivni tehnični pre-
gled. BRANE PIANO 

¥se več Je dobrih črpailc 
Najbolje vam natočljo v Podčetrtku 

Na skromni slovesnosti 
v restavraciji Petrola v Te-
panjah so minuli teden po-
delili priznanja in nagrade 
najboljšim črpalkam na šir-
šem celjskem območju. 

V Petrolovem celjskem 
tozdu Trgovina so se pred 
časom odločili, da prično 
s posebnim tekmovanjem 
svojih bencinskih servisov. 
S tem želijo popestriti in iz-

boljšati ponudbo in usluge 
na svojih bencinskih servi-
sih, seveda tudi povečati 
promet, svojim strankam pa 
ponuditi poleg goriva in raz-
lične avtomobilske in po-
dobne opreme še prijazen 
pozdrav in nasmeh črpalkar-
jev. Po besedah Cirila Pirša, 
upravnika Poslovnih enot na 
drobno omenjenega tozda, 
so njihovi delavci tekmova-
nje vzeli povsem resno. 

Lani je posebna komisija 
vse leto ocenjevala njihove 
servise na širšem celjskem 
območju, v soboto pa so 
v Tepanjah tudi nagradili 
uslužbence n^boljših. Za 
najboljše bencinske servise 
pri kaJcovosti poslovaiya so 
imenovali bencinske servise 
v Podčetrtku, Bistrici ob 
Sotli, na Polulah pri Celju in 
na Ravnah. 

BRANE PIANO 

Sodobnejša postaja v Rogašici 
Na območju Železniško transportne organizacije 

Celje, ki deluje na območju celjske regije, samo želez-
niška potaja v Rogaški Slatini še ni zavarovana 
s sodobno svetlobno signalizacijo. 

Ta pa bo letos zasvetila tudi na tej postaji. Čeprav je 
promet na rogaški progi zmeren, bodo svetlobni sig-
nali, ki dovoljujejo uvoz na postžuo, precej povečali 
varnost na tem odseku železnice. Delavci tozda za 
vzdrževanje signalno varnostnih in telekomunikacij-
skih naprav ŽTO Celje že pripravlj^o postavitev sig-
nalizacije, k hitrejšemu delu pa jim precej pomaga 
ugodno vreme. Tako njO bi signalne luči v Rogaški 
Slatini zasvetile 29. maja, ko prične veljati tudi nov 
vozni red. 

BP 

Zdravilo Zagožen 
Zdravko Zagožen iz Matk 

je bil kar nek^ let predsed-
nik gasilskega društva 
v Matkah. Na račun tega pri-
zadevnega društva je bilo iz-
rečenih že veliko pohvalnih 
besed in nedvomno ima za to 
mnogo zaslug tudi Zdravko. 
On in večina članov ni gasil-
stvo nikdar jemala kot le oz-
ko dejavnost, pač pa so si 
prizadevali za to, da bi gasil-
ci bili prisotni vsepovsod 
v kr^ju, pri vsaki akciji, ki je 
pomenila razvoj Matk. 
O tem, da uživa gasilstvo 
v Metkah zares velik ugled, 
priča tudi podatek, da so 
skoraj vsi vaščani člani gasil-
skega društva. 

Tudi Zdravko Zagožen je 
bil eden izmed pobudnikov 
za različne akcije v Matkah. 
To velja tako za komunalna 
dela kot tudi kulturno in 
športno dejavnost. Tako ni 
naključje, da je Zdravko pre-
jel že tudi številna priznanja 
za svoje delo. Sam pravi, da 
uspehov brez sodelovernja 
večine krjganov ne bi bilo, 
kjgti pripravljenost le ozke 
skupine ljudi do dela, še ni-
česar ne pomeni. Predvsem 
pa je potrebna ljubezen do 
kr£ua, v katerem kdo živi. Ne 
nazadnje pomeni aktivnost 
v društvu, kakršno je v Mat-
ksih, tudi izredno veliko žr-
tvovanja prostega časa, mar-
sik^ pa gre tudi na račun 
samoodpovedovanja. Zdrav-
ko ima v Matkah kovinostru-

garsko delavnico. Lažje kot 
kdo, ki je zaposlen v kakšni 
tovarni, je tudi ob dopoldne-
vih urejal kakšne zadeve 
v občinskem središču, bi 
kdo pomislil. Seveda pa to ni 
res, k^ t i tudi zasebni obrtni-
ki imajo glede na krizo, ki 
vlada tudi v združenem delu, 
vedno več problemov. Zlasti 
z zagotavlja^em dela. 

Zdravko je ponosen tudi 
na n ^ m l ^ š e v Matkah. 
V Matkah so si namreč ves 
čas prizadevali za to, da so 
v društvo vključevali že mla-
de ljudi. Tako jih danes ni 
strah za podmladek in nika-
kršne bojazni ni, da bi usah-
nila gasilska dejavnost v idi-
lični vasici pod mrzliškem 
grabnom. 

JANEZ VEDENIK 

Delavni polzelsici 
gasilci 

Na občnem zboru so se se-
stali člani GD Polzela. 

Iz poročil predsednika Mar-
jana Novaka, poveljnika Zvo-
neta Ulaga in predsednika 
gradbenega odbora za gradryo 
novega gasilskega doma Frjin-
ca Jelena je razvidno, daje bilo 
društvo v minulem obdobju 
zelo delavno. Moška in pionir-
ska desetina sta se udeležili 
več tekmovanj, na svojem ob-
močju so imeli dva manjša po-
žara, veliko pa so naredili za 
preventivo, vzgojo članstva in 
krajanov ter nadaljevali z grad-
njo novega gasilskega doma. 
Tako so vgradili stavbno pohi-
štvo, letos pa naj bi dokončali 
dve garsonjeri, če pa bo denar-
ja dovolj, bi radi naredili še fa-
sado. Dogovorili so se tudi, da 
bo vsak član letos opravil dvaj-
set prostovoljnih delovnih ur. 

T. TAVČAR 

O predpisih 
Zveza organizacij za 

tehnično kulturo Celje bo 
organizirala v sredo, 17. 
februarja, predavanje 
o cestno prometnih pred-
pisih. 

Predavarye bo ob osemn^-
stih v učilnici AMD Šlan-
der na Ljubljanski cesti. 
Vstop bo prost, število ti-
stih, ki bodo lahko priso-
stvovali predavanju pa bo 
omejeno glede na velikost 
učilnice. Drugo predavanje 
bodo organizirali v soboto, 
27. februaija. Gre za semi-
nar o video tehniki, ki ga 
bo vodil diplomirani inže-
nir Peter Požene! iz Ljub-
ljane. Seminar bo od deve-
te do štirinajste ure v učini-
ci AMD Šlander. 

Železna cesta v Šentjurju 
železniška proga, ki so jo skozi Šentjur speljali že pred 142 

leti, je že dolgo elektriflcirana, zadnja leta pa tudi avtomatizi-
rana, tako da se je njena prepustnost močno povečala. Zah-
teve potniškega in tovornega prometa pa so temu primerno 
prav tako iz leta v leto večje. 

Letošnjega junuaija so na potniški blagconi prodali nekaj več 
kot 8 tisoč vozovnic, kar pomeni, da se dnevno vozi z lakom 260 
Uudi. Na industrijskih tirih Lesne industrije Bohor ter delovne 
organizacije Alpos, ki sta skup^ s Tolom nžgvečja industrijska 
uporabnika železnice, pa so prejšryi mesec razložili in naložili 
290 železniških voz. V kosovnem prometu predrxjači Tolo, kjer 
včasih dnevno izpolni^ tudi več kot 100 tovornih listov. 

Sicer pa vozi skozi Šentjur poprečno 2092 potniških in 1424 
tovornih vlakov mesečno, kar pomeni nek^ več kot 120 vlakov 
dnevno. Prehodnost je na šentjurski železniški postni zelo 
velika, s^ povprečno pripelje vlak na vsakih 5 minut. 

ERNEST REČNIK 

Raste dom za 22 družin 
Takšna je trenutno podoba gradbišča v središču Laškega. Do konca tega leta naj bi na 

tem mestu zrastel stanovanjsko poslovni objekt. Dela zaenkrat tečejo po načrtih, pri teni pa 
gre gradbincem na roko tudi toplo zimsko vreme, ki omogoča dela na prostem. V pritUčju 
nove zgradbe bosta svoje prostore dobili pošta in zavarovalnica, v njej pa bo tudi nova 
avtomatska telefonska centrala, ki so jo Laščani kupili v Iskri Telematiki. V zgradbi bo 
predvidoma 22 stanovanj, po predračunu pa bo objekt veljal 1,3 milijarde dinaijev. 

NK 

Spomladi miadi o icmetijstvu 
v vseh občinskih konferen-

cah mladih na našem območ-
ju se te dni pripravljajo na 
javno razpravo o položaju in 
razvojnih možnostih kmetij-
stva, ki jo pripravlja Svet za 
družbeno-ekonomske odnose 
pri republiški konferenci 
Zveze socialistične mladine 
Slovenije. Doslej so o tem že 

fovorili v Celju, Žalcu in 
entjurju. 
V Svetu za družbeno-eko-

nomske odnose pri republiški 
konferenci mladih so že izdela-
li izhodiščne teze o položaju in 
razvojnih možnostih kmetij-
ske pridelave v Sloveniji. 
Predvidoma 24. februaija naj 
bi v Bohinju pripravili tudi po-
svet o kmetijstvu, kjer bi s svo-
jimi stališči sodelovali tudi 
predstavniki republiške Za-
družne zveze, Splošnega zdru-
ženja za kmetijstvo in vseh 
vzgojno-izobraževalnih enot. 

Mladi so dali pobudo, da se 
vprašanja kmetijstva v repu-
bliki in v okviru države enkrat 

za vselej sistemsko uredijo. To 
pomeni, da je treba razrešiti 
negotovosti ob vseh najpo-
membnejših vprašanjih - reci-
mo pokojninskem zavarova-
nju kmetov, dedovanju, vplivu 
ustavnih sprememb na razvoj 
kmetijstva, ureja^u in zago-
tavljanju osnovnih komunal-
nih pogojev kmetijske pridela-
ve od izsuševarya do združeva-
nja zdaj preveč razdrobljenih 
kmetijskih zemljišč. O vsem 
tem bodo govorili na posvetu 
v Bohinju, že pred tem pa n^ 
bi v vseh slovenskih občinskih 
konferencah mladi v javnih 
razpravah prispevali svoja 
mnenja in dopolnitve. 

V republiški konferenci mla-
dih namreč menijo, da le širo-
ka propagandna akcija in na-
čelna podpora družbe za razvoj 
in ohranjarge hribovskih kme-
tij ter ostajanje mladih na kme-
tijah, ni dovolj za dejanski raz-
voj kmetijstva. 

Za primer omenimo le eno 
od vprašani, ki so se ga mladi 

lotili v svojih tezah. Gre za ne-
davno povišanje odkupnih cen 
mleka. Mladi opozaijajo, da je 
Zvezni izvršni svet odobril le 
višje cene mleku, cene mleč-
nih izdelkov pa so ostale ne-
spremenjene. Logična posledi-
ca takšne cenovne politike je, 
da viške mleka iz Slovenije od-
prod^amo v druge republike, 
medtem ko v trgovincii manj-i 

Ob pripravah na problem-
sko konferenco o kmetijstvu 
pripravljajo v republiški ^on-| 
ferenci mladih tudi posebno 
brošuro o najaktualnejših te-' 
žavah kmetijske pridelave. 

ka mlečnih izdelkov. Mlekarji 
namreč ne morejo delati v last-
no izgubo, preskrba z mlekom 
je tako zagotovljena za vso dr-
žavo - slovenski mlekarji, ki 
v preskrbi nosijo levji delež, pa 
niso z novimi cenami prav nif 
stimulirani. 

IVANA FIDLEK 

Problemi ob dobrem delu 
107. občni zbor gasilskega 

društva Žalec se ni končal 
tako, kot bi za takšno huma-
nitarno organizacijo priča-
kovali. Vse je potekalo v re-
du do volitev novega vod-
stva. Medtem ko ni bilo pro-
blemov z izvolitvijo pred-
sednika Martina Cilenška, 
pa se je zapletlo pri izvoli-
tvi poveljnika, kar naj bi 
postal dosedanji predsed-
nik Franc Naraks. 

Proti njegovi kandidaturi 
seje oglasil Jože Šalej in pri-
šlo je do mučne situacije, 
polne medsebojnih prepirov 
in prerekanj. Slednje ne sodi 
na občni zbor in bi to bilo 
treba rešiti že prej. Sploh pa 
je zadnji občni zbor dokazal, 
da članstvo ni tako trdo, kot 
se govori in prikazuje, kar 
seveda ni dobro. 

Celotno neprijetno situaci-
jo je poskušal rešiti eden neg-

starejših članov Ivan Zotel 
in predlagal, da si Naraks in 
Šalej sežeta v roko ter pred 
vsemi prijateljsko zakopljeta 
bojno sekiro. V mučni situ-
aciji se je precej časa čakalo, 
kdo bo prvi stegnil roko in to 
je bil Franc Naraks, ki je bil 
kasneje tudi izvoljen za no-
vega poveljnika. Čeprav je 
navidez vse poravnano, pa 
ostaja grenak priokus, da tu-
di v bodoče članstvo ne bo 
tako enotno, kot bi moralo 
biti. 

Ob tem neljubem dogodku 

so zbledeli drugi pomembni 
dosežki, kot da je bilo pre-
ventivno delo v zadnjih šti-
rih letih relativno dobro, da 
je treba več narediti za sode-
lovanje s tistimi, ki lahko po 
magsoo gasilcem, oživiti pi ' 
onirsko gasilsko društvo na 
osnovni šoli, poskrbeti za 
boljšo preskrbo z vodo itd 
V zadnjem obdobju so žalski 
gasilci sodelovali na 25 tek-
movanjih in pri devetnajstih 
požarih, letos pa poleg osta-
lega načrtujejo tudi nakup 
gasilne lestve. T.VRABL 

VE KOS 
DO za komunalno in 
stanovanjsko oskrbo 
VEKOS n. sub. o., Titovo Velenje, Koroška 37/b, 
DSSS 

Komisija za delovna razmerja DSSS objavlja prosta 
dela in naloge 

vodenje finančne službe 

Pogoji: VI. stopnja strokovne izobrazbe - ekonom-
ske smeri, 3 leta delovnih izkušenj pri vodenju služ-
be, vozniški izpit »B« kategorije. 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas 
s polnim delovnim časom. Poskusno delo traja 60 
dni. 

Za razpisana dela in naloge naj kandidati pošljejo 
pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih 
pogojev v 14 dneh po objavi razpisa na naslov: DO 
»VEKOS«, 63320 Titovo Velenje, Kadrovska služba, 
Koroška 37/b. Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30 
dneh po poteku objave. 



Prezaposlovanje nekdanjih 
deiavcev Savinje zastaja 
Ha ceUskem območju ¥se več brezposelnih 

Med brezposelnimi na našem območju je še 154 bivših 
delavcev delovne organizacije v stečaju LIK Savinje. 
Polovica teh je vključena v različne postopke, kot so 
ocena delazmožnosti, postopek za predčasno starostno ali 
invalidsko upokojitev, nekaj pa jih že ima status inva-
lidne osebe. To so poglavitni vzroki, ki zavirajo prezapo-
slova^e teh oseb. Tudi ostali težje dobijo zaposlitev 
zaradi posamičnih omejitev, ki so prepreka za delo na 
nekem konkretnem delovnem mestu. V prvi vrsti so to ne-
ustrezen poklic, starost, delovna doba, pa tudi porodniški 
dopust in varstvo otrok, če gre za popoldansko ali večiz-
mensko delo. 

O razreševanju problema 
prezaposlovanja teh delav-
cev je pred kratkim razprav-
ljal krizni štab delovne orga-
nizacije v stečaju LIK Savi-
nje na osnovi podatkov, ki 
jih je pripravila Strokovna 
služba občinskih skupnosti 
za zaposlovanje v Celju, ki 
tudi deluje v štabu in katere 
prednostna naloga še naprej 
ostaja reševanje socialnega 
položaja teh delavcev. 
Od skupno 279 upravičencev 
do socialnega varstva iz na-
slova brezposelnosti, je kar 
145 bivših delavcev LIK Sa-
vinje. S pi-vim januarjem pa 
so začele veljati dopolnitve 
in spremembe Zakona o za-
poslovanju in zavarovanju za 
primer brezposelnosti. Dolo-
čila novega Zakona bodo 
upoštevali tudi v nadaljnji 
obravnavi delavcev, ki so 
ostah brez zaposlitve zaradi 
stečaja te delovne organiza-
cije, če bodo ta zanje ugod-
nejša, so nam pojasnih 
v strokovni službi skupnosti, 
za zaposlovanje v Celju. 

Krizni štab je tudi tokrat 
sklenil, da še naprej ostaja 
prednostna naloga pristoj-
i\\h služb in organizacij reše-
vanje problema brezposel-
nih delavcev tega kombina-
ta. Dogovorili pa so se^tudi, 
da bo moral Hmezad Žalec, 
ki orevzema Savinjin tozd 
v Šempetru, dati prednost 
pri zaposlitvi bivšim delav-
cem LIK. V tem letu naj bi tu 
zaposliU od 50 do 70 delav-
cev. Enako n^j bi veljalo tudi 
v bodoče, če bo prišlo do 
prevzema in novega progra-
ma v Celju. 

Potrebno je v čim kr^šem 
času pripraviti tudi seznam 
delavcev, ki še delajo v LIK 

Savinji za steč^nega upravi-
telja, a bodo predvidoma pri-
šli v odprto brezposelnost, 
zato da bi lažje in hitreje re-

ševali prezaposlovanje le-
teh. 

Večja brezposelnost 
Ugotovimo lahko da se je 

močno upočasnilo prezapo-
slovanje bivših delavcev 
LIK Savinje. Temu ne botru-
jejo zgolj omenjeni vzroki, 
temveč tudi splošni položaj 
zaposlovanja na našem ob-
močju. Iz lanskih novembr-
skih podatkov je razvidno, 
da smo dosegli komaj 0,8 od-
stotno rast zaposlovanja, kar 
je za 0,4 odstotkov manj kot 

smo jih predvideh v resolu-
cijskih usmeritvah. Še bolj 
zgovoren pa je podatek o šte-
vilu brezposelnih. Zadnjega 
decembra je bilo v regiji 1094 
iskalcev zaposlitve (brez ve-
lenjske in mozirske občine), 
ob koncu letošnjega januarja 
pa je čakalo na delo 1850 lju-
di. Med njimi je že skor^ 
tretjina invahdov ah drugih 
težje zaposljivih oseb, kar še 
poglablja ta problem. Občut-
no pa se zmanjšujejo ponud-
be delovnih organizacij za 
nove zaposlitve. 

Steč^ LIK Savinje je sicer 
vplival na večje število brez-
poselnih v preteklem letu in 
v začetku tega leta. Vse bolj 
očitno pa postna, da se bo-
mo morali letos tudi na na-
šem območju soočiti z rasto-
čo brezposelnostjo in krizo 
zaposlovanja nasploh. 

VIOLETA V. EINSPIELER 

Godba na pihala iz pobratenega Vrbovca je navdušila občinstvo. 

Piliaici prerasli tradicijo 
Letošnji praznik kulture 

so v laški občini povezali 
s srečanjem pihalnih orke-
strov. Gre sedaj že za uteče-
no obliko dela različnih 
kulturnih skupin v laški ob-
čini, ki se enkrat letno pred-
stavijo na pregledu njiho-
vega kulturnega snovanja. 

Pihalni orkestri predstav-
ljeno v občini Laško bogato 
organizacijsko in vsebinsko 
aktivnost Zveze kulturnih 
organizacij. Vanje je vključe-
nih okrog 150 godbenikov. 

ki letno sodelujejo na prav 
toUkih nastopih pri priredi-
tvah v občini in izven nje. 

3. občinska revija pihalnih 
orkestrov, ki je minuU petek 
izvenela v športni dvorani 
v Radečah, je bila letos še 
bogatejša. Poleg treh godb 
na pihala iz laške občine, ki 
jih premore le malokatera, se 
jim je ljubeznivo priključila 
tudi godba na pihala iz po-
bratene občine Vrbovec. Bo-
gat program posameznih 
godb z orkestralnimi deh do-
mačih in tujih avtorjev pa sta 
popestrih še mlajša in starej-
ša skupina maržoretk, ki de-
lujejo v okviru Pihalnega or-
kestra Radeških papirničar-

jev. S prikazom tovrstne 
glasbene ustvarjalnosti so 
poslušalci lahko bili opravi-
čeno zadovoljni, s^j je pred-
stavil bogato us tv^a lno 
moč godbenikov in dirigen-
tov, ki so z instrumenti 
v takšnem sestavu, kot jih 
godbe imeoo, uspeli postaviti 
v repertoar zahtevna glasbe-
na dela. Nastop gostov iz Vr-
bovca, ki so poželi še pose-
ben aplavz tudi zaradi prese-
nečenja nad njihovim pro-
gramom, pa je še bolj utrdil 
prijateljske vezi. Pobuda, da 
se vsi pihalni orkestri dobijo 
skupaj v Vrbovcu, bo verjet-
no k^j kmcilu dozorela. 

VLADO MAROT 

Sprejem za Pavlo Rovan 
Minuli četrtek so kulturni in družbenopolitični delavci 

laške občine pripravih sprejem pisateljici in pesnici, Pavli 
Rovanovi, njihovi občanki. Ob prijetnem srečanju v novi 
dvorani občinske hiše in izmenjavi mnenj, so nazdravili 
njenemu jubileju, 80 letnici rojstva. Predsednik občinske 
skupščine Jože Krašovec pa ji je ob slovesnem trenutku 
izročil plaketo z grbom občine Laško, z likovnim delom pa 
so se za njeno plodno delo zahvalili tudi predstavniki kul-
turne skupnosti občine. 

VM 

Marija Goiež 
Niti življenja je preple-

tala 88 let. Pomladi, v ka-
teri bi se srečala s svojim 
cvetjem na vrtu, s cveto-
čimi poljanami in zvonč-
ki, žal ni dočakala... 

Marija Golež je bila ro-
jena 7. novembra 1899. le-
ta na Babni reki. Bila je 
prvorojenka velike in na-
predne kmečke družine, 
kateri so se z leti rodili še 
tfije otroci - dve sestri in 
brat. 

Kot najstarejša hči do-
brega in skrbnega gospo-

je svojo mladost 
preživela ob težkem delu 
na kmetiji, vse tja do leta 
^927, ko seje srečno poro-

čila z Avgustom Go-
ležem. 

Bila je dobra mati sinu 
edincu, ki pa je svoje do-
mače gnezdo kmalu za-
pustil, in odšel v tujino, 
kjer živi še danes. Vse 
svoje življenje se je po-
svečala drugim otrokom, 
svojim vnukom in prav-
nukom, ki se jim je razda-
jala z vsem svojim žarom 

in ljubeznijo. Med vojno 
je Marija s hrano in obla-
čili pomagala našim par-
tizanom. Bila je skromna, 
a neizmerno požrtvoval-
na in vsi, ki so jo poznali, 
so jo imeli radi. 

Ko je lani izgubila mo-
ža, sojo iyeni tolažili in ji 
posvečali še mnogo več 
pozornosti. Kljub vsemu 
se je njeno srce ustavilo 
in v vseh, ki so jo imeli 
radije nastala praznina. 

S sklonjenimi glavami 
nad grobom, so se poslo-
vili od nje v januarskem 
popoldnevu na celjskem 
mestnem pokopališču... 

M. N. K. 



Zemellski paradoksi liožansko-hudičevskili razmerij 
G. B. Shaw: Hudečev učenec - predstava celjskega gledališča 

Kar prijetno se je ponov-
no srečati s starim bistro-
umnežem in šaljivcem Sha-
wom. Pravzaprav je kar 
čudno, da so minila več kot 
3 desetletja v celjskem gle-
dališču brez tega znameni-
tega angleškega dramatika 
(zadnje Shawovo delo v Ce-
lju je bil Mož usode - 1954!). 
Tako velja uvrstitev Hudi-
čevega učenca na repertoar 
priznavalno oceniti. Čeprav 
ima igra na prvi pogled zgo-
dovinsko tematiko, pa je 
obenem kmalu razvidno, da 
bistvena vozlišča zgodbe ni-
so časovno omejena, so 
morda kar arhetipska in ta-
ko nanašajoča se tudi na 
naš čas. Zgodba Hudičeve-
ga učenca se sicer dogaja le-
ta 1777 v Severni Ameriki, 
torej na začetku ameriške-
ga boja za osamosvojitev iz-
pod Angležev, eno leto po 
izdaji znane Deklaracije 
o neodvisnosti. 

Igro razgibavajo dvoja na-
sprotja: na širši politični rav-
ni ameriško-angleška (raz-
merja med kolonisti in kolo-
nizatoiji, med podrejenimi 
in vladajočimi), na ožji dru-
žinsko-družbeni ravni pa na-
sprotja med konformistično 
malomeščansko puritansko 
srenjo (= božjimi služabniki) 

in med družini oziroma sre-
nji neprilagojenim posamez-
nikom Richardom Dudge-
onom (= hudičevim učen-
cem). V igri se vsa nasprotja 
razrešijo kompromisno, saj 
se vojaško-politični spopad 
preobrne v pogajanja, »hudi-
čev učenec« pa postane po 
svojem nedvoumnem in 
očitno pozitivnem in požr-
tvovalnem dejanju celo zgle-
den »božji služabnik« (mor-
da celo značilen primer kan-
tovskega moralnega zakona 
v nas). Vse hudičevstvo »hu-
dičevega učenca« je le ver-
balno, deklarativno, nekako 
na ravni Carduccijeve Ode 
Satanu ali mita o lučenoscu 
Prometeju, kjer Bog in Hu-
dič le zamenjata svojo ideal-
no vlogo oziroma »belo« bar-
vo. Ker pa je »božje usmerje-
na« gospa Dudgeon tako 
neznansko vražje sitna, se že 
od začetka zdi, da mora biti 
njen »vražji sin« kar prijaz-
na, nič hudega naklep^oča 
oseba. Njegovo tihotapstvo 
ga moralno prav nič ne ogro-
ža, s£g vemo, da je npr. naš 
tihotapski Martin Krpan ce-
lo nekak -narodni junak. 
V igri se spretno prepletajo 
še: odnos med bratoma (pa-
metnejši - neumnejši), med 
vojaki in civihsti, subordina-

cijski odnos med dvema ofi-
cirjema (general - major), 
ljubezenski odnos (pastor 
- pastoijeva žena) oziroma 
ljubezenski trikotnik (pastor 
- pastoijeva žena - »hudičev 
učenec«). Skratka - domi-
šljeno zgrajena igra, v kateri 
komaj k ^ manjka! 

Režiser Franci Križ<y je 
razvidno razvil glavne in tu-
di stranske motive v gladko 
potekanje. Igro je uprizoril 
»realistično zgodovinsko«, 
že z izbiro igralca Umeka za 
glavno osebo pa določil očit-
nejšo poanto igre. Triumfal-
ni konec igre je intoniral 
v dva zasebna preobrata 
(Richard in Essie). Omeniti 
velja še poudaijeni Richar-
dov sprehod po mizi, ki je 
prejkone povzet po Bergeiji 
tovrstni potezi v filmu Hair 
(uporabljen v obeh primerih 
z istim namenom: kot viden 
spopad med kontrakulturo 
in konvencionalno oziroma 
rutinsko kulturo). Nasploh 
je režiser reduciral možno te-
atraličnost v drugem delu 
igre in jo omejil na predsta-
vitev bistvenih odnosov na 
ustrezni skromni sceni. Le-
to si je omislil Marjan Kra-
vos. Kostumi Cvete Mirniko-
ve so očitno sledili 18. stolet-
ju in tako podprli zgodovin-

sko perspektivo igre. Izbor 
glasbe (opravil ga je Ivo Me-
ša) je primerno barval sprot-
no dognanje z razponom od 
Rule Britannia do Yankee 
Doodle. 

Več igralcev je dobilo hva-
ležne vloge. Mija Mencejeva 
je kot gospa Dudgeon delo-
vala zelo izrazito kot vladar-
sko neprizanesljiva družin-
ska mati, a vendar manj trdo, 
kot jo omogoča tekst. Glav-
no vlogo »hudičevega učen-
ca« Richarda-Dicka Dudge-
ona je predstavil Bojan 
Umek. Bil je najprej malce 
glasnejši in izzivaško razpo-
loženi družinski »izobčenec« 
(1. dejanje), nato pa v glav-
nem nadvse simpatična ose-
ba, ki se pred nami neogibno 
razvije v »božjega učenca 
oziroma služabnika«. Kot 
pastor Anderson je Stane 
Potisk natančno izpeljal bi-
stveno življenjsko spremem-
bo tega hka: iz razumevajo-
čega, božje milosti polnega 
prezbiteijanskega duhovni-
ka se v odločilnem času pre-
obrazi v energičnega, voja-
ško razpoloženega upornika 
proti Angležem. Osrednjo 
žensko vlogo gospo Judith 
Anderson je odlično odigrala 
Anica Kumrova. Sprva je bi-
la naivna in malce neosveš-

čena meščanka, zgražajoča 
se »pravičnica«, zatem pa 
vse pristnejše človeško bitje, 
ki jo nastopajoče izredne di-
leme oblikujejo v osebno 
polnost in razumevanje dru-
gih. Janez Bermež je kot ge-
neral Burgoyne zablestel kot 
pravi in suvereni nosilec an-
gleškega humorja. Majorja 
Svvindona kot bolj topoum-
nega predstavnika vojaške 
hierarhije je posrečeno upo-
dobil Iztok Valič. V manjših 
vlogah je nastopalo, še več 
igralcev, omenimo vsaj še 
prijetno gostjo Mojco Partlji-
čevo kot Essie, rahlo okorne-
ga Marka Bobna kot Chry-
styja Dudgeona, Igoija San-
cina kot postavnega Nared-
nika in Zvoneta Agreža kot 
nebogljenega vojaškega du-
hovnika Brudenella, ki 
s svojo knjižno (biblijsko) 
modrostjo predstavlja na-
sprotje aktivističnen-iu, iz ha-
mletovskih dilem med misU-
jo in dejanjem izstopivšemu 
pastoiju Andersonu. 

Skoraj gotovo bo Hudičev 
učenec s svojo obilno duho-
vitostjo in nenehno razgiba-
nostjo uspel pritegniti celj-
sko in slovensko občinstvo. 

ANDRIJAN LAH 

Razstava 
Društva 
likovnikov 
amaterjev 

Jutri bodo v razstav-
nih prostorih Muzeja re-
volucije v Celju odprli 
letno pregledno razstavo 
za leto 1987 članov Dru-
štva likovnikov amater-
jev Celje, ki je bilo usta-
novljeno leta 1982, pred 
tem pa so ljubiteljski li-
kovniki v Celju od leta 
1975 delovali organizira-
no kot sekcija pri Zvezi 
kulturnih organizacij 
v Celju. 

Na letošnji razstavi, ki 
je štirinzgsta po vrsti, bo 
s svojimi likovnimi stva-
ritvami sodelovalo pri-
bližno trideset članov 
društva, s po eno sliko, ki 
jih je izbrala komisija čla-
nov tega društva. Jutrijš-
njo razstavo v prostorih 
Muzeja revolucije bo od-
prl sedanji predsednik 
Društva likovnikov ama-
terjev Celje, Jože Perčič, 
oceno njegovega delova-
nja pa bo padal njen dol-
goletni član ter eden od 
njegovih ustanoviteljev, 
znani celjski slikar Stane 
Petrovič-Čonči. Razstava 
bo za obiskovalce odprta 
vse do srede, 24. februar-
ja, dnevno od 9. do 12. ter 
od 15. do 18. ure. 

Ž.B. 

Šmarski kuiturni vrtiijak 
Letošnja, dvanajsta po vr-

sti, kulturna akcija z imenom 
Kozjanski kulturni dnevi, bo 
postregla kar s šestintridese-
timi prireditvami, ki se bodo 
v desetih šmarskih in eni 
šentjurski krajevni skupnosti 
odvijale vse tja do konca 
marca. 

To bo priložnost za predsta-
vitev ustvarjalnosti domačih 
kulturnih društev, za seznami-
tev s tem, kaj na področju kul-
ture počno sosedje, v gosteh 
pa bo še poklicna gledališka 
hiša, likovni ustvarjalci z raz-
stavami, na ogled bodo kako-
vostni domači filmi, v kultur-
nih domovih v Šmarju in Me-
stinju pa se bo v tem času odvi-
jala Naša beseda. 

Od likovnih razstav velja 
omeniti razstavo akademske 
slikarke Darinke Pavletič-Lo-
renčakove, ki so jo odprli vče-
raj v Domu kulture v Šmarju, 
otvoritev razstave s pionirske 
likovne kolonije »Titovi kraji-
naši kraji«, ki sojo odprli prav 
tako včeraj v kulturnem domu 
v Lesičnem, 4. maja pa bo 
v Lesičnem razstavljal slikar 
Vojko Pogačar. 

Letos je bogata amaterska 
odrska tvornost, s^ se bo zvr-
stilo kar sedem amaterskih 
gledaliških predstav oziroma 
skupin, od teh bo šest premier-
nih predstav. V Šmarju bo 18. 
marca premiera dela Iva Bre-
šana Smrt predsednika hišne-
ga sveta, v izvedbi gledališke 
skupine KD Anton Aškerc 
Šmarje. 20. februarja bo premi-
erna predstava gledališke sku-

Pravi praznik 
Polna dvorana v Zadruž-

nem domu na Ljubečni, na 
proslavi slovenskega kultur-
nega praznika, je znova poka-
zala, da ljudje spoštujejo vse 
dobro in lepo. Spoštujejo tudi 
prizadevanja tistih kr^anov, 
ki pomagajo razbijati vsak 
dan z različnimi kulturnimi 
prireditvami. 

V nedelo so se tako predsta-
vili člani folklorne skupine 
kulturno umetniškega društva 
iz Cezarxjevcev pri Ljutomeru 
in recitatorke Kulturno umet-
niškega društva Železcir Štore 
- Celje. Ne predolga proslava 
in priložnostni nagovor pred-
sednika domačega društva sta 
praznovarge naredila prijetno. 

MB 

pine KD Šentvid, ko bodo na 
domačem odru odigrali Marin-
čevo Ad acto. V kulturnem do-
mu v Rogatcu bo 26. marca 
premiera dela I. Štefanca 
»Večna lovišča,« predstave, ki 
jo pripravlj^o člani gledališke 
skupine KD Rogatec. V osnov-
ni šoh v Stoj nem Selu je bila 
preteklo soboto prva uprizori-
tev komedije neznanega avtor-
ja »Zatajila je moža« v izvedbi 
mladinske skupine KD Stojno 
Selo, skupina odraslih odrskih 

Letos bodo prizorišča do-
godkov v Šmarju, Šentvidu, 
Mestinju, Rogaški Slatini, 
Rogatcu, Stojnem Selu, Zibi-
ki, Podčetrtku, Lesičnem, Bi-
strici ob Sotli in Loki pri 
Žusmu. 

ustvarjalcev pa pripravlja delo 
Marjana Marinca »Ad acta«. 
Premiera bo 27. februaija v os-
novni šoU Stojno selo. V Zibiki 
bodo 14. februarja odigrali 
v domačem gasilsko-kultur-
nem domu »Komedijo ljubez-
ni« Noela Cowarta, v Podčetrt-
ku pa bo gledališka skupina 
Tihi Optimisti prvič predstavi-
la delo Jacquesa Devala »Eti-
enne«. Premiera bo 28. febru-
arja v osnovni šoli Podčetrtek. 

Tudi v Bistrici ob Sotli bo no-
va predstava v izvedbi dram-
ske skupine KD Bistrica ob 
Sotli. Premierna predstava te 
Marinčeve komedije bo 20. fe-
bruarja v kulturnem domu. 

Na programu prireditev le-
tošnjih Kozjanskih kulturnih 
dni je še predstava SNG Mari-
bor, Linhartov »Matiček se že-
ni« (za abonma Kozjansko), vr-
sta literarnih večerov, celove-
černi koncerti, folklorni nasto-
pi, lutkovna igrica, literarni ve-
čer besednih ustvarjalcev ob-
čine Šmarje pri Jelšah in so-
sednje občine Pregrada (SR 
Hrvaška) in še kaj. 

Od minulih dogodkov velja 
posebej omeniti ponedeljkovo 
v Zibiki, ko se je mladinska 
gledališka skupina KD iz Zibi-
ke prijetno predstavila z glas-
beno pravljico »Čarobna skri-
rya«, do 17. februarja pa bodo 
na sporedu še tile dogodki: 
V šmarskem Kinu bodo 11. 2. 
zavrteli novi slovenski mladin-
ski film Čisto pravi gusar, 
v knjižnici v Bistrici ob Sotli 
bo 12. 2. literarni večer s Fran-
cem Forstnciričem in Sonjo Tr-
sterijak, v Loki pri Žusmu pa 
bo 13. 2. gostovala gledališka 
skupina iz Zibike s Komedijo 
ljubezni. M. AGREŽ 

ipavec razstavija 
V razstavnem paviljonu 

Lesne industrije Bohor so 
odprli razstavo slikarja Jo-
sipa Ipavca. Slikar je prvi 
sin očeta glasbenika in 
zdravnika Josipa Ipavca. 
Čeprav glasbeno nadarjen, 
saj je družina Ipavcev dala 
kar štiri muzike, se je že 
zgodaj odločil za slikarstvo, 
delno spodbuden že v doma-
či družini tudi po materini 
strani. 

Po upokojitvi - bil je glav-
ni slikar Hrvatskega narod-
nega kazahšta v Zagrebu - že 
dobro desetletje živi in 
ustvaija v domačem Šentjur-
ju. V svoji slikarski karieri je 
imel že vrsto zelo uspešnih 
razstav v ožji in širši domovi-
ni ter v inozemstvu. 

Na tokratni razstavi se je 
predstavil kot krsginar z zelo 
vabljivimi olji šentjurske 
kregine (Rifnik, zatoki Vo-

glajne, Šentjur, sončnice) 
znatnejši del razstavnega 
prostora pa je zapolnil z ak-
vsireli različnih aranžmajev 
cvetja. S to novo zvrstjo sli-
karstva se zadnjih nekaj let 
zelo uspešno ukvarja. Hkrati 
s slikarsko razstavo, razstav-
lja v paviljonu svoje lesne iz-
delke tudi LI Bohor. Lahko 
bi rekli, da se iz anonimnosti 
pojavlja mestinjska lesna in-
dustrija s svojimi unikati 
stilnega pohištva in razno-
raznimi uporabnimi, zložlji-
vimi vikend garniturami, ki 
so vredne ogleda in nakupa. 

Razstavni paviljon, ki so 
ga dogradili v sklopu uprav-
nih prostorov lansko leto, je 
upravičil svoj obstoj, saj je že 
trikrat odprl vrata razstavam 
slikaijev in lastnega pohi-
štva. 

ERNEST REČNIK 

Potrebujejo 
pomladitev 

Kulturno umetniško 
društvo Svoboda Šempe-
ter bo imelo v petek svojo 
delovno konferenco, na 
katero želijo pritegniti 
čim več novih članov. 

V zadnjih letih je namreč 
prišlo do osipa članstva, 
ker pač ni bilo normalnih 
pogojev za delo. Le-ti so se 
letos nekoliko spremenili 
na boljše, seg so preuredih 
nekaj prostorov, tudi fi-
nančno so ob pomoči neka-
terih DO v kr^u na bolj-
šem tako, da n^ bi letos 
ponovno poskušah obuditi 
pevski zbor, ki je pred ča-
som prepeval na razvidljivi 
ravni. Tudi dramska sekci-
ja naj bi pripravila predsta-
vo, še n^bolj aktivni so fol-
kloristi, ki pa tudi rabijo 
pomladitve. Možnosti kul-
turnega ustvarjanja v Šem-
petru so še v kino sekciji, 
glasbeno instrumentalni 
sekciji, na policah knjižni-
ce Svobode pa tudi čaka 
vehko kryig. Z delovno 
konferenco naj bi v petek 
od 18. uri proslavili naš kul-
turni praznik, za kcU- pri-
pravlja program podmla-
dek KUD Svobode Šem-
peter. 

EDI MASNEC 

Rajski vrtovi 
Lojzeta Logarja 

Iz likovnega sveta ne gre 
prezreti razstave slikarskih 
del Lojzeta Logarja, ki jo je 
Likovnemu salonu Celje po-
sredovala Obalna galerija 
Piran. Odprli so jo Z. febru-
arja ob plesnem nastopu 
članice plesne skupine Akt 
Tadeje Vidmar. Dela Lojze-
ta Logarja bodo na ogled do 
20., februarja. 

Živopisna razstava za dušo 
in oko je dokaz, da je Logar-
jev specifičen, čeprav ge-
ometrijski, izraz v nasprotju 
z ostalimi razstavljalci. Nje-
gova geometrija na eni strani 
nastopa v funkciji igre, na 
drugi strani pa ohranja post-
modernistično kaotičnost, 
kjer je pot skozi labirinte sli-
ke možna le po sledi, ki jo 
narekuje ritem slikarje ve 
osebnostne strukture. Na vi-
zualni ravni se to izpostavlja 
s spontanim zarisom, z nege-
ometrijskimi, nepravilnimi, 
vegetativnimi, mehkimi liki, 
narejenimi brez šestila in 
ravnila. Pravi rez naredi av-

tor šele z uporabo barve . * 
ciklom črnih slik je nasta 
na platnu barvna eksplozij. 
In tako Logarjeve čiste bar-
ve, kot so rdeča, rumena, ze-
lena, ki prevladujejo na le-
tošnjih slikah, z odtenki vijo-
ličaste, roza in ažurne skupaj 
z vegetativnimi liki pou-
stvarjajo prave rajske vrtove, 
kjer je akt greha že storjen. 
Ostaja pasivna provokacija, 
zapeljevanje, vznemirjanje. 

Slika, ki je zdaj telo zase, 
vzpostavlja odnos med gledal-
cem in lastnim telesom na ero-
tičnem nivoju, v katerem so 
sočne barve fahčnih in vulvi-
nih simbolov razgaljeno telo 
eksibicionistične osebe. Take 
se z Logarjevimi slikami nada-
ljuje tradicija erotičnih moti 
vov, seveda v preobleki ideolo 
gije, ki vzpostavlja družbene 
pogojene obrazce in norme 
Logarjeve slike so kot ženska 
ki mora ugcgati; ki zahteva, d; 
se jo občuduje, je avtorju n; 
pot že zapiska likovna kriti 
čarka Lilijana Stepančič. 

Ml 

Kiparski tečaj v Šoštanju 
Društvo šaleških likovnikov iz Titovega Velenja je v Mayerjevi vili v Š o š t ^ u pripi 

vilo štirimesečni kiparski tečaj, ki ga vodi akademski kipar Ciril Cesar iz Titovei 
Velenja. 

Tečaj je vsak petek popoldan, modelirsgo pa Nada Vodušek, Milan Matko, Oskar Sovir 
Milica "ričič, Ibro Džumhur, Franc Ravnak, Franc Prezl, Bernard Sešl ter Ines Podlunšek 
Živorad Ghšič-Žika. Zanimanje za tečaj je med šaleškimi likovniki vehko, tako da v prv€ 
tečaju ni bilo prostora za vse. Zato bodo že spomladi ali jeseni pripravili naslednjega. 

LOJZE OJSTERŠI 



Donatov devizni studenec 
Od 19 milijard dinarjev celotnega 

prihodka delovne organizacije Zdra-
vilišče Rogaška Slatina, so s prodalo 
zdraviliško-turističnih storitev 
ustvarili dobro polovico tega zneska 
v katerem je kar 47 odstotkov deviz-
nega priliva. Bolj kot kdaj koli prej 
morajo z izvozom nadoknaditi izpad 
domačih gostov, ki jih je bilo lani 
v Rogaški Slatini za dobrih 10 odstot-
kov manj kot predpreteklo leto. 

Domačih gostov je bilo lani mani 
predvsem zaradi gospodarskih tokov 
ki vedno bolj slabijo kupno moč Jugo-
slovanov, predvsem pa je opaziti vse 
večji razkorak med posameznimi re-
publikami oziroma pokrajinama. Med-
tem ko lanski obisk Slovencev ni bil 
bistveno manjši od predlanskega, je 
le ta občutno manjši od drugod. Ker 
pa s cenami storitev na domačem trgu 
ni mogoče pokrivati stroškov, je pri-
manjklj^ treba nadomeščati na tujem 
tržišču. V tej bitki med najboljšimi, je 
treba izkoristiti vse prednosti in adute, 
kar Zdravilišču iz Rogaške Slatine za-
enkrat uspeva. 

Pretekli mesec je Zdravilišče obi-
skala večja skupina lastnikov avtobus-
nih agencij, članov bavarskega združe-
nja Schmetterling Reisen, ki so v Za-
hodni Nemčiji največji organizatorji 
potovanj. V Rogaški Slatini so jim pri-
pravili poseben tridnevni program bi-
vanja, da bi se lahko dodobra seznanili 

Z uspešnimi propagandnimi akci-
jami so lani uspeli privabiti za 6 od-
stotkov več gostov iz tišine, po letoš-
njem načrtu pa naj bi jih bilo za 7 od-
stotkov več kot v letu 1987. 

s celovito zdraviliško-turistično po-
nudbo. Nad predavanjem prof. dr. 
Herberta Zaveršnika so bili tako nav-
dušeni, da so ga povabih v njihova 
turistična središča, kjer naj bi imel po-
dobna predavanja. Ta obisk je za roga-
ško Zdravilišče velikega pomena, s ^ 
sedaj obstajajo realne možnosti za raz-
širitev posla preko agencij omenjene-
ga združenja. Konec januaija je bila na 
podobnem obisku in ogledu tudi sku-

pina turističnih delavcev potovalnih 
agencij iz nemških pokrajin Bayern in 
Baden-Wurtenberg, s takšnimi in po-
dobnimi akcijami za pospeševanje 
prodaje pa bodo nadaljevali vse leto. 
O zdravilnih učinkih magnezija bo ko 
nec februarja na prvem programu Ra-
dia Nurnberjg govoril prof. Zaveršnik, 
Zdravilišče iz Rogaške Slatine pa se 
bo ta mesec predstavilo še na turistič-
nih sejmih v Munchnu in Hamburgu. 

V Zdravilišču Rogaška Slatina je 
v tem času toliko gostov, zlasti tujcev, 
kot jih ni bilo že leta. V času, ki velja za 
mrtvo sezono, sta hotela Donat in Sava 
skoraj popolnoma zasedena, to pa je 
brez dvoma tudi rezultat skrbno načr-
tovanih propagandnih akcij in progra-
mov za ta letni čas. Nekaj zaslug pripi-
sujejo tudi mili zimi, vendar so tudi za 
ostrejše lepo poskrbeli. V Rogaški Sla-
tini namreč nastaja sodoben zimsko-
športni center z drsališčem in smučiš-
či z vsemi potrebriimi napravami. Ta-
ko bo Rogaška Slatina že prihodnje 
leto zanimiva tudi za vse tiste, ki bodo 
želeli zimsko-športne aktivnosti zdru-
žiti z ostalimi, predvsem zdravstveni-
mi programi, ter s pitjem magnezijeve 
vode Donat Mg. 

MARJELA AGREŽ 

Harem na gradu 
in zaprta vrata 

Celjski stari grad je v zad-
njih letih vidno spremenil 
svojo podobo. Grajsko dvo-
rišče obrobljajo nova, kam-
nita obzidja, ki bodo razjede-
nemu, stoletnemu kamenju 
pomagala kljubovati novim 
eram. Sčasoma, pravijo, naj 
bi grad dobil čim bolj verno 
podobo svoje dobe. Za obi-
skovalca, ki se le redko 
•ivzpne na utrdbo nad Ce-

^ so spremembe še bolj 
^^e. V oči pa zbode še kaj 

^ ngega. 
Odkai' je Miklova Zala na 

mskoletni poletni prireditvi 
srečno pobegnila iz turškega 
harema, je kulisje te sultano-
ve ustanove ostalo pozablje-
no na gradu. Ali seje Zala na 
ta način hotela zatrdno izog-
niti, da bi jo še kdaj izrabljal 
turški despot ah pa gre za 
svojevrstno zbirko doku-
mentacije o dogodkih na 
celjskem gradu, ne vem. Ku-
lise so pač še zmeraj prislo-
njene k obzidju. 

Izletnik, Id je za vzpon že-
lel izkoristiti popoldansko 
sonce, pa bo presenečen tu-
di, ko se bo hotel upehan od-
žejati v grajski restavraciji. 

Neusmiljeno ga zaustavijo 
zaklenjena železna vrata 
z napisom: ODPRTO OD 9. 
DO 14. URE. Kdo ve, kaj je 
upravljalcem gostinske po-
nudbe na gradu narekovalo 
ta nenavaden urnik, najbrž 
pa ni neupravičen dvom 
o smotrnosti te odločitve, s^ 
v zimskem času, ki ne slovi 
po šolskih in sindikalnih iz-
letih, dopoldanskih obisko-
valcev ne more biti kaj prida. 

Namesto soUdne, če ne že 
reprezentančne restavracije, 
ki bi služila tudi Celjanom in 
njihovim gostom, ne le izlet-
nikom, imamo torej na celj-
skem starem gradu zaenkrat 
na voljo le košček papirnate-
ga harema in občudovanje 
stoletnih zidov. Očitno smo 
zadovoljni kar s tem, da je 
grad po številu obiskovalcev 
uvrščen med najbolje obi-
skane turistične točke v Slo-
veniji, da pa bi iz tega tudi 
kaj iztržili - no, za to je po-
trebnega že nekoliko več tru-
da. In tako se grad namesto 
z gostinskimi zvezdicami še 
naprej kiti le s turškimi zvez-
dami na pozabljenih kulisah. 

NADA KUMER 

Iz smučarskega kluba Rogla 
v Slovenskih Konjicah že deset let uspešno deluje 

smučarski klub Rogla. Vsako leto pripravlja vrsto 
smučarskih tečajev, v katere se vključujejo predšolski 
in šolski otroci ter konjiške delovne organizacije. Ker 
letos ni snega, tudi ni bilo mogoče pripraviti tečajev 
v samih Slovenskih Konjicah, kjer bi naj pod goro 
delovala podaljšana vlečnica. 

Kljub temu delo v klubu ni zamrlo. Že na začetku 
zime so pripravili sejem rabljene smučarske opreme, 
na katerem je zamenjalo lastništvo preko 600 komadov 
različne opreme. Na Rogli pa je med počitnicami izpo-
polnjevala svoje znanje selektivna skupina mlajših 
smučarjev, od katerih pričakujejo, da bodo lahko čez 
čas poštah smučarski vaditelji. Za vzgojo smučaijev-
tekmovalcev namreč nimajo v klubu ne dovolj kadrov 
in še manj materialnih možnosti. Zato so se odločili za 
pot, ki bo omogočila znanje smučarskih veščin kar 
čimširšemu krogu ljubiteljev tega športa. 

MBP 

Po poteh partizanskih kurirjev 
Planinska sekcija v Šmartnem v Rožni dolini bo organizi-

rala v nedeljo četrti pohod po poteh partizanskih kurirjev. Za 
udeležence pohoda so organizatorji organizirali avtobusni pre-
voz iz Celja, ob pol osmih gutr^ izpred hotela Celeia. Pohodniki 
se bodo na okoli šest ur trajajoči pohod odpravili izpred kultur-
nega doma Šmartno ob Paki, mimo vasice Lanšperg, na vrh, 
kjer stoji grad Lanšperg, nato se bodo spustili v dolino Pepel-
nega, pa proti Šentjungertu in nato zopet v Šmartno. Ob sedem-
naostih bo avtobus pohodnike odpeljal nazcO v Celje. 

N. G. 

Kljub pomanjkanju 
snega skibusi poini 

Otroci, ki so se med zim-
skimi počitnicami želeli na-
užiti snega, letos niso prišli 
na svoj račun. Namesto sne-
ga so cveteli zvončki, teloh 
in mačice. Na srečo pa je 
vsaj nekaj snega zapadlo na 
okoliških smučiščih. Zato 
so se lahko odpravili na Ro-
glo. Golte pa morda še kam. 

Pri celjskem Izletniku so 
poskrbeli za reden prevoz na 
Roglo, prvič pa niso organi-
zirali enodnevnih počitni-
ških paketov. Za to so se od-
ločili že, ko so videli, da so 
bile skor^ v trenutku raz-
prodane sezonske smučar-
ske vozovnice. Cena zanje je 
bila v predprodaji 40.000 di-
narjev, cena enodnevne vo-
zovnice pa je 10.000 dinarjev. 
Zato so pri Izletniku organi-
zirali le avtobusni prevoz do 
Rogle. Cena povratne vozov-
nice je bila 3500 dinarjev, vo-
zovnica v eno smer pa 1800 
dinarjev. Tudi tedensko po-
vratno vozovnico za avtobus 
je bilo mogoče kupiti. Cena 
za tiste, ki sojo kupih v Celju 
je bila 20.000 dinarjev. 

Vsi avtobusi so bili dobro 
zasedeni, dogajalo se je celo, 
da je bilo smučarjev toliko, 
da so morah uvesti še en do 
dva dodatna avtobusa. 

Tudi na turistični agenciji 
Popotnik so poskrbeli za 
smučarje. Organizirali so 
celodnevne smučarske pa-
kete na Rogli. Ker pa je bilo 
zanimanje za pakete manjše 
kot prejšnja leta in ker je 
mnogo prijavljenih že imelo 
vozovnice, so jih na Popotni-
ku preusmerih na Izletniko-
ve avtobuse. Za tiste, ki so to 
želeh, pa so preskrbeh smu-
čarske vozovnice, dobih so 

tudi enolončnico, cena enod-
nevnega paketa pa je otroke 
do 14 let veljala 74.000 dinar-
jev, vse ostale pa 80.000 di-
narjev. Za manjše skupine 
otrok so organizirali tudi 
smučarski teiaj na Rogh. 
Tudi v turistični poslovalnici 
Popotnik so ugotoviU, da je 
bil letos odziv slabši kot mi-
nula leta, vzrok za to pa so 
pripisah pomanjkanju sne-
ga, pa tudi višjim cenam. 

Očitno je med Celjani naj-
večje zanimanje vladalo za 
smučišče na Rogh. Pri Izlet-
niku so nam namreč poveda-
li, da posebnega prevoza ni-
so organizirali na smučišče 
na Golteh, ker so že po števi-
lu prodanih sezonskih smu-
čarskih vozovnic videli, da 
za Golte ni vehkega zanima-
nja. Kljub vsemu so vsako 
uro vozili iz Celja redni avto-
busi za Mozirje, od tam pa 
med počitnicami vsako uro 
tudi avtobusi za Žekovec. 
Ker smo že večkrat sUšali 
pripombe na slabe avtobus-
ne zveze iz Mozirja do Že-
kovca, smo za pojasnilo za-
prosih v turistični posloval-
nici Izletnika. IzvedeU smo, 
da bo v bodoče avtobus iz 
Mozirja do Žekovca vozil 
vsako uro le ob sobotah in 
nedeljah, v času smučarske 
sezone. Med tednom pa bo 
vozil po veljavnem voznem 
redu, kar pomeni: ob deset 
minut čez sedmo, dvajset 
minut čez enagsto in dvajset 
minut čez dvan^sto. Po-
skusno so že uvedh še dva 
avtobusa: ob osmih in ob de-
setih dopoldne. Če se bo iz-
kazalo, da bo zanimanje do-
volj veliko, bosta ta avtobusa 
v bodoče vozila redno. 

NATAŠA GERKEŠ 

Sedmič po poteh Štirinajste 
Planinci planinskega društva Dramlje, bodo v soboto 

priredili sedmi pohod po poteh XIV. divizije. Pohodnike 
bo pot vodila iz Dramelj mimo Straže na Gori, kjer je rojstna 
hiša Miloša Zidanška, do Stranic. Udeleženci pohoda se 
bodo zbrali pred dramelj sko osnovno šolo ob pol osmih 
zjutraj, kjer si bodo najprej ogledah razstavo o Milošu 
Zidanšku. Tistim, ki bodo prišli iz Celja, organizatorji svetu-
jejo, n£y se peljejo z avtobusom. Za Šentjur odpelje ob šesti 
uri in deset minut, ob šest petindvajset pa je zveza izpred 
tovarne Tolo v Šentjurju do Dramelj. Pohodnike čaka okoh 
tri ure in pol hoje. 

N. G. 



Tudi rejcem svinj pojemajo moči 
Pred petimi leti so v žal-

ski občini, v tamkajšnji 
kmetijski zadrugi, začeli 
z organizirano rejo praši-
čev. Prvo leto so rejci odda-
li na tržišče 71 prašičev, le-
tos naj bi jih 3500. To pa bi 
bilo dovolj za samooskrbo 
s svinjskim mesom v tej ob-
čini. 

Leta 1983 so začeli v kme-
tijski zadrugi Savinjska doli-
na sklepati prve pogodbe 
z rejci. Ti so dobili nek^ kre-
ditov za novogradnje in ob-
nove ter za osnovna sred-
stva. Nove objekte so gradili 
rejci predvsem za vzrejo puj-
skov, za pitanje prašičev pa 

so v glavnem urejali in pre-
navljali stare prostore. 

Že prvo leto so rejci ponu-
dili tržišču 71 prašičev, na-
slednje leto 660 pujskov in 
525 spitanih prašičev. Dve 
leti pozneje je število puj-
skov poskočilo na 1100, pri 
prašičih pa na 1167. Leta 86 
so združeni kmetje oddali 
1644 pujskov in 1865 praši-
čev, lani pa 2200 pujskov in 
2828 spitanih prašičev. Letos 
so si v zadrugi zastavili plan: 
3500 prašičev. S tolikšno ko-
hčino bodo v žalski občini 
pokrili vse potrebe po samo-
oskrbi s svii^skim mesom. 
»Vsaka tri, štiri leta prašičje-
ga mesa zmanjkuje, zato se 

trudimo, da bi ga imeli do-
volj v domačih hlevih oziro-
ma svinjakih«, razlaga to že-
ljo po samooskrbi s svinj-
skim mesom tehnolog za ži-
vinorejo in vodja tehnolo-
ških služb v kmetij bki zadru-
gi Savinjska dolina Jože Ša-
lamun. 

Teh 3500 prašičev za trži-
šče n£0 bi v žalski občini zre-
dilo 10 rejcev, ki redijo ple-
menske svinje in vzrej^o 
pujske. Poprečno gojijo rejci 
po 10 do 24 plamenskih 
svinj. V zadrugi si prizadeva-
jo, da bi vsaka enota imela 
po 24 plemenskih svinj, ker 
to število po oceni strokov-
njakov omogoča najboljšo 

organizacijo dela. Pri rejcih, 
ki pitajo prašiče, pa se števi-
lo vrti od 20 do 150 »V glav-
nem je prašičjereja v občini 
dodatna dejavnost, ker so 
kmetije za kaj večjega pre-
m£yhne«, meni Jože Ša-
lamun. 

Sicer pa trenutne razmere 
svinjereji niso naklonjene. 
Cenovna neskladja so že za-
čela puščati svoje posledice. 

Prašičjereja je v občini 
zasnovana tako, da uporab-
ljajo rejci za krmljenje po-
leg krmil, koruze, detelje 
tudi sirotko. Med potrošni-
ki je slišati pripombe, da je 
meso zaradi sirotke kiselka-
stega okusa. Vodja tehnolo-
ških služb in tehnolog za ži-
vinorejo v kmetijski zadru-
gi Jože Šalamun je o tem 
povedal naslednje: »Točno 
smo izračunali, koliko si-
rotke se lahko krmi v dnev-
nem obroku, da ne vpliva 
na kvaliteto mesa. 30 kilo-
gramski prašič lahko poje 
poleg ostale krme dva do 
štiri litre sirotke, prašič, te-
žak 100 kg, pa osem do deset 
litrov. Če pa so količine si-
rotke v dnevnem obroku 
večje, potem lahko pride do 
spremembe v kvaliteti 
mesa.« 

Rejci so sicer dobivali lani iz 
sredstev sklada za interven-
cije v kmetijstvu 100 dinar-
jev za kg, rejci plemenskih 
svinj pa so dobili regres za 
nabavo iz republiških virov. 
Kako bo s premijami letos, 
pa v zadrugi v tem trenutku 
še ne vedo. Sestati se namreč 
mor^o delegati skupščine 
samoupravne interesne 
skupnosti za pospeševanje 
proizvodnje hrane, ki je za-
menjala dosedanji sklad za 
intervencije v kmetijstvo. 

IRENA JELEN-BAŠA 

Ivi Kraševec iz Pongraca je predsednik odbora za živinorejo v Kmetijski zadrugi 
Savinjslia dolina, hkrati pa tudi kmet, ki se poleg govedoreje ukvarja tudi s prašičjerejo. 
Na leto odda okoli 90 prašičev, razmere v svinjereji pa takole ocenjuje: »Lani je bilo za 
rejce prašičev v primerjavi z letom poprej že bistveno slabše. Nikamor več ne pridemo 
s cenovnimi odnosi, stroške še komaj dohajamo. Za letos še ne vemo, kako bo z regresi, 
cenami, odkupom in premijami. V odboru smo predlagali, da bi občinska premija znašala 
150 din na kilogram, kar je še vedno zelo, zelo malo. Toda, za kaj več ne bo denaija, pa še teh 
150 din morajo potrditi na skupščini sisa za pospešev^e proizvodnje hrane. V zadnjem 
času obupavajo predvsem rejci plemenskih svinj in bojim se, da bodo še tistim, ki vztrajajo, 
pošle moči, pa tudi vlaganj v svinjerejo v občini ni več. Foto: LJUBO KORBER 

Kal veš o kmetijstvu 
Republiška konferenca ZSMS in Zadružna zveza Slove-

nije sta tudi letos razpisali tekmovanje »Mladi in kmetij-
stvo.« 
Občinska konferenca ZSMS Žalec ter KZ Savinjska dolina 
sta občinski kviz na to temo pripravili minulo soboto 
v veliki dvorani Hmezada v Žalcu. Tokrat se je prijavilo in 
nastopalo kar 11 ekip, med drugim dve tudi iz pionirske 
kmetijske zadruge na OŠ Braslovče in Vransko. 

Prvo mesto in nastop na regijskem kvizu Kaj veš o kmetij-
stvu ki bo 27. februaija v Gorici pri Slivnici si je priborila 
ekipa mladinskega aktiva pri Gasilskem društvu Matke (na 
sliki), sledi aktiv mladih zadružnikov Braslovče, Prebold, 
Tmava itd. Pred pričetkom tekmovanja je mlade pozdravil 
tudi član predsedstva republiške konference ZSMS Željo 
Cigler, v kulturnem programu pa sta nastopila kantavtoija 
Alenka in Blaž Lesjak, za ples pa je poskrbel ansambel 
Mesečina. 

T.TAVČAR 

S piodno zemijo 
posiej boij načrtno 
¥ Žalcu nai bi o tem sprejeli oaiok 

v žalski občini naj bi 
sprejeli odlok o tem, da bi 
bila prepovedana prodaja 
plodne zemlje. Zaračunava-
li bi se naj samo stroški, ki 
nastanejo z odstranjeva-
njem plodne zemlje in od-
voz na določeno mesto, če to 
že ni vračunano v gradbeno 
ceno. Osnutek odloka so 
obravnavali na novembr-
skem zasedanju zborov žal-
ske občinske skupščine, 
v javni razpravi pa se je na-
bralo tudi nekaj pripomb. 
Predlog odloka pa naj bi 
sprejeli na zasedanju, ki bo 
15. februarja. 

Ko začne investitor z grad-
njo določenega objekta, od-
stranijo gornji, rodovitni sloj 
zemlje. To zemljo po navadi 
uporabijo za ureditev okolja 
objekta, preostali del zemlje 
pa doslej niso načrtno upo-
rabljali. Ob tem pa v žalski 
občini primanjkuje takšne 
zemlje zlasti pri nekaterih 
obveznih agrarnih operaci-
jah. Višek plodne zemlje naj 
bi v bodoče deponirali na za 
to določenih mestih, odvisno 

pač glede na potrebe, ki bi( 
jih določila Kmetijska zem-, 
Ijiška skupnost. Vse to pa ne 
velja za graditelje zasebnih! 
stanovanjskih hiš in sprem-
ljajočih objektov. 

Delegacija kmetijske za-
druge Savinjska dolina me-
ni, da mora biti v odloku jas-
no opredeljeno, da stroški 
odstranjevanja zemlje v celo-
ti bremenijo investitoija, 
prav tako pa tudi stroški na-
kladanja in prevoza v razda-j 
Iji do pet kilometrov. Stro-
ške prevoza zemlje na razda-
lji nad pet kilometrov pa naj 
bi trpel lastnik zemljišča. To 
utemeljuje s tem, da se bodo^ 
viški plodne zemlje uporab-
ljali pri agrarnih operacijah, 
kar pa ni le interes lastnika 
kmetijskega zemljišča, pač 
pa širši družbeni interes, za-
to stroški prevoza ne bi sme 
li v celoti bremeniti le lastni 
ka. Konferenca delegacij za 
zbor združenega,dela Hme-
zad Kmetijstvo Žalec pa je 
opozorila na to, da bi se inve-
stitor in uporabnik zaradi 
različnih interesov veijetno 
težko uskladila in dogovori-
la, kako je z delitvijo stro-
škov. Tudi zato, ker so inte-
resi investitoijev v večini 
primerov različni od intere-
sov uporabnikov zemljišč. 

Glede na vse te pripombf 
sedeO predlagajo, da bi stro 
ški odstranitve in naklada 
nja plodne zemlje bremenil 
investitoija, stroški odvozi 
pa koristnika plodne zemlje 
Za nespoštovanje določil od 
loka predvidevajo tudi ostr< 
kazni. Pravna oseba naj b 
bila kaznovana z denarn< 
kaznijo do milijon dinaijev 
odgovorna oseba pa d< 
200.000 dinaijev. 

Sprejetje tega odloka j' 
pravzaprav pomembna zade 
va, saj je treba napraviti re< 
na tem področju. Vse prepc 
gosto se je doslej dognale 
da je višek plodne zemlje p 
takšnih in drugačnih potel 
zlasti pa preko znancev, kor 
čal na številnih zasebni 
gradbiščih. 

JANEZ VEDENII 

Ovčereja na 
Škalah vse bolje 
uspeva 

Na pobočju Škal, kjer se 
zemlja zaradi izkopavanja 
premoga pogreza že vrsto let 
in ni primerna niti za obdelo-
vanje zemlje, niti za košnjo, 
se tudi letos pase 248 ovac. 
Ovčja čreda se vsako leto po-
veča za okoli 300 jagenjčkov. 

V Škalah so lani prodali 
okoli 230 jagenjčkov, okoli 
1956 litrov mleka pa so pro-
dali Celjskim mlekarnam. 
Lani so za okoli 350 kilogra-
mov volne iztržili okoli 11 
milijonov dinaijev. 

LOJZE OJSTERŠEK 

Postanek tudi v Lipici 
Dnevi hitro tečejo in vse bližje smo 16. izletu 100 kmeč-

kih žensk na morje, kjer se bomo ob končni postaji v Luciji 
pri Portorožu ustavili tudi v znameniti kobilarni Lipici. 

Delo ekipe za čimboljšo organizacijo izleta dobro poteka in 
lahko zapišemo, da tudi brez večjih težav, s ^ smo že doslej 
naleteli na dobro pomoč pri številnih delovnih organizacijah 
in posameznikih. Naj omenimo samo nekatere: Vrtnarstvo 
Madlog s cvetjem, Janko Melanšek s spoznavnimi znač-
kami, Keramična industrija Liboje, Tekstilna tovarna Pre-
bold, Toper in še kdo pa z nagradami za večerne družabne 
igre, kjer bo igral ansambel Celjski instrumentalni kvintet. 
V avtobusih bosta s harmonikama Janko Mogu in Vili 
Šumer. 

TV 



Resnica in 
politil(a 

Ob »aferi« s celjsko bolni-
co mi kot občanu in delavcu 
stvari ne gredo nekako 
v račun.. . 

Težko je to zapisati v nekaj 
vrsticah, posebej ob dejstvu, 
ker v naši družbi še vedno 
nismo sposobni voditi do-
volj demokratične razprave, 
upoštevati argumentov in 
nenazadnje dovoliti enako-
pravno razčiščevanje za obe 
strani. Nekateri so v podob-
nih postopkih še vedno pri-
vilegirani, četudi se je novi-
nar v svojem članku oprl na 
zapisnik, ki je podpisan 
s strani samega predsednika 
izvršnega odbora podpisnic 
družbenega dogovora, kate-
remu pa sedaj isti-očitajo ne-
verodostojnost, pomanjklji-
vosti ... Monitor, glasilo de-
lavcev Zdravstvenega centra 
Celje v posebni izdaji »argu-
mentira« namenskost upora-
be zbranih sredstev in skuša 
demantirati sredstva javne-
ga obveščanja. S svojimi 
ugotovitvami skuša vplivati 
na druge dejavnike v Celju, 
da so javna glasila s svojimi 
prispevki povzročila veliko 
pohtično škodo ne samo pri-
zadevanjem za dograditev 
regijske bolnišnice. 

Do tod vse lepo in prav. 
Tožena in tožeča stranka sta 
nekaj svojega torej že pove-
dali. Vendar komu verjeti? 
Obtoženi stranki, pa naj se še 
tako opravičuje, javnost ne 
more verjeti, posebej ne ker 

poskuša z metodo političnih 
okvalitikacij novinarjev! 
Lažje je za slednje, katerim 
je javnost zaradi sprožitve 
procesov demokratizacije 
v zadnjih letih neprikrito na-
klonjena. Že ve zakaj! 

Govoriti o politični odgo-
vornosti in škodi, ki da so jo 
povzročili novinarji, je mor-
da le malce prezgodaj... Tu-
di časovno bhžnje izkušnje 
o podobnih škodah bi nas že 
tudi morale nekaj naučiti: če 
drugega ne, strpnosti, da po-
čakamo, kaj lahko o celot-
nem zapletu rečeta tožilstvo 
in sodišče. V demokratični 
družbi sodišču namreč pri-
pada jasna vloga za razreše-
vanje podobnih primerov..., 
v kolikor nam je v resnici 
sploh do resnice. Do tistega 
trenutka pa je bolje biti poli-
tično moder in se vzdržati 
kakršnihkoli ocen, ki bi lah-
ko dejansko družbenopoli-
tično škodo še povečale. 

Upati je, da bodo le prevla-
dala resnična dejstva in na 
pravu temelječ demokratič-
ni odnos v sicer neenakem 
boju Davida s privilegiranim 
Golijatom. V kohkor smo tu-
di sicer živo zainteresirani za 
razčiščevanja v drugih deUh 
naše domovine, bodimo do-
sledni tudi do stranpoti v na-
šem domačem okolju. - Kaj-
ti političnega razburjanja za-
nikati ne moremo, z goto-
vostjo pa pričakujemo polo-
žene karte na mizi... 

SILVESTER DREVENŠEK, 
Celje 

Sem si to 
zaslužil Celjani? 

Vzponi in padci uspešno-
sti človekovega življenja so 
povsem normalen pojav 
v življenju vsakega človeka. 
Vsakič, ko človek pade, se 
lahko le z lastno voljo in zna-
njem tudi pobere. To lahko 
stori prej, če mu kdo ponudi 
roko ter mu pomaga vstati. 
Posebej težko pa seje pobra-
ti, če je padec posledica in-
trig, nizkih udarcev, strokov-
ne ljubosumnosti, samoljub-
ja in maščevalnosti. 

V sredstvih javnega obveš-
čanja je bilo v zadnjih mese-
cih dovolj pisanja o meni, za-
to znanih dejstev ne bom po-
navljal, kljub temu pa so se 
in se še dogajajo čudne reči. 

Znano je, da od 15. 10. 1987 
ne prejemam osebnega do-
hodka čeprav sem delal oz. 
se javljal na delo vse do 2. 2. 
1988, ko sem prejel odgovor 
Delavskega sveta DSSS 
Zdravstvenega centra, ki je 
moj zahtevek za varstvo pra-
vic zavrnil. Tega dne sem 
predal tudi ključ pisarne, ki 
sem jo uporabljal ter dvignil 
delovno knjižico. Tako sem 
sedaj prijavljen na Skupno-
sti za zaposlovanje kot brez-
poselen. Postopek pred so-
diščem združenega dela bo 
trajal, sam si iščem zaposli-
tev, vendar mi je doslej ni 
uspelo najti. 

Ob taki situaciji pa mi pri-
haja na misel, koliko se je 
bilo vredno truditi in koli-
kim delavcem in občanom, 
ki so bih v stiski ali so imeli 
probleme, sem pomagal. Ta-
ko človeško kot strokovno. 

Ko sem danes sam v stiski, 
pritisnjen k tlom, šele čutim, 
kako je, če je človek sam, če 
mu nihče noče ali ne mora 
pomagati. 

Mar res ni v Celju organi-
zacije združenega dela ali 
skupnosti, ki bi ji lahko moje 
znanje in izkušnje pomagale 
v skupno korist? Ali pa je to 
le bojkot? Pri tem se zave-
dam, da me večina delavcev 
in občanov ne bojkotira. 
Kdo torej, komu sem se 
v preteklih letih tako zame-
ril? Mishm, da odgovor poz-
nam. Vi pa si na vprašanje 
sami odgovorite. 

Ves čas pa se sprašujem, 
kaj sem storil napak in ali si 
takšno ravnanje res za-
služim. r u d i PEPERKO, 

CELJE 

Pripombe na 
novo avtobusno 
postalo 
v Mozirju 

Razvojni center Celje je iz-
delal idejni načrt nove avto-
busne postaje v Mozirju. Iz 
osnutka je razvidno, da so se 
projekta lotih dok^j ambici-
ozno; nova avtobusna posta-
ja naj bi imela 22 parkirnih 
mest za avtobuse, 6 peronov 
za sprejem »številnih« potni-

kov, 20 parkirnih mest za 
osebne avtomobile, krožno 
cesto, peš poti, dva spremlja-
joča objekta (čakalnico in bi-
fe), itd. Vse skupaj naj bi zav-
zemalo približno 2,07 ha po-
vršine, večinoma ohišnice in 
izredno rodovitno zemljo, ki 
jo marljivi občani intenzivno 
obdelujejo v svoje veselje in 
korist in vsekakor tudi 
v splošno korist. 

Oblika terena je takšna, da 
ne bi omogočala odvajanja 
škodljivih izpušnih plinov, 
ki bi onesnaževah bližnjo 
okolico. Poleg tega bi bližnje 
stanovalce motih tudi velik 
hrup in vibracije. 

Z novo avtobusno postajo 
se na cesti skozi trg ne bi 
zmanjšal promet, le stano-
vanjske hiše tam bi bile izpo-
stavljene hrupu in strupe-
nim plinom iz dveh strani 
(na severni strani cesta, na 
južni pa avtobusna postaja). 
V obdobju, ko se borimo za 
zaščito narave in človeka in 
glede na ekološke probleme, 
ko nam grozi veliko drugih 
stvari, prihajamo na dan z ze-
lo nehumano idejo. 

In kakšni so motivi za to? 
1. Bhžina komunalij - ta 

argument ne drži. Glede vo-
dovoda, kanalizacije in elek-
trike bi bila marsikatera lo-
kacija vsaj enakovredna. 

2. Ne smemo rezati kme-
tijske površine - dosežen 
učinek bi bil ravno naspro-
ten. Občani bi ostali brez 
ohišnic, avtobusna postaja 
pa bi jih odrezala od ryihove 
zemlje v Lavah. Po tej logiki 
bi bilo bolje pomakniti po-
stajo bolj proti vzhodu. 

Pozivamo, da za avtobus-
no postajo porabimo manj 
vredno zemljo v pasu 30 do 
40 metrov ob regionalni cesti 
Šentrupert-Logarska dohna 
(nasproti bencinske črpal-
ke). Tam je zemlja dokončno 
uničena s kanalizacijskimi 
odplakami, ki odtekajo na 
travnik. 

V Mozirju je potrebna av-
tobusna postaja - temu nih-
če ne oporeka. Vendar, zakaj 
bi tako potratno posegali 
v zadnjo zeleno oazo v kr^u? 
Samo malo dobre volje bi bi-
lo potrebno, da bi se projekt 
prilagodil, da ne bi ogrožal 
niti bhžnje, niti širše okoUce. 

Skupina občanov iz 
Mozirja 

(18 podpisov, ki jih hranimo 
v uredništvu) 

Hvaležen za 
pomoč 

Lani 15. novembra sem 
s vračal z Gorenjske v Celje 
z Zastavo 101 sem se vračal 
preko Kamnika. Čeprav je 
malo škripalo, vseeno nisem 
misUl, da bo kaj narobe z av-
tomobilom, toda pod Kozja-
škim klancem je nenadoma 
,odpovedala sklopka. Človek 
se pač mora spr^azniti s tem, 
če vozi zastareh avto z zasta-
rehmi tehničnimi rešitvami. 

Ko je avto obstal, sem 
ukrenil vse, kar zahtevajo 
cestnoprometni prdpisi. Av-
tomobili, ki so prihajali iz 
kamniške smeri, so ustavlja-
h, da bi mi pomagah; želel 
sem priti z avtomobilom na 
vrh klanca, ker pa niso imeh 
vlečne priprave, mi niso mo-
gh pomagati. Avto je poteg-
nil na vrh klanca kmet 
s traktorjem in veliko dobre 
volje. 

Po klancu navzdol je šlo 
tudi brez sklopke, vendar sa-
mo do Motnika oziroma Špi-
taliča. Tam je ustavil neznani 
voznik avtomobila s celjsko 
registracijo, ki je bil priprav-
ljen pomagati. Res je pokli-
cal miličnike, ki so prišli 
v Motnik, čeprav to ni več 
njihov teren. Miličniki so po-
khcah vlečno službo, tako da 
sem bil že ob sedmih zvečer 
doma. Res je lepo, če ti je 
v nesreči kdo pripravljen po-
magati. 

F.JAGER, 
Babno 8, Celje 

Res je, mnogo časo-
pisov imamo. Marsi-
kaj izveste iz njih. To-
da so stvari, ki jih 
najdete samo v NO-
VEM TEDNIKU. To 
so novice o dogod-
kih in ljudeh iz vaše 
neposredne bližine. 
Iz vaše krajevne 
skupnosti, občine, 
regije. Novice o stva-
reh na Celjskem, ki 

vas življenjsko zadevajo in zato najbolj zanimajo. 
Vsak četrtek v NOVEM TEDNIKU. 
Pa pravite, da prav ob četrtkih ne greste mimo 
nobenega kioska. Ali pa pridete prepozno in 
NOVEGA TEDNIKA že zmanjka. 
Rešitev je preprosta. Postanite NAROČNIK. 
Vsako leto izide 52 številk NOVEGA TEDNIKA. To je 
pri sedanji ceni 26 tisoč dinarjev. 
Toda celoletna naročnina za NOVI TEDNIK je samo 
21 tisoč in 20 dinarjev in polletna le 10 tisoč in 20 
dinarjev. 
Naročniki,torej dobivajo NOVI TEDNIK deset ted-
nov zastonj. 
To pa še ni vse. Naročniki imajo vsako leto pravico 
do enega brezplačnega malega oglasa v NOVEM 
TEDNIKU In 50 odstotkov popusta pri eni čestitki 
na Radiu Celje. 
NOVI TEDNIK - o vsem, kar je novega okrog vas. 

Slovensko ljudsko gledališče Celje: Danes bosta dve pred-
stavi, zaključeni za osnovne šole. Ob 10. in ob 12. uri bodo 
uprizorili mladinsko igro Daleč od dvorca Andersena in Ve-
rasa. 

V petek, torej jutri ob 16. uri, bodo na celjskem odru uprizo-
rili Molierov triptih Zgrabite Sganarela. Predstava bo zaklju-
čena za kovinarsko šolo Zreče. V soboto. 13. februarja bodo za 
peti šolski abonma in izven igrali Molierovega Sganarela že ob 
pol desetih dopoldan, v ponedeljek in torek bosta dve zaklju-
čeni predstavi Molierovega dela za Tehniško šolo v Celju. 
Prihodnjo sredo, 17. februarja, bodo člani celjskega gledali-
škega ansambla uprizorili Partljičevo Ščuko da te kap. Pred-
stava bo za izven, snemala pa jo bo tudi televizija. 

Kulturni center Ivan Napotnik Titovo Veleaie: 
V galeriji kulturnega centra bodo jutri ob 19. uri odprh 

razstavo slik Viktorja Šesta, člana Društva mariborskih likov-
nih umetnikov. V programu ob otvoritvi sodeluje Klemen 
Ramovš s predstavitvijo kljunaste flavte in komentiranim kon-
certom. Razstava bo na ogled do konca meseca. 

Glasbena šola Titovo Velenje: V dvorani glasbene šole bo 
v torek, 16. februarja gostoval Simfonični orkester slovenske 
filharmonije, ki mu bo dirigiral Marko Letonija, kot solist pa 
bo nastopil Miran Kolbe. 

Knjižnica Titovo Velenje: V knjižnici pripravljajo prihodnji 
četrtek, 18. februarja gostovanje Mestnega gledališča ljubljan-
skega, ki se bo predstavilo z izborom esejev Bojana Štiha. 
Predstava nosi naslov Faustove improvizacije Bojana Štiha. 

Občina Mozirje: V okviru Meseca kulture, ki ga vsako leto 
pripravljajo v mozirski občini, bo jutri ob 17. uri v kulturnem 
domu v Mozirju lutkovna predstava Pierra Barbiera: Improvi-
zacije o Sinjebradcu. S to lutkovno predstavo se bodo predsta-
vili člani prosvetnega društva Mozirje. 

V kulturnem domu v Gornjem gradu bo v soboto, 13. febru-
arja ob 19. uri na programu gledališka igra Jožeta Moškriča 
Zveze in razveze v izvedbi PD Gornji grad. V nedeljo, 14. 
februarja pa bo predstava tega dela ob 15. uri v gornjegrgjskem 
kulturnem domu. 

V kulturnem domu v Novi Štifti bo v soboto ob 18. uri 
koncert, na katerem bo nastopil domači Ženski pevski zbor in 
Moški pevski zbor PD Luče. 

V osnovni šoli v Smartnem ob Dreti bo jutri ob 19. uri 
koncert Moškega in Ženskega pevskega zbora iz Rečice in 
Moškega pevskega zbora iz Luč. 

Zdravilišče Dobrna: V dvorani Zdraviliškega doma bo jutri 
ob 19. uri proslava, ki so jo pripravih ob slovenskem kultur-
nem prazniku in v počastitev krajevnega praznika. V kultur-
nem delu prireditve bodo nastopili Tamburaški orkester 
Akord ZPD France Prešeren iz Celja, Moški pevski zbor KUD 
Kajuh Dobrna, folklorna skupina in otroški pevski zbor 
osnovne šole. 

Kulturni dom Šmartno v Rožni dolini: Krajani Šmartnega 
bodo slovenski kulturni praznik počastili s proslavo v nedeljo, 
14. februarja. Proslava se bo pričela ob 16. uri, na njej pa bodo 
nastopili člani folklorne in dramske skupine PD Dominik 
Hriberšek iz Šmartnega, v programu pa bo sodelovala še 
vokalna skupina Frankolovčani. 

Narodni dom Celje: V veliki dvorani Narodnega doma bo 
v torek, 16. februarja ob 19.30 uri koncert komornega ansam-
bla Bolšoj teatra iz Moskve s solisti. To bo letošnji 4. abonmjg-
ski koncert Zavoda za kulturne prireditve. 

Kulturni dom Šentjur pri Celju: Jutri ob 19. uri bo tam 
nastopila alternativna gledališka skupina Stres. Predstavili se 
bodo s programom parodij in skečev pod skupnim naslovom 
Kabelski TV stres. 

Kulturni dom Žalec: V ponedeljek, 15. februarja bo tam ob 
19.30 uri slovesna podelitev Savinovih odličij občinske kul-
turne skupnosti Žalec in gledališka abonmajska predstava 
Alenke Goljevščkove: Otroci, družina, družba v izvedbi 
ansambla Mestnega gledališča Ljubljanskega. 

Savinov Razstavni salon Žalec: V Savinovem razstavnem 
salonu si lahko še do torka, 16. februarja ogledate razstavo 
likovnih del akademskega slikarja Antona Lugariča. 

Muzej revolucije Celje: V muzeju revolucije si lahko še do 
ponedeljka, 15. februarja ogledate razstvo o partizanskem pes-
niku Karlu Destovniku-Kajuhu. 

Poslovna zgradba Ingrad Celje: V avli poslovne zgradbe 
Ingrada na Lavi je na ogled razstava likovnih del slikarja Nika 
Ignjatiča. Razstava bo odprta do 18. februarja. 

Avla Zlatarn Celje: V avli ce^skih Zlatarn je na ogled 
razstava slik članov likovne sekcije štorskih železaijev. Raz-
stava bo na ogled do 19. februarja. 

Knjižnica Edvarda Kardelja: V študijskem oddelku knjiž-
nice si lahko ogledate zanimivo razstavo Celje na starih raz-
glednicah. Razstava bo odprta do konca meseca. 

KLjUB Mladinski kulturni center Celje: V KLjUBu bodo 
danes ob 19.30 uri vrteli video film The living Daylights, jutri 
ob pol devetih zvečer bo koncert skupine Avtomobili iz Nove 
Gorice, v soboto, 13. februarja pa se bo ob 19. uri pričel pustni 
ples. 



Namesto snega letos blato 
Končal se Je tridnevni pohod v spomin na Štirinajsto 

Ali je letošnja nova obli-
ka pohoda po poteh 14. di-
divzije ustrezna ali ne, ali 
bo zanjo v prihodnje dovolj 
zanimanja ali pa bo treba še 
iskati nove možnosti - to je 
v tem trenutku še težko oce-
njevati. Po izjavah letoš-
njih pohodnikov bi lahko 
sklepali, da so bili zadovolj-
ni, saj z organizacijo ni bilo 
težav, pa tudi vreme jim je 
bilo naklonjeno. Nekateri 
izkušeni pohodniki pa so 
vendarle pogrešali še ostale 
etape, saj so v preteklih le-
tih mnogi prehodil kar ce-
lotno traso od Sedlarjevega 
do Ljubnega. 

Letos je bila ta skrčena na 
pot do Gračnice pri Rimskih 
Toplicah in je trajala tri dni. 
V soboto je 105 pohodnikov 
s komandantom enote Kon-
radom Zemljičem na čelu 
krenilo iz Sedlarjevega. Ta-
ko kot vsako leto so jih poz-
dravili domačini, iz rok bor-
ca Antona Gregoriča pa so 
prejeh prapor Štirinajste. 
Ves čas jih je spremljalo po-
mladansko vreme, brez sne-
ga in hudega mraza, zato tu-
di pot ni bila pretežavna. Vo-
dila jih je proti Lesičnemu, 
Zagoiju in Šentvidu pri Pla-
nini, kjer so prvič prenočili 
ter se na mitingu srečali z do-
mačini. V nedeljo so poslu-
šali predavanje o oboroževa-
nju in se pomerili v poznava-
nju slavne poti Štirin^ste, 
nato pa so krenili proti Za-
bukovju in Henini. Zadnji 
dan pohoda jih je čakala pot 
do Gračnice pri rimskih To-
plicah, kjer so jih pozdravili 
predstavniki laške občine, 
s položitvijo venca pri spo-
meniku Ilije Badovinca pa 
se je pohod tudi končal. 

Vsebinsko se torej letošnji 
pohod ni bistveno razlikoval 
od prejšnjih, novo obliko pa 
je po mnenju mladih zahte-
val čas. Po številnih razpra-
vah v preteklih letih so se 
lani tako na medobčinskem 
svetu mladine odločili, da to-
krat poskusijo z novostjo. 
S tem so se strinjah tudi bor-
ci, saj so takrat mladi zagoto-
vih, da se bodo maja nadalje-
vale aktivnosti v spomin na 
Štirinajsto. O konkretnih 
oblikah se te dni še dogovar-
j^o. 

S tem, ko so ostale etape 
odpadle, pa so ns^večje bre-
me organizacije prevzeh 
mladinci iz Laškega in 
Šmaija, ki so ob koncu po-
hoda kritično ocenili, da je 
bila tokrat regijska organiza-
cija premalo pristona. Tako 
je bila tudi udeležba mladih 
pohodnikov iz občinskih 
konferenc na Celjskem bolj 

skrorfiha, če upoštevamo, da 
je bila etapa regijsko zastav-
ljena. Tako kot vsako leto pa 
niso maiykali vojaki, borci 
in teritorialci. Ti so ob zak-
ljučku v Gračnici dobih tudi 
nek^ novih članov, sso so 
enajst mladincev sprejeh 
v svoje vrste. 

Kako pa so ob zaključku 
pohoda letošnjo pot ocenih 
udeleženci? Konrad Zemljič 
spremlja pohod že vrsto let, 
tokrat je bil komandant po-
hodne enote. Menil je, da bi 
bilo prav, če bi vsako leto 
opravili vs^ eno etapo in ta-
ko še naprej ohranjali revo-
lucionarne tradicije. »Z orga-
nizacijo ene etape bi priteg-
nili več mladih, pa tudi bolj 
zanimivo bi bilo. Letos orga-
nizacijskih težav ni bilo, pa 
tudi pohodniki so bili zelo 
dobro pripravljeni, saj je bilo 
le pet takšnih, da smo jih 
morali malo voziti, da so 
zmogh pot.« 

Tisti, ki so na pohodu že 
nekso let zapovrstjo, so po-
grešaU ostale etape. Tako tu-
di Vojko Belčevič iz Celja, ki 
je menil, da je glede na za-
bavnost pohod čisto prekra-
tek. Duško Jeranko iz Slo-
venskih Konjic pa je bil kar 
malo utrujen, saj je bil prvič 
na takšnem pohodu. »Na-
porno je bilo zlasti vzpenja-
nje, saj je bilo veliko blata, 
sicer pa sem zadovoljen, saj 
je bila dobra družba.« Iz 
Ljubljane je prišel na letoš-
nji pohod Viktor Robič, ki 
se ga je prijelo ime Brko. 
Z dolgoletnimi izkušnjami 
na najrazhčnejših pohodih 
v Sloveniji je menil, da treba 
novost še preskustiti, da bi 
lahko ocenili, če je uspešna. 
»Sicer pa ugotavljam, da za-
nimanje za pohode upada, 
pravega odgovora pa ne vem 
- morda je kriva sprememba 
interesov mladih ali pa slaba 
propaganda. Kjer bo organi-

zacija dobra, bo po mojem 
tudi v prihodnje dobra ude-
ležba.« 

Udeleženci pa so bili tudi 
tokrat najrazličnejših staro-
sti. Manjkal ni Branko De-
far-Striček, med ml^šimi 
pa je bil gotovo 14-letni Igor 
Glubič iz Žalca. »Kar všeč 
mi je bilo, le noge me bolijo. 
Na pohodu sem se tudi odlo-
čil za vstop v enote teritorial-
ne obrambe, kar pomeni, da 
se bom podobnih akcij ude-
leževal tudi v prihodnje. Zla-
sti pa sem vesel, ker sem na 
pohodu spznal nove prijate-
lje.« Prav to pa je tisto, kar še 
vedno pritegne mlade ah, 
kot je rekel eden izmed ude-
ležencev: »Krasno se zafrka-
vamo!« Dokler bodo tako 
mislili, veijetno tudi ne bo 
težav z udeležbo vsaj na eni 
etapi pohoda, ki naj bi tudi 
v prihodnje pomenil ohra-
njanje tradicij narodnoosvo-
bodilne borbe in njihovo va-
rovanje pred pozabo. 

TATJANA CVIRN 
Foto: EDI MASNEC 

TONE TAVČAR 

Pohod se je v Sedlarjevem pričel v lepem sončnem vremenu. 

Anton Gregorič-Jakac je izročil prapor Štirinajste koman-
dantu pohoda Konradu Zemjiču. 

Slovesen z&Ključek pohoda je bil pri spomeniku Ilije Badovinca v Gračnici pri Rimskih 
Toplicah 

Anton Kitak: »Za svojo 
mrtvo psico bom tožil oba 
lovca, ki sta jo ustrelila in 
lovsko družino. Imeli so obč-
ni zbor, pa niso nikogar 
o tem obvestili. Nikoli niko-
gar od vodstev v krajevni 
skupnosti ne povabijo. Hujši 
so od »raubšicov«. Ker v tem 
času nimajo kaj početi, stre-
ljajo na domače živali.« 

Štefan Tepeš: »Včeraj so 
se spravili nad živali, vpraša-
mo se, kdo je naslednji na 
vrsti. Bili so čisto podivjani, 
željni krvi. Streli so švigali 
mimo naših hiš, po cesti, 
v nevarnosti smo bili ljudje, 
zlasti otroci. Sprašujemo se, 
kakšne člane ima ta naša lov-
ska družina.« 

Bežimo, tecimo 
¥ Rogatcu so doživeli krvavo hajko domačlli 

Sedem mrtvih psov, ne-
kaj ranjenih in na smrt pre-
plašenih, to so zadnje trofe-
je skupine lovcev, članov 
lovske družine iz Rogatca. 
V nedeljo dopoldne so si na-
mreč privoščili svojevrsten 
ritual pred pričetkom obč-
nega zbora svoje družine, ki 
med ljudmi v teh krajih ni-
ma prav nobenega ugleda. 

V ponedeljek popoldan 
smo prišh na »kraj zločina«. 
Na ozki asfalti cesti, ki pelje 
iz doline v hrib, so bile tem-
ne lise in temni sledovi avto-
mobilskih gum. Močno de-
ževje v noči od nedelje na 
ponedeljek je splaknilo kri 
in nam prizaneslo. Po pripo-
vedovanju prizadetih doma-
činov, s katerimi smo se se-
stali na enem od njihovih do-
mov, je bil pogled na krvavo 

cesto in mrtve pse, ki so leža-
h na njej, grozljiv in šokan-
ten. Dan po tem si še vedno 
niso opomogh. Posebno pri-
zadeti so bih otroci. 

Za mizo sedimo. Skozi 
okno zagledamo na cesti psa, 
nemškega ovčaija. Za minu-
to postoji in sklonjene glave 
počasi odide po bregu navz-
dol. »To je sosedov pes. Da-
nes sem ga že parkrat videl, 
kako je prišel na tisto mesto 
in odšel, pove Jože Mikolič. 
Da, tudi psi žalujejo za svoji-
mi prijatelji. Kaj seje pravza-
prav zgodilo v nedeljo, sed-
mega februaija? 

Streljanje povprelc In 
počez 

Lep dan je bil, dopoldne 
okoli devete. Nekaj avtomo-
bilov je pripeljalo po cesti 
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Teniški kamp ho posi 
Prvi teniški kamp Je le eden Izmed ambicioznih načrtov teniškeo 

Nadobudni celjski igralci 
tenisa so se minulo sredo 
zbrali v telovadnici na Teh-
niški šoli v Celju na prvem, 
tenis kampu. Organiziral ga 
je celjski teniški klub Zla-
tarna. Namen kampa je 
s pomočjo strokovnih sode-
lavcev in že uveljavljenih 
teniških igralcev, naučiti 
mlade ljubitelje tenisa no-
vih teniških veščin. Letos 
so organizatorji v goste po-
vabili trikratno državno pr-
vakinjo v tenisu Karmen 
Škulj. 

O teniškem kampu je Ani-
ca Berglez, direktorica tozd 
Zlatarna, ki sodeluje v izvrš-
nem odboru Celjskega teni-
škega kluba povedala: »Cilji 
v klubu so ambiciozni. Zada-
U smo si tekmovalni cilj, to je 
prihod v II. zvezno ligo, več 
pa bi radi storili tudi na po-
dročju množičnosti. Prva šir-
ša akcija je bila organizacija 
teniškega kampa. To je prvi 
organizirani pristop pri 
vzgoji mladih teniških igral-
cev. Kamp bo postal tradici-
onalen. Prvi je bil namenjen 
le tekmovalcem celjskega 
kluba, v bodoče pa ga name-
ravamo razširiti. Povabili bo-
mo tudi svetovno znane 
igralce tenisa ter trenerje in 
učitelje iz domovine in tuji-

Tomaž Volk, trener: Tenis 
je športna panoga, ki se še 
razvija, ki pa ima svetlo 
prihodnost. V Celju posve-
čamo največ pozornosti 
mladim igralcem tenisa, 
starim do 12 in do 14 let. 
V tej kategoriji imamo štiri 
obetavne športnike: Boštja-
na Doberška, Andreja Trav-
nerja, Miho Furlana in Go-
rana Br^koviča, pri dekle-
tih pa Tjašo Jezernik. 

ne. Zanašamo se tudi na 
podporo družbenopolitične 
skupnosti Celje.« 

Tenis kamp si je ogledal 
tudi Tine Veber, sekretar 
Zveze telesno-kulturnih or-

ganizacij v Celju. Med dru-
gim je povedal, da pri ZTKO 
pozdravljžOo zamisel o teni-
škem kampu. Izrazil je pre-
pričanje, da je teniški klub 
Zlatarna na pravi poti h kva-

Organizacijo kampa, ki si 
ga je zamislil strokovni od-
bor kluba, je v svoje roke 
vzel mladi trener tenisa 1 o-
maž Volk, absolvent Visoke 
šole za telesno kulturo 
v Ljubljani. Tomaž je sedaj 
že več kot teden dni v klubu 
v rednem delovnem razmer-
ju, na delovnem mestu pro-
fesionalnega trenerja. Na 
prvem kampu so mu poma-
gali še Jure Vujoševič, kon-
dicijski trener iz Ljubljane, 
ter Boštjan Dimitrijevič, 
Jaka Jagrič, Boštjan ivflina-
rič in Brane Tajnšek. 

htetnemu delu, ki je pogoj za 
dosega le dobrih rezultatov. 
Pohvahl je usmeritev vod-
stva teniškega kluba, ki išče 
lastna finančna sredstva za 
razvoj te športne panoge. Po-
udaril pa je, da bo ZTKO te-
niškemu klubu Zlatarna fi-
nančno stala ob strani, če se 
bo izkazalo, da je klub na 
pravi poti. Merilo so seveda 
rezultati. 

NATAŠA GERKEŠ 
Foto: EDO EINSPIELER 



l^iKolič: »Po tem 
se ljudje lahko 

no sprašujemo, ali 
'arni. Pred leti sem 
na stanje v lovski 
a je vse po starem, 
^žava v državi, poč-
kar se jim zahoče, 
•as je, da krajevne 
'ije SZDL Donačka 
ogatec ukrepajo.« 

Jože Mikolič: »To so bih 
hišni psi, gibah so se v bližini 
domačij. Sicer so privezani, 
ampak zdaj je čas parjenja in 
nobena veriga jih ne more 
zadržati. Psa je treba kdaj-
pakdaj spustiti in prav nobe-
den ni bil nikoli nevaren, vsi 
so bih naši zvesti čuvaji, niso 
bili potepuški psi. Tudi za 
kakšen kontumac nismo ve-
deli.« 

ovci gredo! 
cev 

[orci in se ustavilo 
kim domom. Nena-

zasliši streljanje, 
;ajo v vseh smereh, 
skriti. Sedem psov, 
brali okoli psice, se 
Lvto pripelje do hiše 
) 198, začne se po-
treljanje. Trije psi 
la cesti, ostale štiri 
sje našli mrtve na 
estih. Medtem se 
»bčni zbor lovske 
Rogatec. Med tem 
ižijo psi na cesti, 
fee muči, preden iz-
fidje si ne upajo iz 
ribližno treh urah se 
or konča. Lovci se 
dolino, v avtomobi-
li bolj, drugi manj 

izogibajo krvavi 
leži na cesti, avto-
kolesa pušč^o dol-
D sled. Naposled se 
stavi, izstopita dva 

lovca. Vse tri pse privežeta 
z vrvjo na zadnji odbojni 
drog avtomobila, motor po-
novno vžgeta in speljeta, lov-
ske trofeje drsijo po cesti. 
Bližje dolini jih odvržeta na 
cestnem obronku. Kam in 
kako so jih pozneje odnesli, 
ni nikomur znano, ena žrtev 
nedeljskega masakra pa je še 
v ponedeljek ležala v gozdu. 
Domačini vedo tudi poveda-
ti, da so lovci po končanem 
občnem zboru zavili v gostil-
no v središču Rogatca, kjer 
so bili nadvse ponosni nad 
»podvigom« tistega dne. Ti-
stega dne so imeli krokaiji 
gostijo. 

Trezen človek ne 
najde razloga 

Zakaj so lovci streljali na 
nedolžne pse? Koliko jih je 

pravzaprav bilo v zasedi, do-
mačini ne vedo povedati, 
dva od njih pa so videli 
v obraz, dobro ju poznajo, žal 
o njiju ne vedo nič dobrega 
povedati. So pa povedaU, da 
je večina lovske bratovščine 
vedela za streljanje, pa ni 
ukrepala. Povedali so tudi, 
da je streljanje domačih živa-
li njihova stalna navada. Kar 
grozljivo je bilo slišati, da so 
bili doslej tiho, ker so se jih 
bali. Bojijo se jih zlasti ta-
krat, kadar pijančujejo, to pa 
se dogaja vsak mesec naj-
manj dvakrat. Takrat so še 
posebno glasni in nihče jih 
ne more prijaviti zaradi ka-
Ijenja nočnega miru. Sprašu-
jejo se tudi, ali ima lahko ne-
ka (lovska) družina v kraju 
absolutno oblast? Anton Mi-
količ, ki ima z lovci še po-
sebno slabe izkušnje iz pre-
teklih let, je leta 1985 poslal 
lovski družini Rogatec pi-
smeno prijavo, v kateri je 
opisal pravi roparski napad 
enega njihovih članov, ven-
dar lovska družina ni ukre-
pala, niti ni odgovorila na 
njegovo pisanje... Tistega 
dne smo izvedeli toliko na-
ravnost šokantnih stvari 
o nekaterih članih lovske 
družine Rogatec, da se člo-
vek vpraša, zakaj družbeno-
politične organizacije, zlasti 
krajevna organizacija soci-
alistične zveze, doslej ni 
ukrepala. Potem se človek 
vpraša, kakšni ljudje so v na-
ših društvih in če kdo to 
sploh kdaj preverja. Ali kdo 
preverja, kdo so ljudje, ki 
smejo nositi orožje? Puška je 
namenjena samo ubijanju in 
samo od človeka je odvisno, 
kdaj bo pritisnil na petelina. 
Lovec bi moral biti človek 
z visoko razvito zavestjo, ve-
lik humanist. 

Bo po tem zapisu kdo 
v krajevni skupnosti, v obči-
ni Šmarje pri Jelšah in ne-
mara še kdo, ukrepal? Mor-
da se bodo oglasili lovci iz 
Rogatca in se postavili 
v bran, koga obdolžili krive-
ga pričevanja in senzaciona-
lističnega pisanja. Čakamo. 
Materiala, ki ga to pot nismo 
uporabili, imamo na zalogi 
za pravo nadaljevanko. 

MARJELA AGREŽ 

I tradicionalen 
pa Zlatarna 

trikratna državna prvakinja: Zamisel 
if kampu je vredna pohvale, predvsem pa je 

začetnike. Mlade igralce tenisa je namreč 
fnladih nog naučiti načrtnega dela. Bistvo 
da si tehnično poučen že od mladih nog. 

Na kampu se je zbralo mno-
go teniških nadobudnežev, 
ki želijo po poti Živojinovi-
ča, Orešarja, Jauševčeve in 
drugih. 

Ljubensice potice -
butare posebne vrste 

če govorijo povsod po Sloveniji o butarah, ki jih 
na Cvetno nedeljo prinesejo k »žegnu«, potem reče-
jo Ljubenci da »nosijo potice«. Najstarejši ljudje 
vedo povedati, da so v tednu pred nedeljo, menili, 
da ni prav »iti k sosedu, ker pečejo potice«. To 
pomeni potemtakem z drugimi besedami, da niso 
radi videli soseda pri hiši v času, ko so naklepali, 
kaj bodo namenili kot zunanjo podobo potici. Med 
seboj so tekmovali v iznajdljivosti in oblikovanju 
svojih potic. 

Če so drugod znana na-
prezanja za največjo buta-
ro, za najbolj bogato okra-
šeno, za najlepšo, potem 
velja to tudi za Ljubence, 
le da gre tu za domiselno 
oblikovanje, saj so potice 
lahko v raznih prispodo-
bah: lahko so glasbila, 
lahko orodje, tudi drugih 
oblik se ne izogibajo. 
V tem je torej posebno 
ljudsko izročilo na Ljub-
nem. Čeprav najdemo po-
dobne običaje tudi v Lu-
čah, zadnje čase tudi na 
Rečici, je vendarle potica 
najbolj udomačena prav 
na Ljubnem. Res, nihče 
ne more zagotovo pojas-
niti od kdaj in zakaj se 
Ljubenci držijo svojih 
potic. 

Eden starejših Ljuben-
cev, Jože Brunet pripove-
duje, da so že pred prvo 
svetovno vojno ljudje 
tekmovali in držali v taj-
nosti svojo zamisel za po-
tico. Med obema vojnama 
je glede domiselnosti slo-
vel Ivanički Joža, seveda 
je že pred prvo vojno ved-
no prinašal posebno zani-
mive potice k žegnu. Vsi 
so pred cerkvijo nestrpno 
čakali, kdaj se bo Joža po-
javil in kaj bo spet novega 
prinesel. Skratka, bil je 
vzor za izdelovalce potic 
daleč naokoli. Vsekakor 
pa so vsi, ki so »pekli po-
tice« upoštevali, da mora 
v njej biti božji les, br-
šljan, kisovna (tisa), ivje 
(neke vrste vrba), za veza-
vo so služile brezove vitre 
ali trte (preklana brezova 
vejica). 

Poleg potic, ki so izra-
žale lepoto oblikovanja, 
so kdaj pa kdaj v košu 
prinesli kakšno »babo«. 
Vse to je spadalo k običa-
jem, ki so tako postajali, 
bolj ko so bili duhoviti, še 
mikavnejši. 

Glede lepih likov so ne-
koč sloveli tudi Murčevi 
s Semprimoškega vrha. 
Znane so njihove potice 
v obliki ure, raznih živali 
in podobno. 

Zanimivo je tudi to, da 
so potice nosili vedno 
moški nasledniki v hiši. 
Če pa teh ni bilo, so to 
svečanost opravile hčer-
ke v spremstvu gospodar-
ja (očeta). To samo že po-
ve, da so ljudje pripisova-
li običaju velik pomen. 

Potico so prinesli »žeg-
nano« domov in jo name-
stili v sadno drevo z željo, 
da bi leto bilo rodno. 40 
dni po Veliki noči, na ne-
bovhod so iz lesa potic 
naredili križe in jih name-
stili po njivah, da bi te do-
bro rodile. 

Vsekakor gre pri opi-
sanem običaju za naro-
dopisno posebnost in jo 
kot takšno moramo 
ohraniti. Ljudska domi-
šljija naj ima še naprej 
prosto pot in nikakor ne 
kaže z raznimi nasveti 
motiti ljudske šege in 
oblikovnosti. 

Da je opisani običaj res 
nekaj posebnega v pred-
alpskem svetu, pove tudi 

zanimanje tujih narodo-
piscev za »ljubenske poti-
ce«. Tako je strokovno 
glasilo bavarskih narodo-
piscev Volkskunst 2, ma-
ja 1981 prineslo obsežen 
članek izpod peresa Eli-
sabeth Katschnig-Fasch 
z naslovom Značilne bu-
tare v slovenski Savinjski 
dolini (Die merkvvuerdi-
gen Palmbuschen im slo-
wenischen Sanntal). V se-
stavku piše avtorica, da 
gre v primeru ljubenskih 
potic za posebnost, tako-
rekoč za edinstvenost, ki 
je razširjena predvsem 
v malem trgu Ljubno, pa 
tudi v sosednjih Lučah. 
Pri tem ne gre za butare 
v običajnem smislu am-
pak za »umetniško« obli-
kovane predmete najra-
zličnejših vrst, ki so do-
sledno narejeni iz raznih 
lesnih vrst (stalno zelenih 
rastlin). Nikakor ne gre za 
občasne posebnosti, piše 
avtorica, gre za globoko 
v ljudstvu zakoreninjen 
običaj. Res se je oblikov-
no prikazovanje potic 
skozi čas spreminjalo, 
pač občemu razvoju pri-
merno, v bistvu pa je 
ostalo prvobitno. Poseb-
nost, ki jo kaže omeniti so 
upodobitve glasbenih 

pripomočkov vseh vrst, 
to je priljubljena oblika 
potic. Gre celo za celotni 
orkester iz potic! Tudi 
lovske trofeje so prikaza-
ne. Skratka, ljudska do-
miselnost nima meja. 
Prav neverjetno zveni, da 
so med poticami izraziti 
moški pripomočki, kot 
puške, tobačne pipe, po-

sode za žganje in po-
dobno. 

V Lučah je bil znan po 
svoji iznajdljivosti glede 
oblikovanja teh predme-
tov Janez Pečovski. Med 
starejšimi ljudmi je še 
n^ti koga, ki se spomi-
nja na Janezovo poseb-
nost, bila je iz vrbe sple-
tena banja, v kateri je 
prinesel žive ribe k cerk-
vi. Vso to posodo je vle-
kel na trtah, spletenih 
v obliki trnka. Tako se je 
faranom predstavil 
s svojo domiselnostjo. 

Seveda so nekoč kaj 
lahko smatrali takšna po-
četja za brezbožna, zato ni 
naključje, da je v 18. sto-
letju cerkvena oblast iz-
dala prepoved »brezbož-
nih in drugih podobnih 
šeg« za Luče. Verjetno je 
šlo za primerke, ki so ta-
ko ali drugače posmeho-
valno delovali na račun 
cerkvene oblasti. Seveda 
je takšen predpis sčaso-
ma izgubil učinek in se je 
moral umakniti ljudskim 
običajem. 

In odkod izraz »poti-
ca«? Niko Kuret navaja 
v svoji knjigi Praznično 

leto Slovencev I na strani 
115, da so nekdanje buta-
re okrasili s pecivom. Po-
nekod so zato še ohrnaili 
ime »presnec«, tudi »be-
ganica«, torej lahko skle-
pamo, da velja to tudi za 
Ljubence, ki pač pravijo 
svojim butaram potica. 

Gornja Savinjska doli-
na je polna raznih ljud-
skih običajev in šeg. Še 
danes živijo med ljudmi 
svečarije in jajčarije (jajč-
nica). Gre za običaje, ko 
vaški fantje zbirajo daro-
ve po hišah oziroma kme-
tijah. Zaključek takšnih 
zbiranj je potem veselje 
v eni izmed domačij. To 
je v naseljih, ki so daleč 
od povezanih središč, le-
pa priložnost za srečeva-
nje mladih. 

Še med obema vojna-
ma so se po zaselkih sre-
čevali domači glasbeniki. 
Znani so mojstri-samo-
uki, ki so izdelali glasbila 
kar sami, da so potem 
lahko igrali. Če je bilo ve-
selo, so rekli »bilo je zlo 
vižno...«. Razumeti je 
treba prejšnje čase, ko ni 
bilo niti cest, še manj pa 
prevoznih sredstev in lju-
dje so si morali sami za-
gotoviti malo razvedrila. 
Tako so v dolini imeli šte-
vilne glasbene skupine, 
ki so jih sestavljali samo-
uki. Znani so »Ljubenski 
pumpovci«, ob tem je za-
nimivo, da so ti glasbeni-
ki igrali tudi svoje »viže«, 
teh so se naučili od pred-
nikov, ali pa so si jih kar 
sami izmislili. Tudi Solča-
va je imela svoje »plehov-
ce«, to je godbo na pihala. 
Seveda pa so te bile po 
vseh večjih naseljih, po-
leg teh pa še tamburaške 
skupine. 

Tako so se ljudje v hri-
bovskih predelih vsaj ob 
nedeljah srečevali in se 
poveselili, seveda pa so 
zato iskali še priliko v raz-
nih drugih običajih, ki so 
že omenjeni. 

Da bi zaključili s prvot-
nimi razglabljanji, povej-
mo, da je izraz »potica« za 
butare na Ljubnem isto, 
kot je v Mozirju »snop«. 
Čeprav tu niso bili glede 
oblik tako pestri, kot na 
Ljubnem, pa se spomi-
njajo ljudje na nekatere 
okoličane, ki so redno 
prinašali na Cvetno nede-
ljo snop v obliki palice, 
nekateri pa so to še po-
daljšali in zgoraj pritrdili 
okras iz zelenja in barvne-
ga papirja. 

ALEKSANDER 
VIDEČNIK 

Foto: PETER BREZNIK 



Zdravo, 
prijatelji! 

Prvi teden pouka v no-
vem polletju je skorajda 
že mimo. Za nami pa je 
tudi že prva avdicija za 
naše bodoče mlade sode-
lavce. Vse o tem, kako je 
bilo včeraj v Pionirskem 
domu Cvetke Jerinove 
v Celju, kjer smo pripra-
vili preizkus za mlade ra-
dijske ustvarjalce, kdo je 
bil najbolj izviren, kdo 
ncubolj zgovoren, komu 
so se najbolj tresle hlače 
in tako naprej... vse to 
boste izvedeli v obširni 
reportaži prihodnji če-
trtek. 

Z novim šolskim pollet-
jem prihaja na mojo mizo 
spet obilica vaših zapi-
sov, ki je v času počitnic 
nekoliko presahnila. Zdaj 
ste spet polni volje do de-
la, zato naj vas še enkrat 
povabim, da pišete! 

Vaša Nadja 

Kresnice so spet zasvetile 
z o s n o v n e šole XIV. divi-

zije D o b r n a j e p r i spe lo l ično 
glasilo Kresn ice . N jegovo 
nas lovn ico si l ahko og leda te 
na te j s t rani . Kre sn i ce so za-
gledale luč sve ta p red No-
v im le tom, zato j e v n j ih še 
t u d i obil ica j e s e n s k e g a šol-
skega razpo ložen ja in sko ra j 
vse, k a r s e j e v p rv ih mesec ih 
p o u k a p o m e m b n e g a dogaja-
lo na šoli. Kresn iča r j i so se 
p o g u m n o lotili svojega dela 
in č e p r a v j e glasilo izšlo po 
n e k a j l e t n e m p r e m o r u , ni 
v n j e m n o b e n e sledi ne izku-
šenost i . N a s p r o t n o : glasilo j e 
s k r b n o u r e j e n o in v s e b i n s k o 
zanimivo. Mar s ika j zanimi-
vega so v n j e m go tovo našli 
t ud i k r a j a n i D o b r n e in okoli-
ce, sa j so mar l j iv i p ioni i j i do-
p isn ik i p r i d n o beležih do-
g o d k e in zan imivos t i v k ra ju . 
Svo j ko t i ček so v glasi lu do-
bili t ud i mlad inc i , ki so o b 
l a n s k o l e t n e m r e p u b l i š k e m 

m l a d i n s k e m fes t iva lu v Ce-
l ju zabeležili obi l ico razmi-
š l jan j o n a d v s e a k t u a l n i h te-

m a h : ekologij i , š tafet i , k m e -
t i j s t v u . . . Med v s e m i rubr i -
k a m i pa se mi j e zdela pose-
be j pos r ečena r u b r i k a C m o k 
v grlu. Učenc i so na šo lsk ih 
h o d n i k i h zabeležili t is to, k a r 
žuli n j i h o v e v r s tn ike , zapisa-
na v p r a š a n j a pa zastavil i rav-
na te l ju , ki j e n a n j e odgovo-
ril. Včas ih j e pač t ežko pove-
dat i uč i te l ju ali r avna te l ju , 
da z n e č i m nisi zadovol jen . 
Takole , pos r edno , pa gre. 

In n e n a z a d n j e so mlad i 
k resn iča r j i t u d i t eme l j i t o 
opravi l i z v e d n o d e l a v n i m ti-
s k a r s k i m šk ra tom. Glas i lu 
so doda l i listič s p o p r a v k i 
v s e h n a p a k . 
S k r a t k a : s t rah p red t ežk im 
p o n o v n i m zače tkom, ki so 
ga izrazili člani u redn i š tva , 
ko so se po d o l g e m času spe t 
lotili i zda jan ja glasila, j e bil 
p o p o l n o m a odveč . Da le n e 
bo vel ika zače tna v n e m a po-
pust i la! 

Haša družina 
Najprej bom opisala stanova-

nje. Naše stanovanje je precej ve-
liko. Imamo: spalnico, otroško 
sobo, kuhinjo, dnevno, kopalni-
co in stranišče. V njem pa živi-
mo: ati, mamica, sestrica in jaz. 

Zdaj bom opisala atija: moj ati 
je lahko dober ali pa hud, ko mu 
nagajam in prinesem slabo oce-
no, me kaznuje in je hud. Če pa 
sem pridna in prinesem 5 ali 4 je 
dober. In sed^ bom opisala ma-
mo. Moja mama se zelo trudi 
z mano, da bi bila dobra, in da bi 
se lepo obnašala. Jaz pa godem 
po svoje in je mama žalostna. 
Moja sestra me večkrat udari, ker 
ji nagajam. Jaz pa razgrajam po 
celem stanovanju. 

MAJA GUČEK, 2. b 
OŠ Frana Krajnca 

CELJE - POLULE 

Skrb za muco 
Doma imamo muco. Vsak dan 

ji popoldne nesem jesti. Tudi sa-
ma si ulovi kakšno miš. Ko ji 
nesem jesti, se mi podrgne ob 
nogi. Rada skrbim za njo, ker 
drugače bi lahko poginila. Zelo 
lepo.je imeti muco. 

JASNA DREŠCEK, 2.C 
ŠENTJUR 

Nastop 
v šoli smo imeli proslavo. Ta 

proslava je bila nekaj posebnega. 
Bila je proslava po zvočniku. 
Program je bil v ravnateljev! pi-
sarni. Govorila sem v mikrofon. 
Prebrala sem zgodbico o mojem 
bratu vojaku. 

BARBARA MIKUŠ, 1. b 
OŠ VOJNIK 

Na potepu 
Kakor vsi otroci tudi jaz rada 

potujem. Če ne drugače pa v mi-
slih. Vsaka znamka, vsaka slika, 
vsaka novica me popelje v dalj-
nje krčye, o katerih sem k d ^ že 
kcO brala ali videla v kakšnem 
filmu. 

Tako sem bila v Afriki pri slo-
nih in v Ameriki sem se z letalom 
peljala čez slapove Niagare. Ka-
kor bi mignil, me je v mislih za-
neslo daleč, daleč, skoraj na ko-
nec sveta, na Japonsko. Brž sem 
kupila senčnik in kimono in se 
oblekla. Japonec Hangcingho mi 
je prinesel skodelico riža in pali-
čice, s katerimi jedo na Japon-
skem namesto z žlico. Komaj 
sem pojedla riž, že sem odpoto-
vala naprej ali pa mogoče naz^, 
v sanjah človek nikoli ne ve na-
tanko. Ustavila sem se šele pri 
Eskimih. Tam sem spoznala pri-
jatelja Kanga, s katerim sva vsa-
ko jutro lovila ribe. Oblečena sva 
bila toplo, da nama mraz ni mo-
gel do živega. Kmalu sem se po-
slovila in odpotovala do Italije. 
Ko sem si ogledala okolico in si 
kupila kavbojke, sem poiskala 
hišo Alberta Tombe in ga prosila 
za avtogram. Za konec sem od-
potovala še na Bližnji vzhod. Mož 
s povito glavo je zaigral na piščal 
kači, ki se je vzdignila iz košare. 
Sama sem jo navdušeno opazo-
vala, ne da bi se k ^ bala, szg sem 
vedela, da je vse le domišljija. 

BARBARA JAZBINŠEK, 6. a 
COŠ Fran Roš 

CELJE 

Šport in jaz 
šport je že od nekdaj bil privla-

čen za vse, torej tudi zame. Naj-
prej me sploh ni privlačil, ker so 
pri športu potrebni napori in fi-
zična kondicija, potem pa sem si 
premislil. 

Vzrok za to so bili moji prijate-
lji. Večina se jih je z nečim že 
ukvarjala, le jaz se nisem. Bil 
sem kot črna ovca, zato sem pri-
čel z atletiko. Dober odriv in hi-
tre noge so bile moje odlike, zato 
sem pričel skakati ob palici. Atle-
tika je res v nekaterih pogledih 
enostaven šport, skok s palico pa 
nikakor, Dobro obvladovanje 
tehnike zahteva čas najmanj 
dveh let pa še obtolčen sem bil 
zmeraj kot boksarji. To sta bila 
vzroka, da sem se usmeril k dru-
gi panogi: skok v višino. Skok 
v višino mi je v kratkem času 
postal zelo všeč pa še tehnike 
flosbury (flop) sem se hitro na-
učil. Na tem področju sem ostal 
tri leta, nato pa sem se povsem 
nehal ukvarjati z atletiko. Čeprav 
sem bil »višinec«, sem moral 
imeti fizično kondicijo in moč 
v rokah kot vsi drugi. To me je 
počasi utrudilo in izčrpalo pa še 
dolgočasno mi je postalo. Začel 
sem se zanimati za druge športe, 
predvsem dviganje uteži in boril 
ne veščine. Tam se vsak dan uči 
jo k ^ , važna je spretnost, duhov 
na moč, in to je name nžgbolj 
vplivalo. Všeč mi je postala tudi 
uniforma pri borilnih veščinah 
- kimono in pasovi, ki jih dobijo 
glede na spretnosti in znanje. To-

da, bile so tudi določene prepre-
ke, udarci, ki zelo bolijo in pušča-
jo globoke sledove. Vseeno moje 
veselje do karateja ni minilo, ta-
ko da se bom aprila gotovo vpisal 
v začetniški tečaj. 

Menim, da je šport odlično 
sredstvo za ohranitev zdravja in 
kondicij pa čeprav so nekatere 
športne dejavnosti lahko nevar-
ne ali pa se z njimi lahko ukvar-
jaš samo v določenem letnem ča-
su. Danes ni več moderno biti 
strasten kadilec ali alkoholik, 
moderno je biti zdrav in močan. 
Zdrav duh v zdravem telesu je 
geslo današnjih športnikov. 

FRANJO BREKALO, 8. c 
OŠ Ivan Kovačič - Efenka 

CELJE 

Moj hranilnik 
Moj hranilnik je pikapolonica. 

Dobila sem ga, ko sem se rodila. 
Podarila mi ga je Ljubljanska 
banka. V hranilnik zelo rada me-
čem kovance. Ko je poln, ga ma-
mica nese v banko. Tam ga iz-
praznijo in preštejejo denar. Po-
tem pa spet prazen in žalosten 
sedi na polici. 

Jaz zelo rada varčujem. 
URŠKA BUSER, 2.r 

OŠ KOMPOLE 

Na sprehodu z lovcem. Narisala: LUCIJA SEVŠEK, 1. b razred. 

Komisija za podelitev nagrad »SLAVKA ŠLANDRA« 
pri 

občinski skupščini Celje 
razpisuje 

v skladu z 12. členom odloka o priznanjih in 
nagradah občine Celje (Ur. list SRS 20/83) 

nagrade »SLAVKA ŠLANDRA« za 
leto 1988 

Nagrado Slavka Šlandra lahko dobi: 
- posameznik 
- skupina posameznikov 
- organizacija združenega dela 
- družbenopolitična organizacija 
- druge samoupravne organizacije in skupnosti 
- društvo 

Nagrada Slavka Šlandra se podeljuje za najvišje do-
sežke, izredne stvaritve ali vrhunske uspehe na vseh 
področjih življenja in dela, ki so splošnega pomena 
za občino ali prispevajo h krepitvi njenega ugleda in 
so bili ustvarjeni v zadnjem obdobju pred podelitvijo. 

Nagrado Slavka Šlandra lahko prejme posameznik 
tudi za izredno pomembno življenjsko delo. 

S tem razpisom vabi komisija za nagrado »Slavka 
Šlandra« samoupravne organe in organizacije v or-
ganizacijah združenega dela in drugih samouprav-
nih organizacijah in skupnostih, družbenopolitične 
organizacije, društva in občine, da pošljejo predloge 
za tiste, ki so s svojim izrednim delovanjem in ustvar-
janjem pripomogli za hitrejši in vsesplošen razvoj 
v svoji delovni sredini in družbenopolitični skup-
nosti. 

Komisija bo sprejemala utemeljene predloge za po-
delitev nagrade »Slavka Šlandra« za leto 1988 do 
vključno 15. 4. 1988 na naslov: 
Skupščina občine Celje, Komisija za podelitev na-
grad »Slavka Šlandra«, Trg svobode 9, 63000 Celje. 

Po tem roku komisija vlog ne bo upoštevala. Prosi-
mo vse zainteresirane, da z vso resnostjo sodelujejo 
pri predlaganju za podelitev te nagrade. 

Komisija za nagrade »Slavka Šlandra« 
pri Skupščini občine Celje 

Komisija za podelitev priznanj »PRIZNANJE 
SAMOUPRAVLJALCU« pri 

občinski skupščini Celje 

RAZPISUJE 
v skladu s 14. členom odloka o priznanjih in 
nagradah občine Celje (Ur. list SRS 20/83) 
podelitev priznanj 

»PRIZNANJE SAMOUPRAVLJALCU« 
za leto 1988. 

Priznanje samoupravljalcu se podeli zaslužnim dele-
gatom (članom) v organih samoupravljanja in dru-
gim delavcem, organom samoupravljanja in samou-
pravnim delovnim skupinam v organizacijah združe-
nega dela in v drugih samoupravnih organizacijah in 
skupnostih za izredne dosežke na področju razvoja 
samoupravljanja in delegatskih odnosov ter za druž-
beno politično delo, ki prispeva k napredku sociali-
stičnih samoupravnih odnosov. 

Možno je obnoviti predloge tudi za tiste, ki so bili 
predlagani že prejšnja leta, pa so zaradi omejenega 
števila nagrad izpadli, pogoje za dodelitev priznanja 
pa še vedno izpolnjujejo: predlogi naj bodo poleg 
osnovnih podatkov utemeljeni: 

- za skupine 
- z razlogi za podelitev priznanja s podrobnejšim 
prikazom uresničevanja zakona o združenem delu 
zlasti v pogledu razvijanja dohodkovnih odnosov, 
razporejanja čistega dohodka in delitve sredstev za 
OD, urejanje odnosov med delavci TOZD in delavci 
delovnih skupnosti za opravljanje zadev skupnega 
pomena, samoupravnega planiranja in uresničeva-
nja planskih ciljev, uresničevanja kadrovske, stano-
vanjske in socialne politike itd. 
- s politično oceno obstoječih samoupravnih odno-
sov glede na položaj delavcev, njihovo vlogo, vklju-
čenost in aktivnost pri oblikovanju pogojev in razpo-
laganju s sredstvi in rezultati dela. 

- za posameznika 
- z opredelitvijo dosedanjih funkcij in aktivnosti de-
la na področju kdaj, kje in kako je naloge opravljal in 
izvrševal 
- z razlogi za podelitev priznanja, opisom kandida-
tovih prizadevanj in stvarnih dosežkov zlasti z vidika 
uresničevanja Zakona o zc^ruženem delu. 

Komisija vabi vse OZD in druge samoupravne orga-
nizacije, skupnosti, družbenopolitične organizacije, 
društva in občane, da pošljejo predloge do 15.4. 
1988 na naslov 
Skupščina občine Celje, Komisija za podelitev priz-
nanj »Priznanje samoupravljalcu«, Trg svobode 9, 
63000 CELJE. 

Po tem roku komisija vlog ne bo več sprejemala. 

Komisija za podelitev priznanj 
»Priznanje samoupravljalcu« 



• Prejšnjo sredo sta 
kolovratila po Dobrni And-
želko K. iz Rogatca in Alek-
sander G. iz Leskovca pri 
Škofji vasi. Zavila sta tudi 
v hotel in se ga pošteno na-
cedila, potem pa sta začela 
vznemirjati goste. Ker sta 
se pri tem početju zabavala 
samo Aleksander in And-
želko, so hotelski delavci 
poklicali miličnike. Raz-
gr^ača sta se morala prese-
hti iz enega hotela v druge-
ga - miličniki so jima ponu-
dili prenočišče v prostorih 
za treznenje. Ta drugi »ho-
tel« pa je bil precej bolj ne-
udoben v primeijavi z do-
brnskim. 

• Prejšrxji teden je 
v samskem domu na Lipi 
v Štorah razbijal Damir G. 
Pravzaprav je tisti, kije po-
klical na pomoč miličnike, 
nekoliko pretiraval. Milič-
niki so zato res pohiteli, iz-
kazalo pa seje, daje Damir 
razbil šipo, na pohištvu pa 
ni naredil kakšne večje 
škode. Vseeno bo moral 
k sodniku za prekrške. 

• Prejšryi teden v petek 
je imel pretepaško turnejo 
Milan K. iz Stanetove ulice. 
Milan se je naprej zravsal 
v soseščini - v bifeju Dal-
macija. Tam je pretepel 
Marjana J., ki so ga morali 
odpeljati v bolnišnico. Štiri 
ure kasneje je Milan že iz-
zval drug incident - takrat 
v gostilni na Gričku. Milič-
niki, ki so prišli delat red 
na Griček, so Milana K. pri-
držali, da si ne bi ta dcin 
omislil še kakšnega dvobo-
ja. Ker ima Milan za sabo že 
nek^j hujših izgredov, ga 
bodo miličniki ovadili za 
kaznivo dejanje nasilni-
štva. 

S.Š. 

Ukraden križev pot 
Kriminalisti oHkrlll osumljenca za krajo 
slik v cerkvi pri Podčetrtku 

Celjski preiskovalni sod-
nik je priprl 36-letnega An-
tona Koštomaja iz Pilštanja 
m Jožeta Kropuška iz Celja. 
Koštomaj je osumljen kraje 
slik iz cerkve pri Podčetrt-
ku, Kropušek pa naj bi ga 
napeljal k temu kaznivemu 
dejanju. 

Jože Kropušek je že bil ob-
sojen zaradi k r^e umetnin iz 
cerkve in je prest^al kazen 
v mladoletniškem zaporu 
v Celju. Iz zapora so ga po-
gojno izpustili nekaj prej. 
Službe si ni našel in vse ka-
že, da so mu drugi načini 
preživljanja bolj všeč. V prei-
skavi je namreč Anton Ko-
štom^ povedal, da gaje Kro-
pušek že lani jeseni nagovar-
jal, da naj ukrade shke iz 
Cerkve Matere božje na Pe-
sku v Zlakah pri Podčetrtku. 
Kropušek n ^ bi mu tudi ob-
ljubil, da bo te slike dobro 
prodal v tujino, izkupiček pa 
n ^ bi si dehla. 

Koštomaj seje podviga po-
tem res lotil, ker je potrebo-
val denar za nov tovornjak. 
V cerkev Matere božje je od-
šel 13. septembra lani; že po-
poldne se je skril in počakal 
večera, ko je z zida snel 13 
umetniških slik »Križevega 
pota« sUkanih z oljem na 
platna, avtor pa je baročni 
sUkar Lerechinger iz druge 
polovice devetnajstega sto-
letja. Strokovnjaki ocenjuje-
jo, da so te slike vredne pri-
bližno 7,8 milijonov di-
narjev. 

Koštom^ je potem iz za-
kristije vzel že 30 centime-
trov visok pozlačen kelih in 
še platno (olje) s podobo Ja-
neza Krstnika, delo neznane-

ga avtorja iz prve polovice 
osemnajstega stoletja, vred-
no približno 1,5 milijona di-
narjev. Skozi stranska vrata 
je nakradene stvari odnesel 
v svoj avtomobil, potem pa 
jih je skril v gospodarskem 
poslopju na Frankolovem 
(kjer je Koštomaj rojen). 
S poslom pa ni bilo nič, ker 
so ju kriminalisti odkrili, 21. 
januaija letos pa ju je prei-
skovalni sodnik priprl. 

S. ŠROT 

Nevaren 
preizkus 

Precej nevaren preizkus 
si je omislila gospodinja 
v stanovanju Draga Završ-
nika v Ulici Frankolovskih 
žrtev v Celju. Ko je namreč 
priključila novo jeklenko 
plina, je z vžigalico preisku-
sila, če dobro tesni. Ker je 
uhžoal plin, je začelo goreti. 

Stanovalci so nato zanesli je-
klenko na balkon, kjer je še 
naprej gorela in poškodovala 
inventar. K sreči so kmalu 
prihiteh na pomoč celjski 
poklicni gasilci, ki so pogasi-
li požar. 

Nepreviden 
mladoietnik 

V soboto ob 8.30 uri je zago-
relo gospodarsko poslopje, 
last Martina Borovnika z Li-
pe pri Frankolovem. Takoj so 
posredovah domači, ki so 
uspeli rešiti živino, kmalu nato 
pa so priskočili na pomoč še 
celjski poklicni gasilci in pro-
stovoljci s Frankolovega in iz 
Vojnika. Kljub temu je ogenj 
popolnoma uničil gospodar-
sko poslopje, zgorela pa je tudi 
večja količina sena in koruze, 
puhalnik in še nek^ kmečke-
ga orodja, tako da škodo cenijo 
na 20 milijonov dinarjev. 

Ogenj n^j bi zanetil mlado-
letni Š. R., ki je odvrgel gorečo 
vžigalico ob zloženo kuruzni-
co. Ogenj je hotel naprej sam 
pogasiti (pri tem seje tudi ope-
kel), vendar mu ni uspelo. 

Nesreča pri 
vrtanju 

Na gradbišču Ingrada 
v Škalcah pri Slovenskih 

.Konjicah se je prejšnji četr-
tek dopoldne pripetila huj-
ša delovna nesreča pri vrta-
nju. Delavec Ingrada, 30-let-
ni Ibrahim Džafič iz okolice 
Tuzle, je skupaj s še dvema 
tesaijema in pod nadzor-
stvom delovodje Rudija Glo-
bovnika iz Celja pripravljal 
opaže za betoniranje pri vo-
dovodnem zajetju v tem kra-
ju. Džafič je vrtal s svedrom 
s 55-centimetrskim podal-
škom, vendar pa seje podalj-
šek tako zvil, da ga je udaril 
v oko, ki mu je takoj steklo. 
Huje ranjenega delavca so 
prepeljah v celjsko bolnišni-
co na zdravljenje. 

Nepravilno zavijal 
v križišču v Mestiniu je voz-

nik, 45-letni Franc Sepetavc 
iz Brežic nepravilno zavijal 
v levo proti Podčetrtku, tako 
da je zaprl pot vozniku oseb-
nega avtomobila 20-letnemu 
Jožetu Bizjaku iz Šmarja pri 
Jelšah. Prišlo je do trčer^a, 
v katerem se je voznik Bizjak 
huje ranil, trije sopotniki v nje-
govem avtomobilu pa lažje. 

Izsiljeval prednost 
v nedeljo popoldne je 14-

letni Anton S. iz Rajkovca pri 
Rogaški Slatini nenadoma za-
peljal s kolovozne poti na lo-
kalno cesto. Takrat je po lokal-
ni cesti pripeljal z osebnim av-
tomobilom 44-Ietni Ivan Ka-
menšek iz Brestovca, ki je za-
del fanta in ga zbil po cesti. 
Huje ranjenega Antona S. so 
prepeljali v celjsko bolnišnico. 

Kolesar nenadoma 
v levo 

V nedeljo popoldne je sede-
mletni kolesar M. F. v Žalcu 
nenadoma zavil v levo. Zaradi 
tega je vary trčil z osebnim av-
tomobilom 26-letni Bojan 
Sevčnikar iz Brega pri Polzeli. 
Huje rar^jenega otroka so pre-
peljali v celjsko bolnišnico. 

Kratek beg 
Ko so miličniki prejšnjo 

sredo v bližini Konjiške vasi 
(ob cesti Žiče-Slovenske Ko-
njice) ustavljali voznika oseb-
nega avtomobila, 25-letnega 
Božidarja Pegana iz Zbelove-
ga pri Slovenskih Konjicah, 
je ta še pospešil hitrost in po-
skušal pobegniti. Vendar pa 
Pegan ni uspel pripeljati daleč 
- kmalu ga je zaradi prevelike 
hitrosti v ovinku zaneslo s ce-
ste. Avto se je prevrnil na stre-
ho in obležal na boku, med 
prevračanjem pa je voznik pa-

del iz avtomobila in se huje 
ranil. 

Kasneje se je izkazalo, da je 
Pegan vozil neregistriranega 
frčka in ni imel vozniškega do-
volierya. Miličniki sumijo, da 
je vozil tudi pod vplivom alko-
hola, zato so zanj odredili od-
vzem krvi. 

Zapeljal s ceste 
v soboto popoldne je 29-let-

ni Drešaj Kramer iz Maribora 
vozil z osebnim avtomobilom 
po straniškem klancu navz-
dol. V Križevcu je vozilo zane-
slo z ceste, tako da je trčilo 
v breg, nato pa se prevrnilo 
v jarek. V nesreči se je huje 
ranil sopotnik, 29-letni Rama-
dan Mureg iz Maribora. 

Nevarno prehitevanje 
V soboto je v Mestinji 

z osebnim avtomobilom pre-
hiteval kolono vozil 45-ietni 
Miroslav Gračner iz Hrastni-
ka. Takrat mu je nasproti pri-
peljal s tovornjakom 40-letni 
Franjo Fistrič s Klanjca. Prišlo 
je do čelnega trčerya, v kate-
rem sta se voznik Gračner in 
njegova sopotnica Vera Grač-
ner huje ranila in so ju prepe-
ljali v celjsko bolnišnico. 

Avtobus po levi 
V torek popoldne sta na lo-

kalni cesti v Strmcu pri Ro-
gatcu trčila avtobus celjske-
ga Izletnika in tovornjak celj-
skega Ingrada. Voznik avto-
busa, 40-letni Josip Kamičar iz 
Huma na Soth je v desnem ne-
preglednem ovinku peljal po 
levi strani cestišča, t ^ o da je 
prišlo do čelnega trčenja z 58-
letnim voznikom tovomjeika 
Jožetom Kitakom iz Rogatca, 
ki je pripeljal iz nasprotne 
smeri. Nastalo je za približno 
23 milijonov dinarjev škode. 
V avtobusu je bilo tudi približ-
no deset potnikov, vendar 
k sreči ru bil nihče ranjen. 

Prehitra vožnja 
V torek dopoldne je 30-letni 

voznik tovornjaka Vlado 
Obrovnik iz Ljubnice pri Slo-
venskih Konjicah nekoliko 
prehitro pripeljal po Kidriče-
vi cesti v Rogaški Slatini. 
V bhžini prehoda za pešce pri 
osnovni šoh Borisa Kidriča je 
na cesto stekel 7-letni Anton S. 
iz Strmca pri Rogatcu. Tovor-
njak je zbil dečka, ki so ga huje 
ranjenega prepeljah v celjsko 
bolnišnico. 

S kolesom brez luči 
V torek zvečer se je 49-letna 

Cita Bardorfer iz Griž peljala 
s kolesom brez luči proti Mo-
gojnicam. Tako ni opazila peš-
ca, 56-letnega Jakoba Vodeba 
iz Pongraca. Zadela gaje z des-
nim delom krmila in padla po 
cesti, tako da so jo huje rai^je-
no prepeljali v celjsko bolniš-

OGP »REMONT« CELJE p. o. 
Celje, Oblakova 32 
Komisija za delovna razmerja 
vabi k sodelovanju 

1. zidarje 
(4 delavci) 

Pogoj: končana poklicna šola ali priučitev v stroki 

2. tesarja 
(1 delavec) 

Pogoj: končana poklicna šola 

3. gradbene delavce 
(5 delavcev) 

Pogoj: starost nad 16 let, fizična in zdravstvena spo-
sobnost 

Delo se sklene za nedoločen čas s polnim delovnim 
časom in 3 mesečnim poskusnim delom. 

S stanovanji ne razpolagamo! 

Prijave sprejema kadrovska služba do zasedbe razpi-
sanih del in nalog. 

O izbiri bodo kandidati obveščeni pisno. 

LIBELA CELJE 
Industrija tehtnic in 
finomehanike 

Komisija za delovna razmerja DSSS, na osnovi 
pravilnika o delovnih razmerjih delavcev v DSSS in 
pravilniku o razvidu del in nalog 

objavlja 
prosta dela in naloge 

izdelovanje gospodarskih načrtov in 
poslovnih analiz 

Poleg splošnih zakonskih pogojev mora kandidat 
izpolnjevati še naslednje: 

- da ima visoko izobrazbo ekonomske smeri, 
- 18 mesecev delovnih izkušenj pri opravljanju po-
dobnih del in nalog 

Pri objavljenih delih in nalogah združujemo delo za 
določen čas s polnim delovnim časom - nadomešča-
nje delavke na porodniškem dopustu. 

Pismene vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
pošljite na naslov: 

LIBELA CEUE, Opekarniška 2, 63000 CEUE 
kadrovska služba v 8 dneh po objavi. 

Kandidati bodo o izbiri pismeno obveščeni v roku 
8 dni po sklepu komisije za delovna razmerja. 

DSSS SIS GOSPODARSKIH 
DEJAVNOSTI 
OBČINE VELENJE 
Šaleška cesta 19/a 
63320 TITOVO VELENJE 
Zbor delavcev objavlja prosta dela in naloge: 

1. Vodenje finančno 
računovodskega oddelka 
Pogoji: 
visoka izobrazba ekonomske smeri 
in najmanj 4 leta ustreznih delovnih izkušenj 

2. Plansko analitska opravila 
Pogoji: 
višja izobrazba ekonomske smeri 
in najmanj 3 leta ustreznih delovnih izkušenj 

3. Likvidiranje računov in 
saldakontiranje 
Pogoji: 
srednja šolska izobrazba 
ekonomske smeri in 1 leto ustreznih delovnih izku-
šenj 

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandi-
dati pošljejo v 15 dneh po objavi na zgoraj navedeni 
naslov. 

Kandidate bomo o izidu objave obvestili v 15 dneh 
po opravljeni izbiri. 



V soboto na Reki 
ženska ekipa kegljavk EMU 

Celje nadaljuje z uspehi. Še 
dve moštvi sta morali prizna-
ti premoč Celjan. V soboto va-
raždinski Varteks 2557:2344 
in v nedeljo Podravka iz Ko-
privnice 2529:2400. 

Torej v 14 srečanjih 14 zmag. 
Premočno vodstvo celjske še-
sterke. 

Tudi v soboto m nedeljo bo 
zanimivo. Na Reki bo derby, ki 
sicer ne odloča o ničemer. Ce-
Ijanke so že prvakinje, toda ve-
čletne najboljše Rečanke si že-
lijo zadati celjski vrsti prvi po-
raz. Enako pa v nedeljo hrepe-
nijo po uspehu še ljubljanske 
kegljavke SCT Ljubljana, ki so 
na svojem kegljišču vedno 
močne. Pa tudi za prestiž gre. 

Če pa bodo celjske kegljavke 
obdržale formo, kot sojo poka-
zale v soboto in nedeljo, lahko 
tudi tu uspejo. 

Moški niso uspeh proti Par-
tizanu iz Beograda. Kljub do-
bremu začetku so ob koncu 
zgubih za 70 kegljev 5079:5149. 

V poprečni ekipi so bili ne-
koliko boljši Nareks 872, Salo-
bir 870 in Gmajner 864. V sobo-
to bodo Celjani nastopih še 
v Osijeku proti Kanditu. 

V drugi ženski republiški li-
gi so v soboto pripravile veliko 
presenečenje kegljavke Šent-
jurja, ki so premagale EMO Ce-
lje II 2361:2286. Pri Šentjurju 
so bile boljše Bračun 426, Hor-
vat 435, Robič 386 in Oblak 
376, pri EMO II pa Zimšek 410, 
Milošič 397, Vrečko 397 in Siv-
ka 381. J. KUZMA 

Metka Lesjak, kegljavka 
vodeče ekipe EMO Celje 
v zvezni ligi: 

»Presrečna sem, da sem na-
šla svojo igro in v zadnjih kolih 
prispevam večji delež k uspe-
hu ekipe. Pred tremi meseci 
sem skoraj obupala, kajti ni-
sem bila zmožna podreti 400 
kegljev. Sedaj sta načrtno delo 
in redna vadba prinesla boljše 
rezultate. Cilj naše celotne eki-
pe pa je, da do konca prven-
stva ostanemo v formi in poiz-
kušamo osvojiti vse točke. Že 
sedco pa se veselimo nastopa 
na prihodnjem evropskem po-
kalnem tekmovanju, ki naj bi 
bilo v Italiji. Do takrat pa mo-
ramo še mnogo vaditi in preiz-
kusiti tudi kegljišča izven Ju-
goslavije.« 

Za slovo poraz 
V pokalni tekmi z beograj-

sko Crveno Zvezdo so celjski 
hokejisti doma v Mestnem 
parku in po streljanju kazen-
skih strelov nesrečno izgubili 
3:4, medtem ko se je v rednem 
delu tekma končala neodloče-
no 2:2 (1:0), 1:2, 0:0). 

V rednem delu tekme sta bi-
la strelca za domačine Pulka in 
M^nik, iz kazenskega strela pa 
ponovno Pulka. Kazenske mi-
nute za Cinkarno 18, C. Zvezdo 
14 minut. Pred 1500 gledalci so 
sodili Priboj iz Subotice ter 
Celjana Pinter in Zorko. Tek-
ma je bila vseskozi zanimiva in 
borbena, žal včasih tudi ne-
športna, kar je za ta nasprotni-
ka že značilno. Celjanom je 
lahko žal, kajti izgubili so edin-
stveno priložnost, da se v po-
kalu uvrstijo dalje in dokažejo, 
da jim je mesto tudi med šesti-
mi najboljšimi jugoslovanski-
mi hokejskimi ekipami. Znova 
je bil odličen domači vratar 
Mitja Sodja, tekma pa je bila 
tudi v spomin na prerano pre-

minulega domačega igralca Ja-
neza Kokalja. 

Mladinci Cinkarne so v dru-
gi skupini državnega prven-
stva premagali Bosno 7:4 (4:2, 
1:2, 2:0). Strelci Krobatin in 
Rožman po 2, Kelgar, Merdža-
revič in Milidragovič po enega. 
Pred 150 gledalci so sodih Ce-
ljani Zorko, Pinter in Belcer. 
Naslednjo tekmo bodo celjski 
mladinci igrali s Triglavom iz 
Kranja. 

Starejši mladinci so v Vev-
čah premagali Slavijo 5:2. 
Strelci Weber 3, Mauh in Kel-
gar. Ml^ši pionirji Cinkarne so 
doma 6:1 premagah vrstnike 
Kranjske gore, strelci pa so bili 
Mauh 2, Mrdženovič, Trboje-
vič in Kelgar, sodila sta Pintar 
in Zorko oba iz Celja. 

V občinski sindikalni hokej-
ski hgi so odigrah 4. kolo: Gro-
fija - Konus 5:3, Kovinotehna 
- GD Lokrovec 5:4, Zlatarna je 
bila prosta. 5. kolo: Grofija 
- GD Lokrovec, Kovinotehna 
- Zlatarna, prost bo Konus. 

MARJAN SORŠAK 

strelci Kovinarja 
drugI 

Končano je republiško tekmo-
vanje v 1. in 2. republški strel-
ski ligi vzhod, kjer so nastopile 
tudi številne ekipe s celjskega 
območja. 

V1. ligi so n^večji uspeh dose-
gli strelci Kovinarja Štore, ki so 
se kljub porazu v zadryem kolu 
doma z ekipo NTU iz Slovenj 
Gradca uvrstili na drugo mesto 
in s tem v zaključni boj, med štiri 
Hcgboljše slovenske ekipe. Stre-
ljali so Vili Dečman, Franc Hoče-
var, Ivan Kočevar in Branko Ma-
lec. Izgubili so tudi Celjani 
v Murski Soboti z Noršinci in si-
cer v postavi B. in T. Jager, Jože 
Jeram in Ervin Seršen. Celjani so 
osvojili peto mesto, kar je za njih 
neuspeh in razmišljati bo treba 
o pomladitvi ekipe. Vprašanje je 
samo, kje dobiti mlad strelski na-
raščaj! 

V 2. republiški li|:i vzhod so 
Žalčani doma premagah ekipo 
Boštajna, streljali pa so Jani 
Pukm^ster, Vojko Škodnik, Ju-
stin Smrko^ in Mladen Melan-
šek. Žalčani so tako osvojih 1. 
mesto in se ponovno uvrstih 
v prvo slovensko hgo, kjer so bili 
že lani, tja pa po znaryu tudi spa-

digo. Prijetno so presenetih strel-
ci SD F. Šteklič iz Škofje vasi, ki 
so na strelišču v Štorah premaga-
li SD Mrož iz T. Velenja. Za zma-
govalce so nastopili S. in Ž. La-
mut, Dare Kroflič in Branko Žni-
dar, za poražence pa Janko Šme, 
Franjo Zučko, B. in F. Tramšje. 

Poročevalec Tone Jager: »Zal-
čani so prepričljivo in zanesljivo 
osvojili 1. mesto v 2. republiški 
ligi ter se vrnili med njOboljše, od 
velenjskih strelcev smo pričako-
vali več kot znajo, ekipa iz ŠkoQe 
vasi pa se je verjetno rešila izpa-
da, ker še ne vemo vseh zadnjih 
rezultatov.« 

TV 

Atletsice novice iz 
Titovega Velenja 

v zadnjem času je v sodniški 
organizaciji pri atletskem klu-
bu v Titovem Velenju zapihal 
svež veter. Na zadnjem sestanku 
aktiva so izvolili nov odbor, ki ga 
bo vodUa Vera Župančič. Atlet-
ske sodnike čaka letos precej de-
la, saj bodo v Titovem Velenju 
organizirali dva pomladanska 
krosa - prvi bo na republiški, 
drugi pa na zvezni ravni. 

LOJZE OJSTERŠEK 

Na srečanju med Aerom in reprezentanco, je bil za modre 
uspešen tudi Vujovič, ki ga vidimo na posnetku Edija Mas-
neca v trenutku, ko je skušal zatresti mrežo vratarja Straška. 
Pri tem ga ovirata igralca Aera Doberšek in Čater. 

Roicometni icriž iiraž 
Minuli teden je minil v zna-

menju rokometa. V Celju in 
okolici je bilo obilo rokomet-
nih prireditev, kar je posledi-
ca tega, da so se na Rogli mu-
dili na pripravah rokometaši 
Metaloplastike in Jugoslovan-
ske državne reprezentance, 
v Žalcu pa rokometaši Borca. 

Že v sredo so reprezentanti 
odigrali v dvorani Golovec ro-
kometno srečanje z Aerom. 
Tekmo si je ogledalo okoli 
1500 gledalcev, rezultat pa je 
bil 33:23 za reprezentanco. 

Rokometaši Aera so nasled-
ile srečanje odigrali v soboto, 
ko so se pričela tekmovanja 
v II. zvezni rokometni ligi. 
V prvem kolu v nada^evanju 
prvenstva so se Celjani odpra-
vili v goste, k ekipi Zagreba, in 
doživeli hud poraz. Zagrebčani 
so jih premagali s 30:16. Pri 
Aeru so zadetke dosegli: An-
derluh 5, Razgor in Čater 4 ter 
Franc, Selčan in Doberšek po 
1 zadetek. Celjani so v gosteh 
zaigrali zelo slabo predvsem 
v obrambi, očitno pa se ekipi 
pozna odsotnost Robide in 
Kleča, ki sta poškodovana, 
športno pot pa je prekinil tudi 
vratar Miran Kapitler. Celjani 
se bodo jutri, v petek, pomerili 
v dvorani Golovec z ekipo Is-
kre, ki je v prvi polovici lestvi-
ce. Srečanje bo ob 18.30. 

V soboto pa je bilo živo tudi 
v Titovem Velenju. V Rdeči 
dvorani je bil ob tridesetletnici 
rokometnega kluba Šoštanj 
turnir, ki so se ga poleg doma-
činov udeležili še državni re-
prezentantje, Metaloplastika 
in Borac. Prvo mesto je osvoji-
la reprezentanca, drugo Meta-
loplastika, tretje Borac in četr-
to ekipa Šoštanja. 
Abas Arslanagič, trener re-
prezentance: »Pogoji, ki jih za 
priprave nudi Rogla, so izred-
ni. Takšni, kot si jih zasluži re-
prezentanca, kakršna je naša, 
ki se lahko pohvah z naslovom 
oUmpijskih in svetovnih prva-
kov. Na Rogh si nabiramo 
predvsem frzično pripravlje-
nost zato, da bi se izognili po-
škodbam, ki bi lahko pestile 
igralce v zaključnem delu pri-
prav za Olimpiado. Na pripra-
vah na Rogh manjkajo trije 
igralci: Cvetkovič in Rnič, ki 
igrata v ZRN ter Vukovič, ki 
igra za Atletico Madrid. Pova-
bih pa smo Arka, Memiča in 
Uzeroviča - to so igralci, ki so-
dijo v najožji spisek igralcev, 
ki bodo odšli v Seul. Zastavih 
smo si ambiciozen program, ki 
ga bomo tudi uresničih. Spo-
mladanski del prvenstva se bo 
pričel konec februarja. Metalo-
plastiko in Medveščak čakajo 
tekmovarya za evropski pokal, 
v marcu in aprilu bomo imeli 
kontrolne priprave. Tekmova-
rye za nagrado Jugoslavije se 
bo letos prvič pričelo že mesec 

dni prej, zaključne priprave za 
Seul pa se bodo pričele 15. juli-
ja. Do takrat bo situacija glede 
igralcev že jasna. Naša repre-
zentanca ima dovolj dober ka-
der, da bi lahko osvojila eno od 
medalj, kajti bilo bi neumno, 
da bi trdil, da gremo v Seul 
zato, da bomo osvojili peto me-
sto. Na tihem upam in pričaku-
jem, da bomo osvojili eno od 
medalj.« 

NATAŠA GERKEŠ 

Sprejem za iztoka 
Puca 

Predsednik izvršnega sveta 
skupščine občine Velenje Mi-
ran Arzenšek je s sodelavci 
različnih družbenopolitičnih 
organizacij pripravil slav-
nostni sprejem za domačina, 
sicer pa člana rokometnega 
kluba Borac iz Banja Luke in 
državnega reprezentanta Iz-
toka Puca. 

Iztok Puc je začel igrati ro-
komet že v 5. razredu OŠ G. Ši-
hh v Titovem Veler^u, njegov 
prvi trener pa je bil domačin 
Miro Požun, ki danes vodi eki-
po velenjskih rokometašic v 2. 
zvezni ligi vzhod. Iztok Puc 
v zadnjih letih uspešno igra za 
banjaluškega Borca, z mladin-
sko državno reprezentanco na 
Reki je osvojil naslov svetov-
nega prvaka (najboljši igralec 
in strelec), zdaj pa se je z član-
sko državno reprezentanco 
pripravljal na Rogli za nastop 
na olimpijskih igrah v Seulu. 
Je eden naših najperspektiv-
nejših mladih rokometašev, ki 
se bo že jeseni vrnil v Sloveni-
jo. Najveijetneje bo odšel 
v Ljubljano, kajti tako bi obdr-
žal stik s 1. zvezno ligo. 

TV 

Umetnostni 
drsalci ¥ Celju 

Drsalni klub Tkanina iz 
Celja bo v soboto, 13, in 
nedeljo, 14. februarja or-
ganizator državnega pr-
venstva v umetnostnem 
drsalcu za mladince iu 
mladinke. 

Nastopilo bo okrog 30 
tekmovalcev, iz Celja pa 
Špela Pere. Temovanje 
s programom v obveznih li-
kih se bo začelo v soboto 
ob 8. uri, medtem ko bo 
v nedeljo ob isti uri otvori-
tev, nato pa še prosti liki. 

Celjani bodo v tem mese-
cu organizatorji še enega 
tekmovanja in sicer repu-
bliškega prvenstva za pi-
onirje in pionirke. To tek-
movanje pa bo 20. in 21. fe-
brua^a, nastopilo pa bo 
okoli 70 tekmovalcev. 

Nov poraz Železarja 
2. ZKL-ženske: V ponede-

ljek so se na gostovanje v Za-
greb odpravile košarkarice 
Korsa. Pomerile so se z ekipo 
Novega Zagreba in izgubile 
z 58:68 (33:38). Za Rogaško je 
največ zadetkov dosegla Po-
lutnikova, 15 točk, pri ekipi 
Novega Zagreba pa Pišpekova 
z 28 točkami. Košarkarice Kor-
sa so s šestnajstimi točkami na 
4. mestu v II. zvezni košarkar-
ski ligi. 

SKL moški: Železar je v Ce-
lju visoko izgubil proti mladim 
gostom iz Ljubljane košarkar-
jem Ilirije 108:88. Štorani so 
pokazah nekaj minut zavzete 
igre, a se je pokazalo, da je to 
premalo, posebej ob zdeg že 
očitnem pomanjkaryu kvali-
tetnih igralcev. Novi trener Ju-
rič seje tako lotil težke naloge. 
Strelci za Železar: Turk 26, So-
ster 4, Kahvedžič 24, Planko 5, 
Ulaga 8 in Šlatau 22. Štorani še 
vedno ostajajo kandidati za iz-
pad, še več, zadnje uvrščena 
ekipa Maribora 87 se prebuja 
in je dosegla svojo prvo zmago, 
tako da bo izenačenost na dnu 
še večja. Cometu je na doma-
čem igrišču malo manjkalo, da 
bi premagal ekipo Postojne. 
Pri 89:90 so zapravili napad 
v zadnji minuti, gostje pa so po 
namerni osebni napaki Roz-
mana dosegli še točko 89:91. 
Strelci za Comet: Ritor^ja 18, 
Šmid 20, Perkič 6, Rozman 20, 
Dubrovski 10 in Železnikar 15. 

Rogaška je na gostovanju 
v Kranju pri Triglavu ob polča-
su še vodila 60:57, pozneje pa 
vodstva niso uspeh zadržati in 
so doživeli osmi poraz 100:95. 
Strelci za Rogaško: Trobiš 20, 
Napast 11, Sarajlija 29, Kidrič 
9, Unferdorben 5 in Volarič 21. 

Comet je na 5. mestu. Roga-
ška 7. in železar 10. V prihod-
njem kolu bo konjiški Comet 
gostoval v Novem mestu pri 
predzadnjem Novolesu, lokal, 
ni derbi pa bo v Rogaški Slati-
ni, kjer se bodo pomerih do. 
mačini in štorski Železar, ki je 
v prvem delu doma od dveh 
zmag eno dosegel prav proti 
Rogaški. 

SKL ženske: v Slovenskih 
Konjicah je Comet premagal 
ekipo Kladivarja 58:52. Gostje 
so ob polčasu vodile za dv« 
točki, vendar so domače v raz-
burljivi končnici vseeno strle 
njihov odpor. 

Celjske košarkarice so viso-
ko izgubile v Divači pri Cimo-
su 78:61. Ekipa Metke, za kate-
ro ni zaigrala Juršetova, je le 
do odmora držala stik z gostja-' 
mi. Strelke za Metko so bile:' 
Obrovnik 13, Vodopivec 1,̂  
Strašek 4, Žlebnik 1, Podgor-f 
šek 2, Cencelj 20 in Jurak 20j 
Metka ja na lestvici osmaj 
s tekmo manj pa je deveti Kla-
divar iz Žirov, ki ga bodo Ce-
Ijanke gostile v naslednjem ko-
lu. Comet je 6. in v soboto igra 
v Novem mestu pri predzadry? 
ekipi Laboda. [ 

2. SKL moški: v soboto se bo. 
začelo doigravanje v obeh sku-, 
pinah te lige. Ekipe iz našega 
območja so nastopale v vzhod-j 
ni skupini, kjer si je iz treh 
podskupin šest ekip pridobilo 
možnost za borbo za prvo me 
sto, ki vodi v prvo slovenske 
Ugo. Štiri točke sta s sebpi' 
v play-off prinesli ekipi Ptuja 
in trboveljskega Rudarja, pc 
dve ekipi Šentjurja in šoštanj^ 
ske Elektre, brez točk pa sta 
ekipi Zagorja in Miklavža. | 

DEAN ŠUSTEE 

Anderle drugii 
osvojil 
Baumgartnerjev pas 

Celjski judoisti so se udeležili 
tradicionalnega tekmovanja za 
Baumgartnerjev pas v Maribo-
ru. To je edino tekmovanje, na 
katerem ni omejitve glede teže 
tekmovalcev. Letos je pas že dru-
gič zapored osvojil Celjan, Stan-
ko Anderle. V Mariboru so se ju-
doisti pomerili tudi po posamez-
nih kategorijah. V kategoriji do 
71 kilogramov je bil Ce^an Šte-
fan Cuk prvi, v kategoriji do 78 
kilogramov pa je FadU Imamovič 
osvojil tretje mesto. Celjani so bi-
li prvi tudi ekipno. 

N.G. 

Na Paškem Kozjaku 
za pokal Cocte 

74 pionirjev A do starosti 13 
let je nastopilo na skakalnici na 
Paškem Kozjaku za pokal Coc-
te. S celjskega območja so boljša 
mesta osvojili: 8. Rednak, 9. 
Ograjenšek, 11. Kancudi, vsi T. 
Velenje, 12. Oprešnik, 14. Turn-
šek, oba Celje itd. 

Znani smučarski strokovnjak 
Jože Oblak je ob tem povedal: 
»Skoraj nikjer na Štajerskem ni 
snega, zato smo z uspehom toli-
ko bolj zadovoljni. Probleme so 
imeli tudi v Planici, kjer so zara-
di dežja odpovedali nedeljsko 
tekmo. Ker pa so na gorenjskem 
imeli njihovi tekmovalci več 
možnosti za reden trening je 
uspeh tekmovalcev s Št<yerske-
ga, zlasti pa s celjskega območja 
še toliko večji. Naši talenti gredo 
v korak z najboljšimi.« 

TV 

Vodi Partizan Uubno 
Končan je prvi del 3. lige Ob-

činske kegljaške skupnosti, kjer 
nastopa sedem ekip. Zmagova-
lec je postal Partizan Ljubno, ki 
je osvojil vseh 12 možnih očk, 
kar pomeni šest zmag s plus 1057 
keglji. Sledijo: Klima Celje, Par-
tizan Kostrivnica, Metka Celje, 
Keramična Liboje, RŠD Emajli-
rec Celje in Petrol Celje. 

Črepan enajsti 
Na 36. mednarodnem šahov-

skem turnirju na Nizozemskem 
je nastopilo 36 šahistov iz 16. 
držav. Zmagal je Francoz Andru-
et, Marjan Črepan iz Petrovč pa 

je bil odličen entgsti. Odigrali so 
tudi hitropotezni turnir. Iger je 
zmagal velemojster iz sovjetske 
zveze Talj, Marjan Črepan pa jt 
bil tretji! NastopUo je 40 šahi 
stov. 

JOŽE GROBELNIK 

Šali v Zrečali 
Obrtno združenje Zreče je pri 

redilo šahovski dvoboj na dese 
tih ploščah po ševeniškem siste 
mu s šahisti KS Lava. Dvoboj s( 
dobili predstavniki KS Lavi 
z 55,5:44,5. Srečanje sta odličn( 
organizirala domačina Jevšenal 
in Sredenšek. 

Znova na Lavi 
Vse bolj prizadevni šahisti 

sekcije v KS Lava so pripraviti 
odpi-t mesečni hitropotezni tur 
nir na katerem je sodelovalo 31 
šahistov, ki so bili razdeljeni 
v tri kvalitetne skupine, s p< 
dvanajstimi igralci. 

Rezultati: člani, skupina A 1 
Ojstrež, 2. Skok, 3. Grobebiik, 4 
Krk, skupina B 1. Plešnik, 2. Ko 
lene, 3. M^dič, mladinci 1. Kr 
navšek, 2. Žibret, 3. Jurkovšel 
itd. 

Jože Zorko o tem turnirju 
»Omeniti moramo, da šahist 
v KS Lava, ki so med najdelav 
nejšimi v celjski občini, žal raz 
polagajo samo z desetimi šahov 
nicami, tako da si jih mor^o z; 
večja tekmovanja izposojati 
Prav tako si že osem mesece' 
organizacijo vseh potovanj i) 
tekmovanj plačujejo sami. Zat 
se tudi sprašujejo ali se bo s ša 
hovsko sekcijo zgodilo podobm 
kot z mladinsko organizacijo, li 
je pred tremi leti razpadla. Vod 
stvo krajevne skupnosti bi mora 
lo imeti za njihove šahiste ve 
razumevanja.« 

IVled počitnicami so 
šahirali 

Na osnovni šoli Peter Špraj 
- Jur v Žalcu so med zimskim 
počitnicami pripravili tudi 
hovski krožek, kjer je na turni) 
ju nastopilo 18 šahistov. Zmag: 
je Danijel Jusufovič pred Greg 
jem Čulkom, Francem Lorgei 
jem, Suzano Ograjenšek itd. 

Jože Grobelnik pa je odigri 
tudi simultanko na petindvajs« 
tih šahovnicah, zmagal dvaii 
dvajsetkrat, izgubil pa z Gregoi 
Čulkom, Bojanom Vašem in S> 
zano Ograjenšek. 



Skomarski smučarji brez predaha 
četudi domače smučišče z vlečnico in seveda last-

nim teptalnim strojem v tej zimi zaradi pomanjka-
nja snega še m zaživelo, delo smučarskega kluba 
Skomarje ne zastaja. 

Klub ima zdaj 212 članov, od tega 86 mlajših od 141et 
Na lep odmev je naletela akcija za zbiranje podpornih 
članov, kar m naključje, saj klub polno živi s svojo 
kiajevno skupnostjo in ji pomaga pri reševanju števil-
nih vprašanj, tudi komunalnih. 

Letošnja alpska šola, ki je zaradi pomanjkanja snega 
doma bila na Rogli, je zajela 66 mladih smučarjev. 
S poniočjo klubskih vaditeljev jo je vodil trener prof. 
Jože Svegelj. Alpska šola smučanja je odprla vrata 
v kakovost dela. Sicer pa bo še to zimo tečaj za vadite-
lje smučanja, ki jih ne potrebuje samo klub, marveč 
tudi center na Rogh. Domačini bodo to delo lažje in 
bolje opravili. 

Člani smučarskega kluba Skomarje so trasirah tudi 
prvo progo za turni smuk. Imenovali so jo po doma-
čem ljudskem pesniku Juriju Vodovniku. Vodi pa od 
stolpa na Rogli do opuščene, toda etnografsko še 
vedno vabljive Ošlakove žage. Dolga je 12 km. 

V delovnem načrtu so nadalje številna tekmovanja 
v alpskih in tekaških disciphnah, ureditev klubskih 
prostorov v opuščeni mežnariji, izleti, med njimi tudi 
na tuje smučišče, planinski pohodi (v minulih dveh 
letih dvakrat na Triglav), piknik in še kaj. Za klub-
skimi delavci pa je tudi že tradicionalni smučarski 
ples, ki je vsakoletna največja družabna prireditev 
v konjiški občini. A.F. 

Trije celjski atleti v reprezentanci 
v soboto je bil v Celju eden 

izmed izbirnih atletskih mi-
tingov atletske zveze Jugosla-
vije, na katerem je direktor 
jugoslovanske atletske repre-
zentance, Ivica Matijevič, iz-
biral atlete in atletinje, ki bo-
do barve modrih zastopali na 
mednarodnih dvoranskih tro-
bojih v Torinu in na Dunaju. 
Matijevič je v reprezentanco 
uvrstil tudi tri Celjane: mla-
do šprinterko Jernejo Pere, 
metalko krogle Natašo Erja-
vec in skakalca ob palici Mi-
lana Kranjca. 

Perčeva je bila v soboto v te-
ku na 60 m druga, Kranjc, ki je 
preskočil 480 centimetrov, je 
bil prvi, nastopila in dosegla 
boljši rezultat, pa sta še Boži-
ček, ki je bil v teku na 60 m 
ovire peti ter Rebernišek, ki je 
bil v skoku ob palici prav tako 
peti. 

Ivica Matijevič, direktor ju-
goslovanske atletske repre-
zentance: »Po zaključku izbir-
nih tekmovanj smo kompleti-
rali reprezentanco. SestavljzOo 
jo atletska imena, ki trenutno 

pomenijo največ v Jugoslaviji. 
Treba je reči, da je zimska se-
zona pri nas nekoliko okrrxje-
na, s^ nimamo kvalitetnih po-
gojev za delo, tako da so ta iz-
birna tekmovanja takorekoč 
tudi neke vrste improvizacija. 
V Torinu in na Dun^u bodo 
nastopili atleti, od katerih do-
sti pričakujemo tudi na Evrop-
skem atletskem dvoranskem 
prvenstvu, ki bo 5. in 6. marca 
v Budimpešti. To so Čoloviče-
va, Popovič, Kožulj, ki bo v To-
rino prispel iz Stuttgarta, kjer 
je sodeloval na atletskem mi-
tingu. Tu so še Fižuleto, Petro-
vičeva, Saračevič, Lazarevič. 
To so v glavnem naši aduti. Os-
novni namen vseh teh tekmo-
vanj pa je »sestaviti« improvi-
zirano zimsko atletsko sezono, 
v kateri se kalijo atleti. Izmed 
Ajih kasneje izberemo tiste, ki 
se izkažejo kot najboljši, in jih 
uvrstimo v reprezentanco za 
poletno sezono. 

Kar zadeva miting v Torinu 
bi rekel, da bodo tam sodelo-
vali Vzhodni Nemci, ki so tre-
nutno vodilna atletska sila 

v svetu, pa Italijani, ki so prav 
tako močni. Za udeležbo na 
tem mitingu smo se odločili za-
to, ker lahko le v taki konku-
renci vidimo, koliko zares ve-
Ijcoo naši in kakšne so njihove 
možnosti pred evropskim pr-
venstvom. 

Za turnir na Dunaju pa velja 
še nek^ drugega. To je že tra-
dicionalni turnir med Jugoslo-
vani in Avstrijci, kjer vedno 
nastopi še reprezentanca neke 
tretje države. Letos bodo to 
Vzhodni Nemci. Lani so Jugo-
slovanke zmagale, moški pa so 
bili slabi. Letos pričakujemo 
zmago v obeh konkurencah, 
ali pa vs^ v eni. 

Glede Evropskega prven-
stva v Budimpešti pa velja, da 
je trenutno še velika neznanka. 
Več o tem bom lahko povedal 
po končani turneji v Italiji in 
Avstriji. Vem le to, da se Colo-
vičeva in Popovič intenzivno 
pripravljata na to tekmovanje, 
dober pa je tudi Kožulj. Naša 
reprezentanca se srečuje z vr-
sto težav, neprestano moramo 
improvizirati. Bih smo že 

v Atenah, na Cipru, v Budim-
pešti, v Sofiji, skratka po vsej 
Evropi potujemo, iščemo mož-
nosti za trening in za nastope 
na tekmovanjih. Zato je tre-
nutno še težko dati realno oce-
no o kvaliteti naših atletov in 
atletinj. 

Glede celjskih atletov pa bi 
rekel, da sem danes občutil ne-
k^, kar se prej ni dognalo. Mi-
slim, da se je celjska atletika 
nekoliko prebudila. Čeprav je 
stanje v celjskem klubu težko 
realno oceniti samo na podlagi 
enega samega tekmovanja, pa 
lahko rečem, da zadnje mesece 
spremljam kaj se dogEga v Ce-
lju. Zdi se mi, da pihcuo v Celju 
zelo, zelo dobri vetrovi. Očitno 
se celjska atletika ponovno na-
giba k temu, kar je bila nekdcg. 
Nova imena, kot na primer 
Perčeva, in mnogi drugi, veli-
ko obet^o. Ta premik je odraz 
stanja v slovenski atletiki nas-
ploh. K^ti, če bo dobra atleti-
ka v Celju, bo dobra tudi v Slo-
veniji, s tem pa avtomatično 
tudi v Jugoslaviji.« 

NATAŠA GERKEŠ 

Razrailijani odnosi »žeiezarjev« 
Med tritedenskim odmorom v repu-

bliški ligi smo želeli pobliže spoznati 
položaj v košarkarskem klubu Zelezar 
iz Štor. Kot je že znano nekaj časa, so 
košarkarji Železarja po dveh kolih v 2. 
delu lige bili na desetem mestu od 
dvanajstih ekip. Do nezavidljivega 
stanja je pripeljalo mnogo dogodkov, 
ki se jih je in ni dalo predvideti ali 
preprečiti. Sicer se v tem klubu ni 
zgodilo nič tragičnega ali neverjetne-
ga, le odnosi so zelo razrahljani. Pa 
tudi možni izpad iz lige ne bi pomenil 
konec sveta, problem je le, da je še 
pred pol leta kazalo drugače. 

Pa pojdimo po vrsti: - v prestopnem 
roku trener Subotič, to zdžg že lahko 
trdimo, privabi v svoje vrste z velikim 
razumevanjem uprave Merxa tri odlič-

ne košarkaije, vsaj za republiško ligo, 
Kahvedžiča, Aničiča in Turka - bivši 
Kovinar postane Železar. Subotič svojo 
ekipo »postavi« v sredino lestvice oz. 
še višje - v slovenski ligi lahko v ekipi 
igra pet igralcev starih 25 ali več let, 
zato se pri Železarju odločijo: »izpade-
ta« Benčan in Jošt, stebra moštva, ki je 
brez poraza prišlo v SKL, in Lamut 
- v i . kolu polom v Celju, s^ konjiški 
Comet porazi neuigrane »Štorane« 
s 117:77 - v 2. kolu Železar v Celju vso 
tekmo vodi proti zelo močni Postojni, 
vendar v zadnih sekundah izgubi - v 4. 
kolu Železar v Celju premaga Rogaško 
89:88, v tekmi podobni letošnjemu fi-
nalu jugoslovanskega pokala - v 6. ko-
lu, podobno kot v 2., Železar odlično 
zaigra in skoraj preseneti n^boljšo eki-

po lige, Maribor (z Mirtom na čelu), v 8. 
kolu po tekmi v Celju z Novolesom 
(99:120) pride do napada na sodnika: 
kazen je v takih primerih znana. Doživ-
ljeiysko diskvalificir^o Kramperška, 
Aničič pa je kaznovan s prepovedjo 
igranja na treh tekmah - trener Subotič 
hoče odstopiti, trenja med igralci se vse 
očitneje kažejo na treningih in ob^ube 
nekaterim od njih, dane uradno ali ma-
lo manj, še niso izpolnjene - železar 
v predzadnjem kolu 1. dela v Celju do-
seže drugo in obenem zadnjo zmago 
doslej, nad ekipo Maribora 87. Po pre-
stani kazni Aničič noče več igrati, te-
den pozneje pa na gostov^u v Cerkni-
ci (tekma s Postojno) ekipo vodi novi 
trener Jurič. 

Tomaž Subotič: »Razlogi za odstop? 

Nešportno obnašanje igralcev, kar je 
tudi moja krivda, in nesposobnost vod-
stva kluba«, »nov predsednik, ki ni 
poznal dela na tem področu, zakulisnih 
iger...«, »Železar neu bi bil poligon 
mlEgših, perspektivnih igralcev. Verjet-
no sem tudi sam s svojo idejo, ko sem 
pripeljal igralce, ki so že siti košarke, 
naredil napako. Moram reči, da sem po 
dolgem času napačno ocenil ljudi«, 
»vse skup^ je umetna tvorba«, »ekipa 
je bUa znana tri dni pred pričetkom 
lige«, »trenja med Turkom, Kramper-
škom in Aničičem«, »vse bi bilo druga-
če, če bi se nesrečna tekma s Postojno 
končala drugače«, »bolje bi bilo, če bi 
ostal z lansko ekipo, okrepljeno z enim 
igralcem«. 

Predsednik Gerkeš: »S Subotičem 
smo se prijateljsko razšli«, »Aničiču ni-
smo mogli izpolniti finančnih zahtev, 
ki jih je pričakoval, vseg meni je tako 
izjavil. Ponudbe niso bUe dane s strani 
kluba, temveč bolj v privatnih razgovo-

rih«, »z njim smo se prijateljsko razšli«. 
Sekretar Perčič: »V ligo smo startah 

s ciljem, da v njej ostanemo«, »gospo-
darska situacija se odraža tudi v špor-
tu«, »med Subotičem in igralci je zavla-
dala določena zasičenost«, »s Suboti-
čem smo se prijateljsko razšli, nisem pa 
pristaš menjav trenerja med ligo, če-
prav je bila to edina oz. njgverjetneje 
najboljša rešitev«. 

Košarkar Aničič: »Pred začetkom li-
ge so me prosUi, da bi jim pomagal 
v borbi za obstanek. Vse smo se dogo-
vorili, vendar obljub nihče ni držal. 
Igrali smo v bistvu za rekreacijo. Če bi 
mi klub izplačal, kar mi dolguje, bi zno-
va zaigral, ker sem takšen človek. Ven-
dar, če predsednik, sekretar in trener 
kluba (dosedcg) niso držali besede, je 
tudi sed^ ne bodo, zato mislim, da je 
vsega konec.« 

Vsi so tudi dodali, da je Idjub vsemu 
bistveno le eno: da klub napne vse mo-
či in da ostane v ligi. DEAN ŠUSTER 

Viki Avšič: »V zadnjem 
^asu sem z ansamblom in 
s svojo harmoniko veliko po 
svetu, tako kot pravi naslov 

i naše nove kasete. Po nekaj-
letnem premoru smo zopet 

: zbrali material in vse skupaj 
' PosneU v studiu Radia Mari-
jbor. To je bila nekakšna 
J predpriprava na bližnjo 
J dv^setletnico ansambla, saj 
. bomo takrat ponovno izdali 
I kaseto in ploščo. Sed^ igra-
' n̂o precej v tujini in v okoli-
ci Maribora, vendar bomo že 

, v naslednjih dneh več nasto-
jPali tudi v Celju (Turška 
fiiačka) in Vitanju. To pa po-

f J^eni, da se vračamo v naše 
' '̂ raje.« 

Po Pop delavnici prva kaseta 
Ansambel Vikend iz Ra-

deč se je širši slovenski jav-
nosti predstavil lani na Pop 
delavnici s skladbo Nikjer 
doma, kjer opevajo doživ-
ljaje glasbenikov. S to 
skladbo so se uvrstili tudi 
v zaključni del te prireditve 
in bili med tistimi, ki jih 
v ta del prireditv ni določi-
la komisija, najbolje uvrš-
čeni. 

Kljub temu uspehu pa jim 
niso bila vrata produkcij nič 
bolj odprta. Vendar se vztraj-
nost izplača, pravijo člani an-
sambla, ki so vsi že prekalje-
ni glasbeni mački, saj nasto-
pajo že vrsto let. Nek^j 
skladb so imeli že pripravlje-
nih, za pomoč pa so prosih 
tudi Igorja Korošca iz Celja, 
ki je napisal še manjkajoče 
skladbe in besedila. Zatem 
so se »zaprli« v studio Bon 
ton v Rogatcu in posneh ma-
terial za prvo kaseto. Pri 
ljubljanski produkciji so ta 
material sprejeli in kot kaže 
bo kaseta kmalu ugledala 
luč sveta. 

Naslov kasete bo refren iz 
popevke Nikjer doma Trala-
la tu, tralala tam, ki sicer po-
ve, da so skladbe na njej zelo 
raznohke, vendar pa bi lahko 
koga zavedel, da so to samo 
tralala popevčice. Nekaj 

skladb, kot je na primer Ko-
roščeva Mary Lou, pa neka-
ko kantrijevske Še ena ljube-
zenska in še kakšna, bodo si-
cer šle poslušalcem hitro 
v uho. Vendar so na kaseti 
tudi takšne skladbe, kijih bo 
treba večkrat poslušati (Ma-
lo kdaj), saj so nekoliko težje 

in namenjene bolj zahtev-
nim poslušalcem. 

Pri ansamblu zatrjujejo, da 
bo kaseta v prodajalnah že 
v začetku marca. Ker pa poz-
namo pota naše produkcije 
bo bolj verjetno izšla nekje 
spomladi. 

Člani ansambla Venus so nekaj ča-
sa imeh občutek, da jih organizatorji 
raznih plesov in drugih zabav v Ce-
lju neopravičeno zanemarjajo. Zdaj 
pa vse več igrajo prav v Celju ah 
bližnji okohci. Tako so pred dnevi 

igrali na športnem plesu v dvorani 
Golovec, igrah pa bodo tudi na 20. 
Valčkovem plesu v dvorai Narodne-
ga doma, kjer bosta nastopila še Vita 
Mavrič in Andrej Šifrer • Šaleški 
fantje te dni končujejo zadnje pos-
netke za svojo prvo kaseto • Skupi-
na Phone box vandals še ni razoča-
rana na celjsko »publiko«, saj bodo 
čez deset dni nastopih v KLJUBu. 
Ker pričakujejo ogromen obisk, si 
morate vstopnice rezervirati pravo-

časno • Daniel Bedrač seje sprevr-
gel v studijskega glasbenika. Kje je 
ta studio pa je skrivnost, da mu ne bi 
prišle prevnete oboževalke na sled 
in da ne bi motile njegove ustv^al-
nosti • Izjemno dober je bil minuli 
petek koncert kvarteta Toneta Janše 
z gostom iz ZDA, trobentačem Lo-
ujem Harperjem v celjskem KLjU-
Bu. Čestitke KLjUBovcem za izje-
men dogodek, ki so ga privoščih Ce-
ljanom • 



Že razdeljena 
Po določil ih Beograj-

ske Praktične žene, lah-
ko priznanje »Zlate vili-
ce« dobita po največ dve 
gostišči v vsaki občini. 
V občini Slovenske Ko-
njice pa so dobila to 
priznanje kar tri: konji-
ški hotel, gostišče Petro-
la v Tepanju in hotel 
v Zrečah. 

Da niso oni v Beogra-
du mislili, da je konjiška 
občina že razdeljena!? 

Saj pri nas bi morda nam šlo še bolje, 
če nam že promanjkovalo ne bi - volje! 

Ukrepanje 
Delavski svet Zdravstvenega centra zahteva, da 

se ukrepa proti člankom v sredstvih javnega obve-
ščanja. 

Torej bodo le pustili novinarje pri miru. 

Gremo Prav bi bilo, če bi kegljavke Emo, 
rekle še svojim tovarišem; gremo! 
Sicer se lahko še zgodi: 

.bodo eni prvaki, 
drugi iz lige leti! 

Pojoča opozorila 
v Celju smo dobil i se-

maforje, ki dajejo tudi 
zvočna opozorila. Na-
menjeni SO slabovidnim. 

Morda pa jih bodo 
»slišali« tudi tisti, ki si-
cer luči na semaforjih 
nočejo videti. 

Razgled 
žalska južna obvoznica, ki so jo zdaj začeli gra-

diti, se bo tudi povzpela nad železnico. 
To je tudi prav - s te vzpetine bo še laže videti, 

kakšno zemljo so pri gradnji uničili. 

V daljni Kanadi se bodo kmalu začele zimske 
olimpijske Igre. 

Pri nas pa že marsikje traja pravi cirkus. 

Tudi slovenski kul-
turni praznik so mar-
sikje proslavili delov-
no. Bilo je veliko raz-
nih sej. 

Upajmo, da so bile 
vsaj te na primerni 
kulturni ravni. 

Zadnja vest 
Zvedeli smo, da bo-

do na Dobrni kmalu 
začeli graditi novo tr-
govino. 

Ne držite-nas za be- i 
sedo, če se to še ne 
bo zgodilo naslednjih 
nekaj let. 

Čudež 
v Celju po nekaterih delovnih 

organizacijah že dolgo tarnajo, 
da nimamo posebnega odlaga-
lišča za posebne odpadke. 

Toda Število takih se kaj hitro 
zmanjša, kakor hitro zaslišijo, da 
bi morali prispevati denar za ure-
ditev odlagališča. 

Še vedno največ zidamo 
na najboljši zemlji J 

Po vojni smo v naši republiki pozidali že več kot sto tisoč hektarjev njiv in vrtov • Za pridelavo hrane vse 
mani naiboliših zemliisr hkrati na nn nhcpnil nniHnu nnctaiamn ilnina Cit«»l'« 

Pa še tu nam gradnje zelo počasi uspevajo. 

Radovanje spoznal, daje Numida sredi spremstva, ki 
ne sme vedeti, od kod je in kam potuje njih glavar. 
Zamahoval je torej z rokami od nemega veselja, priti-
skal dlani na prsi, grabil Numida za roko in jo poljubljal, 
udapal v smeh, pa ga krotil s pritisnjeno dlanjo pred 
usti, se zakolebal navsezadnje po tleh in utripal z 
nogami kakor razposajen pastirec. 

Ko seje pomiril, seje stisnil k Numidi in mu zastavil 
skrivnostno vprašanje: 

»Imaš kaj Epafroditovega vina?« 
»Imam, očka! Napiješ se, da se ti skrije mesec ponoči 

in zažere zvezde ob belem dnevu.« 
»Ah, Epafrodit, ko bi ti vedel, kako neizmerno te ljudi 

Radovan I« 
Numida se je nasmehnil in pomežiknil ter šel iz 

šotora. Velel je straži, da se oddaji na levo in desno po 
cesti, ostalim pa je ukazal spat. Stopil je še k velikemu 
vozu, zagrnjenemu s težkim platnom in šepetaje vprašal 
sužnja ob njem. Suženj mu je nemo odkimal, nakar mu 
je Numida z dvigi^eno roko naročil strogo povelje. 
Kuharju je namignil, da prinese vina v šotor in pripravi 
večerjo za hunskega gosta. 

Ko seje Numida vrnil k Radovanu in je postavil kuhar 
takoj za njim vrč vina na pisan prt sredi šotora, je godec 
segel po pijači, nastavil in pil z zaprtimi očmi, kakor bi 
vsrkaval največjo in edino slast življenja. 

»Kot nekdaj v Bizancu,« je začel godec globoko diha-
joč in držeč v rokah lončeno majoliko. 

Na vse bogove, tvoje in moje, ni ga pod soncem, ki bi 
te ljubil bolj resnično od mene!« 

Nastavil je vnovič in lokal sladko lezbiško vino z 
neizmernim užitkom in velikim spoštovanjem. 

»Kot nekdaj v Bizancu in vendkr desetkrat boljše je to 
vino. Zak^ stradal sem ga, odkar sem se ločil od Epafro-
dita!« 

Numida seje zleklenil na mehko kožo perzijske koze 
in se naslajal ob godčevi radosti. 

»Radovane, razodeni mi, čemu si se pohunil?« 
Godec je iz navade razklenil palec in kazalec, da bi 

ulovil dolgo brado, kije ni imel. 
»Počemu sem se pohunil? To je važna ukana! Tako 

važna in imenitna, da bo deseti rod še pel pesmi o nji. 
Toda sedaj ne vprašuj dalje. Ko bi ti razodeval, pogra-
bila bi me taka žalost in ugriznil tolik gnev, da ga ne 
utolaži niti Epafroditovo vino. Jutri povem. In ti se boš 
čudil, da ti preminejo tri noči brez spanca. Pomni, tri 

cele noči! Ali sed^j mi govori ti o Epafroditu, o Ireni.« 
»Oba oteta, oba srečna!« 
»Na Peruna, ni bilo zaman naše trpljenje! Pripo-

veduj!« 
»Povej mi ti, kje je Iztok. Do njega me pošilja Epafro-

dit. Pogonu ste utekli, to je jasno. Ali še misli vrli barbar 
na Ireno? Ona golči za njim kakor golobica, če ji v 
pomjadi strelica razposajenega dečka ubije družeja.« 

»Če še mish nanjo? Tedaj morda ne, kadar pobija in 
kolje sovraga. Ne veš, An te je podavil in porazkropil 
kakor kragulj vrtinec piščet. On ti je v boju kakor merja-
sec, kakor volk, kakor satan, bi rekel ti po krščansko. 
Tedaj morda ne misli. Ampak sicer! Glava se mu obeša 
na prsi, kakor bi imel tilnik iz prediva. Nespamet prav-
zaprav. Toda glava se mu obeša, kakor sem rekel« 

»IQe ga dobim ? Starče, pojdi z menoj! Dolgo pismo 
nosim na prsih, dolgo in važno za Iztoka.« 

Radovan je obmolknil Koščeno brado je zgrabil z 
levico, z dlanjo desnice sije zakril čelo in se zamislil 

»Pripravno povabilo. Voz ima Numida. Njegove tova-
rišice so polne čutare. Ugodno bi se potovalo. Ženska, 
da bi te jezero vedomcev! ko bi ne bilo ženske, bi ne bil 
prisegel Oj, Ljubinica, kesaj se v volčjih želodcih, da me 
tiraš starca v take zagate. Prisegel sem, na Svetovita 
sem prisegel ne, ne smem, brez nje se ne vrnem. Če 
zakoljem Tu^uša, da, sicer ne.« 

Radovan je odmaknil počasi dlan s čela, izpustil 
čeljust in izpregovoril: 

»Ne grem!« 
Nato je Numida obmolknil Kakor užaljen se je zdel 

Radovanu. Segla sta drug za drugim po vrču in pila. 
Kuhar je prinesel večerjo. Godec si je odtrgal kos 
pečenke. S težavo je grizel, jed se mu je upirala. Nastavil 
je vrč in pil na jezo in žalost. 

»Torej ne greš?« 
»Ne!« 
»In si prej lagal, kako ljubiš Epafrodita!« 
»Na bogove, nisem lagal! Toda nazaj ne grem, s teboj 

ne grem, ne draži me. Rekel sem ti: ne vprašuj! V meni 
se dviga žolč; če se mi razlije po udih ...« 

Radovanje gledal srdito in dvigal pesti. Numida pa se 
ni ganil na ležišču. Starčeva jeza ga ni vznemirjala. 

»Pripoveduj o Ireni, o Epafroditu! Prosil sem te, spo-
štuj starost - spoštuje me sam Epafrodit, in ti mi kljubu-
ješ! Razodenem ti pot, da boš hodil kakor bi ti s prstom 
pokazal: tukaj je Iztok. In če ga ne bo, sedeš, večerjaš, se 

naspiš m on pride. A s teboj ne morem, ne smem! 
Obljubil sem ti, da ti povem jutri, ko se posloviva. Danes 
me ne draži več! Zakaj strašen je Radovan, če pobesni!« 

»Pij, godče! Ne silim te več, da hodiš z menoj. 
Pogoltni svoje skrivnosti. Meni opišeš pot in zato za-
hv^a v Kristu!« 

Radovan se ni branil vrča. Jeza se mu je polegla, 
Numida pa je pričel s povestjo. 

»Epafrodit je zbežal ono noč in se srečno otel na 
Grško.« 

»O tem ne dvomim. Za njegovim čelom je sonca, he, 
nič koliko! In Irena ?« 

»Je šla v Toper k stricu Rustiku.« 
»Toper je ob Nestu. Poznam to gnezdo.« 
»Stric jo je izdal Azbadu, Azbadje povedal despojni!« 
»V Slovenih ni takih stricev. Obsšdel ga je hudič, 

krščenika gnilega!« 
»Despojna jo je zahtevala nazaj na dvor!« 
»Da bi pogostila z i^o Azbada, kozoprska!« 
»Irena je omedlela in zapadla v vročico, ko ji je nazna-

nil stric, da mora na dvor.« 
»Omedlel bi jaz ne bil, ampak zadavil bi takega strica 

pri tej priči Na Peruna!« 
»Epafrodit pa je poslal vohat za Ireno evnuha Spiri-

diona.« 
»Ga poznam. Prida pa ni. Vsi skopljenci so sleparji« 

»Ni prida, ali koristen je in privezan na vrvici. Spiridion 
je namreč vse to zvedel in pribežal v Solun. Prav tedaj 
sva priplula tja nepoznana z Epafroditom iz Aten. -
Numida, mi je rekel jasni gospod, Numida, otmi jo! -
Dvignil sem roko in se dotaknil ikone Krista in rekel: 
Tako mi mojega zveličanja, otmemjo.« 

»Numida, izbral te je Krist, kakor so mene bogovi da 
otemava! Numida, ti si velik pred tvojim Bogom! Vse ti 
odpuščam in.te ljubim? Pijva!« 





Sivka 
Sivka (Lavandula ofFicinalis L.) je močno razrastei 

poigrm, ki ima oiesenei samo spodnji del stebla. Spodnji 
listi so manjši, suličasti, na obeh straneh ;->rebrno sivi in 
prezimijo. Spomladi poženejo novi poganjki, na katerih 
so pari nasprotnih listov na obeh straneh zeleni, bolj 
razmaknjeni in dosti večji kot listi ob dnu stebla. Vijoli-
často modri cvetovi se na vrhu poganjkov družijo v kla-
sasta socvetja. V dvoustnem vencu so skriti štirje praš-
niki, od katerih sta dva daljša in dva krajša. Rod obsega 
25 vrst, ki so doma predvsem v Sredozemlju, pa tudi 
drugod vse do severozahodne Indije. 

Sivko nabiramo poleti in sicer trgamo mlade cvetoče 
poganjke. Povežemo jih v šopke in jo v senci posušimo. 
Lahko pa jo gojimo tudi na vrtu ali v večjem zaboju skup^ 
z rožmarinom, meto, meliso in baziliko. Sivka ima močan 
aromatičen vonj, ki izvira iz dragocenega eteričnega olja. 

V posušeni rastlini je precej grenčin, čreslovine, saponi-
nov, glikozidov v sledovih in seveda precej eteričnega olja. 

Vse te zdravilne snovi delujejo kompleksno in sicer 
lahno dražljivo in poživljajoče. Uporabljamo jo kot čaj pri 
prebavnih motnjah, pri napenjanju, pospešuje izločar\je 
urina in potu ter je primerna za odpravljanje pomladanske 
utrujenosti. V ta namen vzamemo žličko posušene sivke in 
jo prelijemo s skodelico vrele vode in popijemo do tri 
skodelice na dan. Čjg lahko tudi inhaliramo, če imamo 
težave z dihanjem, npr. pri astmi. Sivkin čaj blaži dražlj^e 
v dihalnih potih, zmanjša bolečine pri bronhitisu. Zani-
mivo je to da inhalacije sivkinega eteričnega olja delujejo 
bakteriostatično in ol^jšc^o izkašljevanje. 

Dokazano je, da inhalacije s sivko, žajbljem in kamili-
cami dobro delujejo pri vnetju nosu, ^la, ko je vse »zama-
šeno« in je dihanje otežkočeno s hudim glavobolom. 

Za zunanjo uporabo si lahko pripravimo mešanico sivki-
nega in terpentinovega olja. Mešanica draži kožo, ki se bolj 
prekrvavi in s tem zmanjšamo bolečine pri revmi, trdih 
sklepih in mišicah. 

Ljudsko zdravilstvo sivko uporablja za lajšanje težav pri 
migreni, slabosti, vrtoglavici, omotici, navalom krvi 
v glavo. Zato sivko lahko uporabljamo za vtiranje, masira-
nje, za kopeh, proti poškodbam, oteklinam. Zelo je učin-
kovita proti protinu in revmatizmu. Odlična je zaradi svo-
jega učinka na kožne bolezni, ekceme, akne, čire in kožna 
vnetja. 

Za kopeh pa vzamemo pol kg sivke in jo kuhamo 
v 5 litrih vode. Ko zavre, precedimo v kad. Takšne kopeli 
so primerne za oslabele ljudi in za tiste, ki imajo nečisto 
kožo oziroma jih mučita protin in revma. Prileže se, če 
smo utrujeni po težkem delu. B. J. 

Zrak v Celiu 
V preteklem tednu je bila onesnaženost zraka z SOj 

v Celju nizka. 
Najvišje ĥ ume in 24 ume povprečne koncentracije SO2 

v z r ^ u so se gibale znatno pod n^višjo dovedeno vred-
nostjo. 

Nizka onesnaženost zraka je posledica toplega in vetrov-
nega vremena, ki onemogoča tvorbo dolgotrajnejših tempe-
raturnih inverzij. 

Sajenje - osnova za 
rast okrasnlti rastlin 

Različne okrasne rastline 
so v naših domovih vse bolj 
cenjene. Nudijo nam spro-
stitev in veselje v vse hi-
trejšem tempu življenja, 
hkrati pa nam predstavlja-
jo zvezo z naravo. Seveda so 
nam v okras in ponos lahko 
le zdrave rastline. Za dose-
go tega cilja je potrebna ne-
nehna skrb zanje, pa tudi 
nekaj prakse ter znanja. 

Mnogokrat se zgodi, da 
rastlinam posvečamo vso 
skrb, pa vendar ne uspevajo 
najbolje. V naravi namreč 
velja zakon, da je rast odvis-
na od tiste snovi, ki je pri-
manjkuje. Čeprav je dovolj 
ali celo preveč nekaterih ma-
kro in mikroelementov, ne 
bomo imeli uspeha, če m ^ -
ka samo eno hranilo, ki je 
potrebno za rast in presnovo 
rastlin. 

Večje pomjuijkanje dolo-
čenega hranila se na zunjg 
pokaže s tipičnimi znaki: 

pomanjkanje dušika 
- listi so bledi, rasline sla-

bo rastejo, ostajajo mcghne 
in so izrazito pokončne 

- motnje (razbarvanje) se 
najprej pokažejo na starejših 
listih, ki običajno predčasno 
odpadejo 

pomanjkanje žvepla 
- znaki so podobni kot pri 

pomanjkanju dušika, le da 
se motnje pokažejo najprej 
na mlajših listih 

pomanjkanje fosforja 
- listi so umazano zelene 

barve z rdečkastimi toni 
- stebla so tanka, razra-

ščanje korenin je omejeno 
- rastline so m^hne, po-

končne rasti 
- cvetovi so slabotni, od-

piranje cvetnih popkov je za-
kasnjeno 

pomai^kanje kalija 
- rasthne so videti uvele 

- ob večjem pomanjkanju 
se na listnih robovih pojavijo 
svetlo rumene pege, znotržg 
katerih tkivo odmre 

- listi so pomanjkljivo 
razviti, majhni in nekoliko 
sedijo na poganjku 

- stene ceUc so tanke, zato 
so rasthne zelo neodpome 
proti parazitom 

pomanjkanje magnezija 
- znaki pomanjkanja so 

najprej vidni na starejših h-
stih, kjer se v medžilnem 
prostom pojavi jo svetle pe-
ge, glavne žile pa ost^cuo ze-
lene. 

- posredno se zmanjša 
smteza beljakovin in ogljiko-
vih hidratov, kar ima za po-
sledico slabotno rast 

pomanjkanje železa (ble-
dica ah kloroza) 

- vidno je najprej na ml^-
ših Ustih 

- Ustna ploskev je svetlo 
rumena, vidne so samo zele-
ne listne žile 

Če opazimo znake bolezni, 
rastline zalivamo ali poškro-
pimo z raztopino vode in te-
kočega gnojila (npr: 
FLOVIT). 

V primeru izrazitega po-
manjkanja hranil, je najbolje 
presaditi rastline v primer-
no, rodno zemljo. 

Večinoma je zemlja iz vrta 
eno^ransko izkoriščena, za-
to ni neposredno primerna 
za presajanje. Pomembno je, 
da vemo, katerih hranil zem-
lji primanjkuje in kolikšen je 
delež organskih snovi v njej. 
Navadno tega ne vemo, zato 
pripravljamo mešanico zem-
lje, šote in raznih dodatkov 
po izkušnjah ter občutku. 

Uporaba že pripravljenih 
rastnih substratov terja manj 
dela, pa tudi izkušnje pri pri-
pravi kompleksnega rastišča 
niso potrebne. Zelo cenjeno 
nadomestilo za zemljo je 
HUMOVIT. Proizvajalec je 
pripravil razUčne tipe sub-
strata, ki so prilagojeni po-
trebam različnih vrst rastlin. 
Gojenju ločnic in okrasnega 
cvetja je namenjen tip L. Po-
sebej za gojenje kaktusov je 
pripravljen tip K. V prizade-
vanjih za lepo in urejeno 
okolje je nastal HULOVIT-
BIOKOMPLEKS. Uporaba 
nekaterih dodatkov (izključ-
no naravne snovi) vzpodbuja 
mikrobiološke procese 
v zemlji in povečuje absorb-
cijo vode. S tem je omogoče-
no boljše izkoriščanje hranil, 
manjše potrebe po zaUvanju 
ter daljša rodovitnost tal. 

Uporaba pripravljenih 
substratov omogoča precej-
šen prihranek časa, pa tudi 
denaija. Z enim posegom 
omogočimo rastUnam opti-
malne pogoje za rast, kar 
nam bodo vračale z dobro 
rastjo in obilnim cvetenjem. 

MIRAN GORINŠEK 

Tople, mehke pletenine 
Prejšnjo sezono se 

je tudi pri nas raz-
cvetela moda meh-
kih triko, jersey in 
ostalih volnenih 
tkanin, iz katerih se 
je šivalo skoraj vse 
- od dolgih in krat-
kih oblek, majic, ši-
rokih iz ozkih kril, 
do jopic, puloverjev 
ali tunik. 

Tudi letošnja mod-
na zima je zavita 
v volno. Nadvse pri-
ljubljen je komplet 
pletenega mini kril-
ca in hlačnih noga-
vic v isti barvi. 

Seveda ni potreb-
no poudarjati, da 
takšno oblačilo delu-
je prikupno le na 
mladih, vitkih dekle-
tih. Za vse ostale je 
bolj primeren »če-
bulni stil« oblačenja, 
torej nekaj kosov 
pletenin, ki se med 
sabo barvno sklada-
jo, oblečemo drug 
čez drugega. 

Barvna paleta je živahna - od sončno rumene, rdeče, 
travniško zelene, do ciklamne, skratka prav nič turobnih 

• zimskih barv ni vmes. Domišljijo si lahko sprostimo tudi na 
ročno aU strojno pletenih kapah, šalih, rutah, rokavicah... 
To so nadvse pomembni modni dodatki, s katerimi lahko 
brez večjih izdatkov zelo učinkovito popestrimo zimsko 
oblačilo. 

Ocvrti lignii 
Potrebujemo: 1 kg lignjev, sol, 10 dag ostre moke, olje za 

cvrenje, 1 limono. 
Lignje očistimo tako, da jim izvlečemo prozorni hrustanec 

in odstranimo drobovino in črnilo. Odstranimo zunanjo 
rjavkasto kožico. Izločimo vrečice in lovke. Dobro opla-
knemo in odcedimo. Očiščene Ugnje zrežemo na en cm 
široke kolobarčke, jih posoUmo, povaljamo v moki in v vro-
čem olju hitro ocvremo. Ocvrte Ugnje ponudimo z Umono in 
z majonezo. Lignje lahko paniramo tudi po peuiško in nato 
ocvremo. Zraven ponudimo rdeči radič v solati, kos kruha 
in seveda kozarec refoška. 

Četrtek, 11. 2.: 8.00 Poročila, obvestila, 8.15 Dopoldne z vami, 
10.00 Poročila, 10.40 Srečanje z leti; Popoldanski spored: 14.00 
Napoved, informacije, 15.00 Poročila, obvestila, 15.30 Dogodki 
in odmevi (RU) 16.00 Čestitke in pozdravi, 16.30 Kronika, 17.00 
V živo, 18.00 Zaključek sporeda. 

Petek, 12. 2.: 8.00 Poročila, obvestila, 8.20 Petkov mozaik, 
(vmes ob 10.00 poročila, 10.10 Žveplometer): Popoldanski spo-
red: 14.00 Napoved, informacije, 15.00 Poročila^ 15.30 Dogodki 
in odmevi, 16.00 Čestitke in pozdravi, 16.30 Šport ob koncu 
tedna, 17.00 Kronika, 17.15 Turizem nas bogati, 18.00 Zaključek 
sporeda. 

Sobota 13. 2.: 8.00 Poročila, obvestila, 8.15 Dopoldne z vami, 
9.20 Kuharski kotiček, 10.00 Poročila. 10.15 Koledar prireditev, 
10.30 Filmski sprehodi; Popoldanski spored: 14.00 Napoved, 
informacije. 15.00 Poročila. 15.30 Dogodki in odmevi, 16.0C 
Čestitke in pozdravi. 17.00 Kronika. 17.15 Lestvica zabavnih 
melodij, 18.00 Zaključek sporeda. 

Nedelja, 14. 2.: 9.00 Napoved, informacije.,9.10 Poročila. 9.3( 
Obvestila, 10.00 Onkraj srebrne črte, 11.00 Žveplometer. 11.3( 
Kmetijska oddaja. 12.15 Literarni utrinek, 12.30 Iz domačit 
logov, 13.00 Poročila. 13.05 Čestitke in pozdravi. 

Ponedeljek, 15. 2.: 9.00 Poročila, obvestila. 8.20 Športni 
dopoldne 10.00 Poročila; Popoldanski spored: 14.00 Napoved 
informacije. 15.00 Poročila. 15.30 Dogodki in odmevi, 16.0( 
Čestitke in pozdravi. 16.30 Rezerviran čas. 17.00 Kronika, 17.3( 
Naši zbori. 18.00 Zaključek sporeda. 

Torek, 16. 2.: 8.00 Poročila, obvestila, 8.20 Iz sveta glasbe 
10.00 Poročila; Popoldanski spored: 14.00 Napoved informa 
cije, 15.00 Poročila. 15.30 Dogodki in odmevi, 16.00 Čestitke ir 
pozdravi. 16.30 Rezerviran čas. 17.00 Kronika, 17.30 Naši zbori 
18.00 Zaključek sporeda. 

Sreda 17. 2.: 8.00 Poročila, obvestila. 8.20 Otrok, druž-tia 
družba, 10.00 Poročila in ob 10.15 Koledar prireditev; Popoldan-
ski spored: 14.00 Napoved, informacije, 15.00 Poročila, 15.3C 
Dogodki in odmevi. 16.00 Čestitke in pozdravi. 16.30 Rezervirar 
čas, 17.00 Kronika, 17.30 Za mlade. 18.00 Zaključek sporeda. 

Radio Celje oddaja na UKW frekvenci 100,3 Mhz in na sred 
njem valu 963 Khz. 









O igrah na (ne)srečo 
Statistični podatki kaže-

jo, da nataliteta v Sloveniji 
pada. V časopisih so vse 
bolj pogosti komentarji in 
zaskrbljena razmišljanja na 
to temo, na ljubljanski tele-
viziji in na loteriji Sloveni-
je, pa so odgovorni do tega 
vprašanja indiferentni. Se 
več. V skrajnem primeru 
lahko le-ti skrbijo tudi za 
naraščanje mortalitete na 
Slovenskem. 

Že lani smo Slovenci zapa-
dali v množično evforijo ob 
akciji Podarim - dobim. Ob 
vsakem žrebanju se je na sto-
tine Slovencev odločilo za al-
ternativo: podarim - glavo 
izgubim, dobim - dobre živ-
ce obdržim. Večina se nas je 
odločila seveda za prvo vari-
anto. Toda letos so nam tele-
vizij ci in Loterija Slovenije 
zadali smrtni udarec. Nc^j-
prej so začeli obremenjevati 

naše živce in srce z akcijo 
3x3. Da bi bilo gorje še več-
je, pa so uvedli še sobotni 
Križ kraž. 

V mejah normale je pove-
čan srčni utrip moškega dela 
gledalcev ob pogledu na Mi-
šo Molk. Huje postane že čez 
nekaj minut, ko prično v stu-
dio iz kupa raznobarvnih ku-
vert žrebati tri srečneže, ki 
bodo čez noč postali milijo-
narji! Toda, dragi moji, še je 
pravica na svetu! Tudi rdeča 
barva nima več magične mo-
či, kot jo je imela še pred 
nekaj leti. Čeprav se je Miran 
Satler v soboto zapičil ravno 
v ideološko pravilno obarva-
ne kuverte, je bila le ena kri-
žanka, ki je bila v rdeči ku-
verti, pravilna. Kljub vsemu 
je Miran osrečil le tri Sloven-
ce, ostali pa smo se pretrese-
ni pogreznili v fotelje. 

Slovenske hazarderske oči 

so zaživele, ko je bilo treba 
uganiti skrivnostnega gosta. 
Ni ga bilo težko prepoznati. 
Toda desetkratna obremeni-
tev za srce in živce nastane, 
ko želiš priklicati po telefo-
nu slovensko prestolnico 
v trenutku, ko hazarderska 
sreča visi na telefonski slu-
šalki. Toda v slušalki se ta-
krat dogajajo čudne stvari. 
Pokanje, cviljenje, škrta-
nje... Nehote lahko prislu-
škuješ pogovorom gledalcev 
z ljubljanskim studiem. »Ha-
lo, je tam televizija ?« 

»Ja, televizija Ljubljana 
tukaj,« se zasliši oddaljeni 
glas. 

»A je skrivnostni gost Pri-
mož^ Trubar?« 

»Žal to ni Trubar,« zago-
stoli glas, še razočaran žen-
ski izdih in nato zopet poka-
nje, škrtanje... Med čaka-
njem na zvočni signal, ki bo 
omogočil klic v prestolnico, 
pa se lahko pripeti tudi kaj 
zabavnega. Nenadoma zasli-
šiš glas, ki te sprašuje: 

»Halo, televizija Ljub-
ljana?« 

»Ja prosim ?« odgovoriš. 
»Ali ni,« rečeš in si maneš 

roke. »Še nekdo, ki mi ne bo 
skakal v zelje,« se ti podijo 
zlobne misli po glavi. Za tre-
nutek te zapeče vest, nato 
pa, ko zaslišiš odrešujoči sig-
nal, tudi na to pozabiš. Ko 
zavrtiš številko pa... Nič. 
Zasedeno. In zopet pokanje, 
piskanje... 

Sedeš v fotelj i" čakaš, če 
ti bo srečo prineslo žrebanje 
3x3. Ponovno si na robu 
živčnega zloma, ko brkati 

delilec sreče ne zna izžrebati 
pravilnih številk, ki so, seve-
da, zapisane samo na tvojem 
lističu. Do konca te znervira 
tovarišica Baničeva, ki resno 
pojasni, da so glavni dobitki 
odšli na Štajersko. Toda ne 
znaš si razložiti, zakaj so ob-
šli tvoj žep. Vse pa še ni iz-
gubljeno. Tu je še vedno 
skrivnostni gost. Zopet se 
zapodiš k telefonu, čakaš, 
preklinjaš, žrtvuješ ogled ne-
pozabne avstralske televizij-
ske nadaljevanke, ki je, od-
kar so iz nje odplavali kroko-
dili in hudobni Greg, izgubi-
la svoj čar, ter zaljubjeno gle-
daš slušalko, je prepričuješ, 
dokler je v zadnjih sekundah 
skoraj ne razbiješ. Potem 
prisežeš, da ne boš nikoli več 
poslal v studio televizijske 
križanke, da ne boš več kupil 
3x3, niti podarim dobim, niti 
lističev za loto in športno na-
poved. Če stres preživiš, 
živčno razvran zlezeš v po-
steljo in poskušaš zaspati. 

V nedeljo pa se umiriš, 
prešteješ denar v denarnici 
in ugotoviš, da ga ni veliko. 
Preklinjaš državo, sistem, 
delovno organizacijo... Po-
tožiš, da denarja počasi ne 
bo več niti za kruh, kaj šeie 
za loterijo, in brez volje, ob 
televiziji pričakaš ponede-
ljek. Takrat pa, komaj odbije 
ura sedem, se ustaviš v Sta-
netovi ulici, kjer ima sveti 
sedež loterija. Že iz navade 
kupiš 3x3, pa morda še loto, 
listič za športno napoved in 
morda kartico Podarim do-
bim. Potem ti ostane le še 
toliko, da lahko nek£{j kora-
kov dalje, v trafiki, kupiš ku-
verto in znamko, ter poš^eš 
v Ljubljano rešeno televizij-
sko križanko. 

NATAŠA GERKEŠ 

Zlata Gojznikarjeva 
Kot kamenčki v mozaiku 

so se nabirala zakonska leta 
Karlu in Mariji Gojznikar iz 
Pograca v KS Griže. Nabra-
lo se jih je petdeset in pred 
kratkim sta slavila zlato 
poroko. 

Kari se je rodil leta 1904 
v Pongracu na manjši kmeti-
ji. Ko je odrastel, se je zapo-
slil v rudniku Zabukovica, 
kjer se je leta 1965 tudi upo-
kojil. Tudi Marija je bila roje-
na v tem k r^u in sicer pred 
82 leti. Leta 1938 sta se Kari 
in Marija vzela, v zakonu 
imata štiri otroke, živa pa sta 
le še dva. Seveda pa vsa ta 
leta le niso bila zlata, bilo je 

tudi mnogo dela in skrbi, ki 
pa sta jih zakonca znala z do-
bro voljo in razumevanjem 
premagovati. Pri tem je Kar-
lu pomagala tudi ljubezen do 
glasbe, s£y je od otroških let 
nastopal pri godbi na pihala, 
predvsem v Zabukovici, ne-
kaj časa pa tudi pri Laški pi-
halni godbi, ko sta zakonca 
živela v vasi Psaije pri Tre-
maijih. 

Na svoje skupno življenje 
gledata z zadovoljstvom, že-
lita pa si, da bi tako še naprej 
ostalo, da bi jima zdravje 
preveč ne nagajalo in, da bi 
tudi njuni najbližji živeli 
v sreči. 

T.TAVČAR 

Radiostezlja prihaja v Titovo Velenje 
Skupina velenjskih občanov je pred dnevi v prostorih Delavske univerze v Titovem Velenju pripravila dvodnevni 

seminar o radiosteziji. Medse so povabih znanega slovenskega radiostezista Jožeta Gala, predavalnica pa je bila oba dneva 
povsem zasedena. Čeprav je Jugoslavija poleg Albanije edina evropska država, ki te vede še ni uradno priznala, ali pa prav 
zato, v Titovem Velenju že razmišljajo tudi o ustanovitvi društva radiostezistov. LOJZE OJSTERŠEK 

Plovilo je uspešno prestalo vse preizkušnje tudi v teh 
februarskih dneh. Za krmilom avtor Stane Novak. 

Vodno motorno kolo 
Napravil ga ie Stane Novak iz Žalca 

Mehaniku koles Stanetu 
Novaku iz Žalca njegov 
ustvarjalni duh ni dal miru 
in je po dolgotrajnem sno-
vanju in preizkušanju na-
pravil prvo domače vodno 
motorno kolo z izvenkrm-
nim motorjem. 

Da je to res prvi domači 
izdelek te vrste pove poda-
tek, da je plovilo zaščiteno 
pri zavodu za patente. Na 
plovilo je moč priključiti več 
vrst in jakosti izvenkrmnih 
motorjev. Tako se je mogoče 
voziti zmerno, pa tudi z ne-
koliko hitrejšo, športno vož-

njo, kot pravi sam konstruk-
tor. Pripravlja pa tudi moč-
nejšo inačico plovila, na ka-
terega bodo lahko priključe-
ni močnejši motorji, s kateri-
mi bo mogoče tudi smučanje 
na vodi, uporabno pa bo lah-
ko tudi v druge namene. Za 
plovilo je že veliko povpraše-
vanje in ga bomo lahko vide-
li že poleti ob jadranski 
obali. 

Res prijetna in nova do-
pustniška zabava, pa tudi ne 
draga, kot zatrjuje sam kon-
struktor. 

L. KORBER 

Ležeč v grapi, Miha ni iz-
gubil zavesti četudi je v rami 
in obeh nogah zoprno klju-
valo. Splazil se je nekako do 
strica Nadvešnika, Suhovrš-
nika in danes razume, da se 
je stric ustrašil in da ga niti 
obvezali niso iz strahu, da se 
ne bi prikazali Nemci - ofen-
ziva je rohnela, z njo so osta-
jale požgane domačije. Z 
Nemci so se tolkle Tomšiče-
va in Bračičeva brigada, 
Kamniško-zasavski odred in 
gojenci podoficirske šole -
ni jim uspelo obraniti osvo-
bojenega ozemlja: okoli de-
setega decembra in nasled-
nje dni so sovražnikovi voja-
ki zasedli večino večjih kra-
jev v Zgornji Savinjski doli-
ni. Borci, prezebli, izmučeni 
in lačni, so se začeli umikati 
proti Tuhinjski in Moravški 
dolini. 

Začelo se je najhujše. So-
vražna vojska je stikala po 
domačijah in iskala razkrop-

ljene borce, vohljala za bol-
nišnicami in tehnikami, 
ustavljala vsakogar, ki je bil 
za kanček sumljiv . . . 

Iz tega se je redil stričev 
strah! Tukajle, ob oglarski 
kopi, nasproti Menine, v ti-
hoti, ki kakor srčni utrip raz-
bija v človeku, je to lahko 
razumeti. 

Od Nadvešnika se je Miha 
napotil na neko stajo, se zaril 
v slamo in skorajda zmrznil, 
da ga ni zjutraj našla Krznar-
jeva Matilda, skorajda brez 
zavesti, stokajočega in ubo-
gega in ga spravila v bunker 
h kmetu Riflu na Lazah, Laz-
niku. 

V tistih časih so bih ljudje 
podobni psom: zlizali so se. 

Suhovršnica kaj malo go-
vori. S košem šari okoh hiše, 
prenaša drva in naposled 
skuha čžg. Pistotnik zgodbo 
pozna, pripeljal me je k Su-
hovršniku. Brez njega bi n^-
brž malo izvedel: Miha je 

Pistotnik Ivan, živa kroni-
ka svojega kraja. 

redkobeseden možakar, le 
kima, toda zgodba o smrti ga 
iztrga in vrže na plan, od be-
sede do besede postaja na-
tančnejši, da bi naposled za-
živel v grozotah pripovedi. 

Moj spremljevalec Pistot-
nik je živa kronika Šmiklav-
ža in Nove Štifte, z Mihom 
sta vse to doživljala, nosila 

na svojih plečih. Pistotnik 
posoja spomin, Miha gren-
kobo, Suhovršnica mrmra, 
koliko je bilo treba prestati. 

Le za hip so se oddahnili 
ljudje pod Črnivcem v jeseni 
devetnaj stoštiriinštiridesete-
ga, postaja odprtejši Miha, 
ko zapuščamo kopo in se v 
spominu selimo med števil-
ne partizanske delavnice, ki 
so takrat zrastle čez noč po 
gornjegrajskem, na osvobo-
jenem ozemlju, ki ga je vse 
do zimske ofenzive obvlado-, 
vala s svojimi enotarni četrta 
operativna cona. Pri Žirovni-
ku je razvijal slike partizan-
ski reporter Jože Petek (kdo 
ne pozna njegovega zname-
nitega albuma, enkratno pri-
čevanje o pohodu Štirinajste 
udarne divizije?!), v Vrtačah, 
Spodnjih in Zgornjih, so na-
bijali podplate čevljarji in 
sukali šivanke krojači, v 
Mačkinem kotu so se vrteli 
tiskarski stroji, v Rovni je bil 

ekonomat za bolnišnico v 
Podvolovljeku, semkaj pa je 
spadala tudi Mihova kova-
čija. 

Suhovršnica se smehlja, 
sicer pa je videti hudo resna. 
Miha bobna s členki prstov 
po mizi. Pistotnik bi rad po-
vedal kar največ, toda Mihi 
se govori o kopi, kovačiji, 
ljudeh, ki jih je spoznal, ko je 
plazilo zlo preko Suhovršni-
kove domačije. O kurirjih 
Petkovem Tomu, Ivu Zu-
pancu, borcih Tomšičeve, 
Šercerjeve, Šlandrove, Bra-
čičeve brigade . . . kaj se če, 
Suhovršnikova domačija je 
bila za partizane na odprtem. 
Tudi štab četrte operativne 
cone se je naselil za nekaj 
časa pri njih. 

In spet kopa in zakaj ne, 
ko pa ji grozi smrt in drve 
odhaja v zgodovinski spo-
min. Daleč naokoli nihče več 
ne kuha oglja. Le tu in tam, v 
rebreh Pohorje, koroških 
planin, Kozjaka in še kje, zla-
gajo klaftre drv . . . In kova-
čija. Miha ostaja sam in s 
preteklostjo skrbi za seda-
njost. Za njim bo ostalo bore 
malo, skrivnost bo odšla 
med vitke kraljice gozda, 
med smrekovino in le malo 
ljudi bo vedelo, da je za kopo 

potrebnih od dveh do treh 
klaftr lesa, takole osem do 
deset kubikov bi se reklo. 
Miha zmeče v kopo vse, naj-
boljše oglje pa vendarle daje 
bukovina. Les razžaga na po-
lena, jih zloži pokonci, obloži 
s smrečjem, navlaži zemljo 
in z njo skrbno opaži kopo. 
Zadeva.je narejena tako, da 
mora biti na sredini luknja, v 
katero meče na drobno seka-
na drva in čisto na koncu 
žerjavico in - čaka. Deset pa 
tudi dvanajst dni. Ponoči in 
podnevi. Goreti mora počasi, 
enakomerno in takrat Miha 
pestuje svojo kopo, na obisk 
spet prihajajo znanci in pri-
jatelji, brat Janez, kurirji, 
prihaja bolečina v ključnici 
in v nogah, pa tudi zavest, da 
je vendarle na svojem, ko se 
je dolga leta potikal po tujih 
hišah. Vsrkava dim po 
smrečju in lesu in ne tako 
redko - zablodi s pogledoin 
počasi po grapi, do glavne 
ceste, vse tja do Sedovnika 
in naprej do gošče, kjer je 
brat Janez dejal, »Miha, ko-
nec je.« A bilo bi še huje s 
tole ključnico in nogami, če 
ne bi zanj tako zvesto skrbeh 
v borčevski ambulanti. Ni 
povsod tako, hvaležne 
mrmra. 


